
Z á p i s n i c a 

zo zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Novej Bani, 

ktoré sa konalo dňa 13.12.2023 o 13:00 hod. v  Centre voľného času v Novej Bani 

 

Poslanci  Mestského zastupiteľstva: 

Prítomní:  MUDr. Mária Bradiaková Peter Budinský, Peter Forgáč, 

JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter 

Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton 

Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava  

Ospravedlnený: Maroš Marko 

 

Primátor mesta:    Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA 

Prednostka mestského úradu:  Mgr. Ľudmila Rajnohová  

Hlavná kontrolórka :                     PhDr. Katarína Segetová 

MsÚ:   Mária Bakošová, vedúca FO 

   Ján Ševčík, náčelník MsP 

    

Zástupcovia mestských podnikov: Ing. Lucia Beťková, MBA, riaditeľka TS Nová Baňa 

Anna Tužinská, konateľka MsBP Nová Baňa 

 

Zástupcovia škôl a školských 

zariadení:     PaedDr. Tatiana Polcová, riaditeľka CVČ 

Mgr. Marta Urdová, DiS.art., riaditeľka ZUŠ 

 

Ostatní:  Ing. Jozef Spurný, oddelenie OVŽPaSM 

   Dáša Zigová, referentka OVŽPaSM 

                                     

 Zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Novej Bani otvoril Mgr. MVDr. Branislav 

Jaďuď, PhD., MBA, primátor mesta Nová Baňa. Zasadnutie  bolo  zvolané  v  zmysle zákona 

o obecnom zriadení č. 369/1990 Zb., §-u 12, odst. 1 v znení neskorších predpisov.                 

Pretože bola prítomná nadpolovičná väčšina poslancov mestského zastupiteľstva, z celkového 

počtu 13 poslancov bolo na začiatku MsZ prítomných 10 poslancov, primátor mesta Nová 

Baňa vyhlásil zasadnutie za uznášaniaschopné. Poslanec Marko sa ospravedlnil z neúčasti, 

viceprimátor Tužinský a poslanec Špirk z meškania. 

 

Overovatelia zápisnice:   Peter Forgáč, Ing. Karol Tužinský 

Návrhová komisia:  Anton Medveď, Anton Tencer, Anton Žňava 

Pracovné predsedníctvo:    Jozef Spurný 

Za zapisovateľku bola určená: Martina Svetíková 

 

 

Hlasovanie č. 1 o návrhovej komisii, pracovnom predsedníctve, overovateľoch zápisnice 

a zapisovateľke. 

prítomní - 10 

za - 9 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka,   

Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, Anton Tencer, Anton Žňava) 

proti - 0  

zdržal sa – 0  

nehlasoval – 0 - uznesenie bolo prijaté 
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Program rokovania MsZ: 

Informačný blok vedenia mesta 

Správa o kontrole stavu uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Nová Baňa ku dňu 

01.12.2023 

Správa o výsledku kontroly vykonávania základnej finančnej kontroly v rozpočtových 

organizáciách Materská škola Nábrežná 2 a Základná škola Jána Zemana 

Správa o výsledku kontroly stavu a vývoja dlhu mesta Nová Baňa k 31.10.2023 

Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky mesta Nová Baňa na I. polrok 2024 

Zmena člena dozornej rady Mestských lesov Nová Baňa s.r.o. 

Majetkové veci – stanovenie výšky nájomného pre Mestské lesy Nová Baňa s.r.o. na rok 

2024( uzatvorenie Dodatku č. 12. ) 

6. zmena rozpočtu mesta Nová Baňa 

Návrh rozpočtu mesta Nová Baňa na rok 2024 – 2026 

VZN mesta Nová Baňa o podmienkach poskytovania sociálnych služieb a platení úhrad za 

poskytované sociálne služby  

Komunitný plán sociálnych služieb Mesta Nová Baňa na roky 2024 - 2028 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia č. ...../2023 zo dňa 13.12.2023 o poplatkoch za 

znečisťovanie ovzdušia malým zdrojom znečisťovania ovzdušia na území mesta Nová Baňa 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Nová Baňa č. ... o verejnom poriadku  

Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom mesta Nová Baňa 

Majetkové veci 

Termíny zasadnutí MsZ v roku 2024 

Interpelácie poslancov, riaditeľov organizácií a školských zariadení 

Interpelácie občanov (vyhradený čas 15.00 – 15.30 hod.) – prezenčne/ web stránka 

 

Hlasovanie č. 2 o programe MsZ  

prítomní - 10 

za - 10  (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka,  

Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Viktória Valachovičová,  

PhD., Anton Žňava) 

proti – 0 

zdržal sa – 0  

nehlasoval – 0  - uznesenie bolo prijaté 

 

Informačný blok vedenia mesta 

 

Prednostka - dobrý deň všetkým prajem. Na včerajšom zasadnutí mestskej rady sa jej 

členovia dohodli, že na najbližšom zasadnutí mestského zastupiteľstva spracujeme a 

predložíme návrh na zrušenie mestskej rady. Mestská rada bola schválená uznesením číslo 

7/2019 dňa 23. januára 2019 a vykonávala činnosť v súlade s § 14 zákona o obecnom 

zriadení. Dôvodom návrhu na zrušenie je hlavne nová štruktúra spoločných rokovaní 

združujúca predsedov všetkých komisií zriadených pri mestskom zastupiteľstve a nielen ich 

časti, tak ako to určuje ods. 2 citovaného zákona. Citujem: " Počet členov mestskej rady tvorí 

najviac tretinu počtu poslancov. V zložení mestskej rady sa prihliada na zastúpenie 

politických strán, politických hnutí a nezávislých poslancov v mestskom zastupiteľstve. " 

 

Primátor- tu neni ani nejaký extra priestor v rámci teda tohoto systému o nejakú diskusiu. 

Ale potom možno v rôznom, keby niekto chcel. Toto bola informácia, ktorá je zo včera a 

myslím si, že potom na prvé zastupiteľstvo to bude pripravené aj zverejnené, aj všetko sa teda 

zmení v rámci rokovacieho poriadku. Ja v rámci infobloku len jednu informáciu dám, lebo my 

sme infoblok už nepokrývame to, čo dávame do novín. V novinách píšeme jednak tiež 
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infoblok a potom nejaké články. Teraz je tiež decembrové číslo už myslím v tlačiarni, tak sa 

tam občania môžu dozvedieť. Je tam mnoho rôznych vecí, aj prierezových za celý rok. Ale 

nové, čo tam niekedy neni alebo čo chceme zdôrazniť, tak poviem tu o integrovanom 

dopravnom systéme. Asi to už občania, aj vy ste zaznamenali, že Banskobystrický 

samosprávny kraj prechádza od 1. januára na tento systém tzv. IDS. My máme s VÚC doteraz 

aj nielen my, ale aj niektoré ostatné mestá, konkrétne teda Banská Štiavnica, Krupina, Detva, 

Brezno, Revúca, myslím, že som nezabudol na nič, máme kombinovanú aj tzv. miestnu alebo 

vnútro mestskú dopravu s regionálnu dopravou. To je len v týchto samosprávach, čo som 

menoval a pre nás tento IDS je také jednanie individuálne práve preto, že to máme 

kombinované, inak by to si VÚC riešila v podstate na úrovni kraja, kde teda integruje 

cestovné lístky naprieč rôznymi tými trasami, ktoré budú možné použiť alebo nejaké 

zvýhodnené alebo nejaké, ja neviem elístky a rôzne iné formy. Čiže je to také 

zmodernizovanie celé. Hlavne je tam nejaký lepší ako tok dát a celé sa to manažuje z toho 

nejakého centra IDS, ktoré by malo byť profesionálne na vyššej úrovni, ako je to možno teraz, 

keď si to koordinuje samotná VÚC a možno v tom participuje jednotlivé subjekty, konkrétne 

u nás SAD Zvolen alebo potom je SAD Lučenec v Banskobystrickom kraji. Takže je to teraz 

vo fáze nejakých jednaní, ktoré ešte nie sú ukončené a bude z toho vyplývať nejaká zmluva, 

ktorú budeme musieť, teda pokiaľ budeme, zachováme tento rozsah, podpísať a budeme sa jej 

držať. Ale posledné rokovanie, ktoré teda bolo v Banskej Bystrici 30. 11., tak ešte nemáme 

odpovede ani z ich strany, ani zo SAD Zvolen. Tak len informujem, že k tomu dôjde. Viem 

tak, že v januári má byť cestovné zadarmo ako taká nejaká akcia pre všetkých, to sa týka 

regionálnej dopravy aj miestnej dopravy. No a potom by sa niečo malo vyhodnocovať možno 

v polroku 24, kedy by sa malo optimalizovať to, čo sa nie úplne dobre nastaví z toho úvodu 

roku. Čo je taká najzásadnejšia zmena, že tie súdne spory, ktoré boli so SAD Zvolen o forme 

poskytovania vlastne tejto autobusovej dopravy, tak nakoniec smerovali alebo vyústili k 

nejakému aj novému tendru. a v tom tendri znova vyhralo SAD Zvolen pre nás, ale s nejakou 

celkom takou značne zníženou cenou za 1 km. V roku 21 to bolo, ktorá teda bude nejakým 

spôsobom naindexovávaná každoročne a mala by teda znamenať nejaké redukcia a úspory. 

My teda máme teda tiež tu u nás situáciu, kedy tá cena v roku 21 bola 1,31 EUR bez DPH, 

čiže s DPH je to nejakých 1,57. A teraz sme platili v roku 23 my cez 2 EUR. Čiže je tam 

nejaká 30 percentná úspora zhruba na tejto cene, tak sa to javí ako nie nevýhodné. Veríme, že 

teda na konci dňa to bude v rámci tých peňazí, ktoré sú schválené v rozpočte na rok 24, ktorý 

je teda návrh pripravený. Toľko za IDS, tak prejdeme teda k prvému bodu, a to je Správa o 

kontrole stavu uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Nová Baňa ku dňu 1. 12. 23. Pani 

hlavná kontrolórka nech sa páči. 

 

 

Správa o kontrole stavu plnenia uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Nová Baňa ku 

dňu 01. 12. 2023 

 

Predkladateľkou a spracovateľkou bodu je PhDr. Katarína Segetová, hlavná kontrolórka 

mesta Nová Baňa, ktorá k bodu predniesla podrobný komentár. K danému bodu boli 

materiály zaslané vopred.  

 

Dôvodová správa 

 

Na základe plánu kontrol hlavného kontrolóra mesta Nová Baňa na II. polrok 2023 predkladá 

hlavný kontrolór na zasadnutí mestského zastupiteľstva správu o kontrole stavu plnení 

uznesení mestského zastupiteľstva. 

 

O 13:20 odchod poslanca Lalku z rokovacej miestnosti. 
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U z n e s e n i e   č. 146/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 

 

Správu o kontrole stavu plnenia uznesení Mestského zastupiteľstva mesta Nová Baňa ku dňu 

01.12. 2023. 

 

 

Hlasovanie č. 3: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 8 

za – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef 

Spurný, Anton Tencer, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 2 (Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka)  - uznesenie bolo prijaté 

 

O 13:21 príchod poslanca Lalku do rokovacej miestnosti. 

 

 

Správa o výsledku kontroly vykonávania základnej finančnej kontroly   v rozpočtových 

organizáciách Materská škola Nábrežná 2 a Základná škola Jána Zemana 

 

Predkladateľkou a spracovateľkou bodu je PhDr. Katarína Segetová, hlavná kontrolórka 

mesta Nová Baňa, ktorá k bodu predniesla podrobný komentár. K danému bodu boli 

materiály zaslané vopred.  

 

Dôvodová správa 

 

Predkladám Správu o výsledku kontroly vykonávania základnej finančnej kontroly 

v rozpočtových organizáciách Materská škola Nábrežná 2 a Základná škola Jána Zemana. 

Kontrola bola vykonaná  zo schváleného plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky mesta 

Nová Baňa na II. polrok 2023, uznesením č. 87/2023 zo dňa 28. 06. 2023, v zmysle §18d ods. 

1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v platnom znení.  

 

Hlavná kontrolórka - predkladám správu o výsledku kontroly vykonávania základnej 

finančnej kontroly v rozpočtových organizáciách Materská škola Nábrežná 2 a Základná škola 

Jána Zemana. Táto kontrola bola vykonaná zo schváleného plánu kontrolnej činnosti hlavnej 

kontrolórky mesta Nová Baňa na druhý polrok 2023 uznesením číslo 87 z 28. júna. 

Kontrolovalo sa obdobie vlastne prvý polrok roku 2023. Časť vykonania kontroly prebiehal 

od 22. septembra do 27. novembra. Čo sa týka kontrolných zistení pri materskej škole. 

V prípade výkonu  základnej finančnej kontroly v materskej škole musím konštatovať, že 

nebola vykonávaná v súlade s platnou legislatívou. Základná finančná kontrola v prípade 

zmlúv mala viaceré nedostatky. Prvé identifikované pochybenie bolo, že základná finančná 

kontrola bola vykonaná s totožnou zmluvou, s ktorou sa kontrolovala. Nie je prípustné, 

overovať kontrolovanú zmluvu s tou istou zmluvou. Absentuje princíp kontroly štyroch očí. 

Kontrola bola vykonaná síce dvomi osobami, no nespĺňala zákonom predpísané náležitosti. 

Každé vyjadrenie, ktoré je potrebné pri ZFK zadať, je potrebné uvádzať za každú osobu 

osobitne, ktorá vykonala túto základnú finančnú kontrolu. Nie je možné uviesť iba jedno 
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spoločné. Pri ZKF faktúr absentuje celková identifikácia osôb, ktoré túto kontrolu vykonali. 

Z podpisu, bez uvedenia mena a priezviska nie je možné určiť, kto kontrolu vykonal a kto je 

za ňu zodpovedný. Pri objednávkach opätovne absentovali zákonom predpísané povinnosti, 

ktoré musí táto kontrola spĺňať. V oboch prípadoch absentuje celková identifikácia osôb. 

Z podpisu bez uvedenia mena a priezviska nie je možné určiť, kto túto kontrolu vykonal a kto 

je za ňu zodpovedný. Negatívne som hodnotila aj fakt, že na každom dokumente, na ktorom 

bola vykonáva ZFK je iné tlačivo, a tým pádom v procese ZFK nastávajú jednak rovnaké, ale 

aj nové pochybenia. Čo sa týkalo základnej školy. Pochybenie pri ZFK v základnej škole 

konštatujem v prípade neúplnosti zákonom predpísaných procesných krokov, kedy každé 

vyjadrenie, ktoré je potrebné pri ZFK zadať, je potrebné uvádzať za každú osobu, ktorá 

vykonala základnú finančnú kontrolu, nie je možné uviesť len jedno spoločné vyjadrenie. 

Druhé pochybenie je formálna základná finančná kontrola v prípade zmlúv. V 4. prípadoch 

nebola uvedená informácia o súlade realizovanej overovanej finančnej operácie a v 6. 

prípadoch bola informácia o súlade realizovanej finančnej operácie uvedená nesprávne. Na 

základe identifikácií pochybení, na ktoré vykonaná kontrola poukázala a dochádzalo k nim pri 

výkone základnej finančnej kontrole v oboch kontrolovaných subjektoch, som odporúčala 

nasledovné. V materskej škole zjednotiť formulár na základnú finančnú kontrolu, aby pri 

všetkých dokumentoch bol jednotný, a tým aj samotný proces kontroly bude jednoduchší 

a prehľadnejší. V oboch kontrolovaných subjektoch teda MŠ aj ZŠ odporúčam zjednotiť 

formulár s legislatívou, aby základná finančná kontrola spĺňala všetky zákonom určené 

náležitosti na  zabezpečenie jej výkonu ako kontroly tzv. štyroch očí. Základnú finančnú 

kontrolu vykonávať dôsledne, nie len formálne nakoľko cieľom finančnej kontroly je 

zabezpečiť dodržiavanie hospodárnosti, efektívnosti, účinnosti a účelnosti pri hospodárení s 

verejnými financiami a realizácii finančných operácií alebo ich častí. Obom kontrolovaným 

subjektom bol zaslaný Návrh správy o výsledku kontroly, na základe identifikácií pochybení. 

Kontrolované subjekty nepredložili námietky k zisteným nedostatkom a navrhnutým 

odporúčaniam a tým pádom ich považovali za akceptované. Oba kontrolované subjekty 

predložili následne v lehotách  uvedených  v návrhu správy o výsledku kontroly správu 

o prijatých a splnených opatreniach. Konštatujem, že všetky nedostatky a pochybenia, ktoré 

vykonaná kontrola identifikovala sú k dnešnému dňu v oboch kontrolovaných subjektoch 

napravené a k pochybeniam nedochádza. 

 

Primátor - ďakujem, nech sa páči, otváram diskusiu k tomuto bodu. Nech sa páči, pán 

poslanec Forgáč.  

 

Poslanec Forgáč - ja som sa, ja som sa chvíľu pozeral na tieto veci, ktoré nám tu uvádzate, aj 

to čo ste nám prečítala pani kontrolórka. Chcem sa spýtať. Skúste ma dostať, lebo chcel by 

som vedieť v podstate a dostať sa do obrazu, že ako náročná je táto kontrola. Koľko, skúste 

povedať, aby sme tu teda vedeli, koľko dokumentov ste mali predložených v ruke? Povedzte. 

 

Hlavná kontrolórka - neskutočné množstvo. 

 

Poslanec Forgáč - fúha tak to mi musíte, aby to nebolo ako z pána prsteňou, viete, že 

neskutočné, ale skúsme povedať, že koľko faktúr ste kontrolovali, koľko?  

 

Hlavná kontrolórka - za celý polrok napr. tákladná škola tam mala nejakých 400. 

 

Poslanec Forgáč - 400? 
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Hlavná kontrolórka -len faktúr. Ja neviem presné číslo, mám to v materiáloch. To sú 

faktúry, objednávky, zmluvy za polrok. To bolo nejakých osem šanonov dokopy. Takže a 

každý vlastne som musela prejsť fyzicky. 

 

Poslanec Forgáč - lebo tak ako 400 faktúr veď v podstate neni, to je zaúčtovateľné za 1 deň. 

Ako keby som tu. Možno máme kolegov, ktorí. Len chcem sa spýtať, tá kontrola trvala 2 

mesiace, áno? 

 

Hlavná kontrolórka - kontrola, vlastne ten proces trvá od oznámenia o začatí kontroly, že 

otvorím. Následne si vyhľadávam dokumenty, študujem to. Potom, keď to celé si vlastne 

spíšem ten návrh správy, ide to tým subjektom kontrolovaným a oni tam, už im plynú lehoty. 

 

Poslanec Forgáč – dobre. Ja len chcem vedieť, aby som bol v obraze, lebo mne to tak nejako 

nedáva úplne, úplne ucelenú nejakú predstavu o tom. V podstate je to nejaká, že fyzicky tam 

chodíte do toho kontrolovaného subjektu, chodievate fyzicky? 

 

Hlavná kontrolórka - áno  

 

Poslanec Forgáč - tie zistenia, ktoré ste to teda prezentovala, keď, keď začnem tým, že boli 

tu zistenia, že výkon určitých, určitých základných finančných kontrol v tých inštitúciách 

nebol v súlade so zákonom, je tak? 

 

Hlavná kontrolórka - áno. 

 

Poslanec Forgáč - pokiaľ zistíte nejaký stav, ktorý nie je v súlade so zákonom, je v rozpore 

so zákonom, vyplýva pre vás nejaká povinnosť informovať niekoho? 

 

Hlavná kontrolórka - to je kontrolovaný subjekt. 

 

Poslanec Forgáč - čiže kontrolovaný subjekt? 

 

Hlavná kontrolórka - áno. 

 

Poslanec Forgáč - a spýtam sa, my vieme pri tej, výsledkom tej kontroly, ktorú vy 

vykonávate. Výsledok tej kontroly nám vie aj definovať mieru nejakého alebo nejaký aby 

som bol taký administratívnejší, nám vie definovať aj nejakú, nejaký rozsah alebo 

identifikovať aj nejakú osobu, ktorá, ktorá vykonáva túto činnosť a nedodržala, nedodržala 

zákonom stanovené nejaké podmienky alebo niečo také. Áno, vieme to? 

 

Hlavná kontrolórka - áno, sú to vlastne osoby už väčšinou účtovníčky a ekonómky, ktoré 

vlastne robia na tie krycie listy základnú finančnú kontrolu. 

 

Poslanec Forgáč - ešte sa spýtam, keďže ide o inštitúcie, ktoré jednej sme zriaďovateľom, 

druhej sme ako prenesené kompetencie, hej, prenesená štátna správa alebo tak by som to 

nazval. Oni komunikujú, v podstate sú, a my ich dofinancovávame, lebo dneska budeme 

schvaľovať rozpočet a možno tu bude aj diskusia o ňom a my sme viacerí teda sedeli aj na 

finančnej komisii a kto mal ambíciu a chuť, tak bol aj na úrade. Ja som sa teda toho 

intenzívne zúčastňoval. Chcem sa spýtať. V podstate mesto, mesto dofinancováva činnosť 

materskej školy, základnej školy, takisto ostatných organizácií z rozpočtu a vy potom dávate, 

dávate aj mestu alebo ako to je? Lebo ja som počas priebehu tejto kontroly alebo počas diania 
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sa týchto vecí, ja neviem, vieme o tom všetci, alebo teda mesto vie o tom, o tých výsledkoch 

ste informovali mesto alebo komunikujete o tom? 

 

Hlavná kontrolórka - ono to funguje tak, že vy mi schválite ten plán kontrolnej činnosti na 

ten polrok. Predpokladám, že sa bavíme o tejto konkrétnej. Ja začnem kontrolu v tom subjekte 

kontrolovanom a keď ju ukončím, tak ja predkladám, to zo zákona plynie, ja predkladám 

bezprostredne po ukončení kontroly vám ako poslancom mestského zastupiteľstva výsledok 

vám. A potom zo zákonu čo mi plynie na najbližšom zasadnutí mestského zastupiteľstva 

predkladám vlastne správu. 

 

Poslanec Forgáč - hej, to chápem, to je vaša zákonná povinnosť, ktorú vy teda napĺňate. Ja 

som len chcel vedieť, že deje sa to tu, tak na mňa je tá kontrola. Ja by som osobne môžem 

povedať, že zdá sa mi to dosť ako dosť veľký rádius tej kontroly, dĺžka z môjho pohľadu. Tie 

zistenia sú niektoré definované ako porušenia zákona. Porušenia zákona. To je, môžme to 

dokonca nazvať, že z časti aj nejakej finančnej disciplíny alebo kontroly narábania s 

verejnými zdrojmi, lebo to je ako elementárna vec. Pokiaľ vy spomeniete dajme tomu to, že ja 

neviem, určite všetci kolegovia tomu rozumejú, tak isto ako ja, že dochádza k hláseniu o 

kontrole na základnej škole spôsobom, že robia kolektívne hlásenie, to sme akože. Áno? 

To, čo si sadneme ako v krúžku a povieme všetci, nebudeme to teda individuálne sa 

vyjadrovať ku tej základnej kontrole tej klasickej, ale spravíme jedno hlásenie za všetkých, 

hej?  

 

Hlavná kontrolórka - za obidvoch. Tí dvaja čo je potrebovať, tak ona si vlastne jedným 

podpisom. 

 

Poslanec Forgáč - no tak ja som tipoval, že dvaja alebo traja, to je jedno. Ako to ako keď 

ideme, ako keď ideme spoločne niekam, hej? Ideme si dať spoločne kávu, tak dáme to 

spoločne, keď ideme, či takto to máme vnímať, hej? Ja som to pochopil, však? 

 

Hlavná kontrolórka - preto som to tam písala, že to vlastne bolo robené formálne viac 

menej. 

 

Poslanec Forgáč - no samozrejme, že to bolo robené formálne. Ja len pevne verím, že 

formálne nebola robená kontrola táto, hej. Výsledok z nej asi nebol formálny, keďže nám tu 

informujete o tom. Osobne mám pocit, že takýchto kontrol sa dá za pol rok urobiť dvadsať. 20 

v kľude. 10 že v úplnom kľude, ale to je môj osobný názor a určite to viem, ako by som to 

teda vedel aj zdokladovať, lebo aj možno sa o tom budeme baviť. Ale ja chcem len povedať, 

že zaujíma ma táto otázku, teraz by som chcel poprosiť, keby sme dali slovo aj niekomu z 

mesta a to dajme tomu pani, pani Bakošovej. Či teda vie o týchto veciach a ako, či si bola 

informovaná alebo vieš o tom, ako to prebiehalo, alebo že čo sa deje v tých organizáciách 

alebo vieme to alebo, alebo je to informácia, ktorú vieš tu teraz, alebo si sa ju dozvedela tu? 

Ako finančné oddelenie sa bavíme teraz. 

 

Vedúca FO - ako finančné oddelenie my proste len vieme, že takáto kontrola bude prebiehať 

na základnej alebo materskej škole, ale priebeh tej kontroly, my nie sme s tým vyrozumení. 

Vždy sa to dozvedáme, až keď tie materiály sú zverejnené. 

 

Poslanec Forgáč - zverejnené sú ako materiály na zastupiteľstvo? 

 

Vedúca FO - materiály na zastupiteľstvo, áno. 
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Poslanec Forgáč - je to štandardná vec alebo neni? 

 

Hlavná kontrolórka - takto to plynie zo zákona. Ja nemám prečo komunikovať s finančným 

z mesta, čo je iná inštitúcia, o kontrolných zisteniach v inej organizácii. 

 

Poslanec Forgáč - toto je úplne chápem, akože napĺňate literu zákona a snažíte sa teda 

vystupovať v rámci v súlade so zákonom. Ja sa pýtam na to, na určitú mieru nejakej, nejakej 

spolupráce a toho, že čo sa deje. Pretože jedna vec je zákon, druhá vec je fyzicky vykonávať 

nejaké svoje povinnosti. Nemyslím teraz na vás, ale na organizácie, ktoré sa dejú. Lebo viete, 

tu sa bežne postaví niekto a povie, že nevieme, o čom sa bavíme. Minulé zastupiteľstvá tu 

boli jedna pani riaditeľka, druhá a povedali, že nevedia, o čom sa bavia pri tvorbe nejakých 

financovania ich vecí. A oháňajú sa tým, ako o všetkom vedia, a všetko majú úplne pod 

kontrolou. A tu ide jedna kontrola, mini kontrola, ja ju nazývam mini kontrolou a odhalí toto, 

čo sa tu udialo, hej? Čiže ako kývate mi tak, že neprotestujte, čo hovorím? 

 

Hlavná kontrolórka - neprotestujem. 

 

Poslanec Forgáč - ďakujem, ja som len toľko zatiaľ. Ďakujem pekne a môžete aj kolegovia 

sa vyjadriť až niekto niečo.  

 

Primátor - ja by som to doplnil možno pre také lepšie pochopenie alebo možno sa aj spýtam. 

Lebo ja som tiež teda bol oboznámený sedem dní dopredu, ako ste zverejnili podklady o 

nejakých záveroch. A dneska som si teda dožiadal nejaké veci, pretože som, som chcel to 

vedieť, tak som dostal nejaké stanovisko z MŠ z 23. 11., ktoré vlastne vy v kontrole uvádzate, 

že teda oni nenamietali tie nejaké zistenia tzn., že s nimi súhlasia a potom spravili nejaké 

opatrenia na odstránenie nedostatkov. A v kontrole hovoríte, že teda k dnešnému dňu sú tie 

nedostatky odstránené. Tak tu píše pani ekonómka Trúsiková Eva, ktorá je zamestnaná na 

meste, nejakú odpoveď a bolo by dobré, keby to pani vedúca finančného oddelenia vedela, 

lebo ona je v podstate jej nadriadená. A my okrem iného máme nejaké porady, tak by sme 

možnože sa chceli vyjadriť k tomu. Ona teda tu píše v tej odpovedi, že zjednotili formulár, 

zjednotili formulár, hej? To je nejaký proste elektronický alebo papierový dokument na 

základnú finančnú kontrolu, hej? A nový formulár bude v dokumentoch v programe korwin 

používaný od 1. 12. 23. A nič viac tu nepíšu. Čiže oni povedali to, že zjednotili formulár. Čiže 

podľa nich mali zlý formulár a nič viac. A teda neviem, v tej kontrole je teda možno napísané 

niečo iné, že tam nejakí ľudia neboli správne uvedení a že jeden robil všetko a nemali tam 

dvoch na to, ale to tu oni nepíšu. Čiže ja teda budem sa ich pýtať, že prečo to ani ja od nich 

neviem, prečo to povedzme neviem v nejakom procese, dajme tomu aj od vás. A teda keď sa 

bavíme o objeme tej práce, tak ja som teraz na stránke Základnej školy Jána Zemana, 

normálne verejne dostupnej na webe a tu vidím presne, aké číslo faktúry, aké číslo 

objednávky a aké číslo zmluvy je k dnešnému dňu. Ale to číslo, čo ste uviedli je k dnešnému 

dňu, ale vy ste robili kontrolu za prvý polrok. 

 

Hlavná kontrolórka - ja neviem to číslo z hlavy. 

 

Primátor - čiže to je, to je deleno 2, to, čo ste povedali vy, zhruba deleno 2. Takže to je za 

základnú školu. Tak nejaký objem tam je, ale nie je to na odpadnutie. A myslím si, že teda 

dva mesiace vašej práce donieslo výsledok to, že máme zlý formulár. Asi teda to podľa toho, 

čo tu čítam, tak neviem, či to dobre chápem. Faktická, pán poslanec Forgáč.  

 

Poslanec Forgáč - ja by som sa, ja by som sa chcel spýtať, či súčasťou tejto správy je, ktorú 

predkladáte nám ako zastupiteľstvu, by nemal byť aj nejaký, nejaké vyrozumenie toho 
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kontrolovaného subjektu. Ja sa pýtam, hej. Že teda nedokážem, neviem asi už len z toho 

všímania si reakcie kolegov v minulosti alebo tak. Asi takéto dopyty neboli, ale v istom 

momente ma to zaujíma, alebo niekedy sa mi zdá byť nesúlad v tom, čo hovoríte vy, v tom, 

čo hovorí mesto, v tom, čo teda sa definuje v nejakom, alebo pokiaľ to je. Pán primátor teraz 

niečo si spomenul, ale ty si citoval v podstate komunikáciu s vami asi. Aby sme my tu, ako 

naozaj, ja by som chcel len povedať, že ako aby sme tu dvojmesačnú prácu a definovanie 

nezákonnosti v kontrolovanom subjekte neskončili na tom, že z nej dva listy, tak ako by mali 

byť. Lebo aby sme potom tomu dávali aj nejakú vážnosť, aby sme tu nejako nedostali do 

roviny, že teda je to fakt zásadná vec a má to neskutočný význam pre zásady narábania s 

majetkom a s hospodárnosťou mesta. A skončíme pri tom, že to je teda expirovaný nejaký 

dokument alebo nejaký formulár. To je jedna vec. Možno by stálo za zmienku spomenúť, že 

či teda nie je alebo niekedy to, potom sa asi až vám stačí odpoveď na to, že niekto zmení 

formulár a vy napíšete do tých zistení to, čo ste napísala tu a možnože niekto si to len tak 

prebehol alebo, alebo ja neviem, ale vy tu definujete, alebo teda spomínate v tom, v tom, v 

tom zistení nejaké veci, porušenia a odpoveď komunikácii je teda taká, že zjednotia alebo 

zmenia ten formulár. Tak sa mi zdá, že to je, to neviem či je to úplne v pohode. To je ako môj 

názor iba na okraj. 

 

Hlavná kontrolórka -ja sa vyjadrím teda k tomu. Keď tá kontrola prebiehala, ona vlastne 

identifikovala to, že na základe našej kontroly zmlúv bolo iné pochybenie, v objednávkach 

iné, vo faktúrach iné. Ten formulár, čo teraz vlastne si zjednotili, toto všetko odbúral tzn. 

majú jednotný formulár, kde všetko to, čo chýbalo v tých čiastkových kontrolách, tam je. Tzn. 

sú tam už uvádzané dve osoby, s dátumom, s menom, s podpisom, so všetkými tými 

vyjadreniami, čo tam zo zákona majú plynúť tzn., že ten formulár nový odbúrava všetky tie 

pochybenia, čo sa nerobilo predtým. Tzn. že to je to zjednotenie toho formulára. A výsledok 

tej kontroly je hlavne ten, že to pochybenie, čo dochádzalo neustále, tá kontrola vlastne 

napravila, že už tá zákonnosť je na poriadku. A to, že to 2 mesiace trvalo. Neviem, možno pre 

niekoho by bolo mesiac málo, možno pre niekoho pol roka málo. Ja pracujem v maximálnom 

nasadení, ako sa dá a robím okrem iného aj iné veci zároveň nielen túto kontrolu. Takže 

neviem, čo mám k tom povedať, že či to je málo, či veľa. To už musíte zhodnotiť vy. Ja si za 

tou kontrolu stojím a som rada, že sme veci, ktoré dlhodobo boli porušované, napravili 

spoločne. 

 

Poslanec Forgáč - až môžem ešte teda, ešte svietim, až môžem, aby som niekomu nejako 

nevstúpil do ambícií hovoriť. Ja môžem povedať toľko. V podstate chcem poukázať na to, že 

zdá sa mi tá vec, ja nespochybňujem zistenia a ani by som nemal, ani nemám vôbec ambíciu 

spochybňovať to zistenie. Ja chcem poukázať na to, že rozsah tej kontroly. Ani ten by som 

nejako nespochybňoval, ale by som ho podľa mňa tak nejako negeneralizoval a neoznačil ako 

za zásadný a nejaký, neviem aký. Ja osobne nebudem ten plán kontroly, zaň nezahlasujem a 

určite budem komunikovať s kolegami o tom, že by som chcel, aby sme tie kontroly zamerali 

teda na veci, ktoré by pre nás ako fakt možno dôležitejšie a aby ten rozsah bol vzhľadom aj na 

to aký rozsah kontrol by mal byť vykonávaný z pozície kontrolóra. Ja si myslím, že, a to 

odpovie aj ostatným do budúcna. A budete, budeme tu viacerí vidieť, že, myslím si, že ten 

rozsah tých kontrol a množstvo a rozsah si myslím, že nie je dostatočný. To je len môj názor. 

Ja k tejto kontrole môžem povedať, že z toho vášho čítania som vyčítal teda to a zhodnotil 

som to a budem sa to pýtať aj na finančnom oddelení, budem sa pýtať aj primátora, že čo 

chceme s tým robiť. Pretože sa dejú nezákonnosti v našich organizáciách, sa dejú 

nezákonnosti. Ja by som sa pýtal, ja tu nevidím pani riaditeľku ani materskej školy, ani 

základnej školy. Opravte ma, lebo nemám dobrý zrak inak ako to fakt teraz. Lebo nevidím 

dobre, ale nikoho nevidím, Taťu tam vidím. 
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Riaditeľka CVČ - Katka je chorá. 

 

Poslanec Forgáč - asi sú také obdobie, že sú, asi dámy budú asi na PN. Ale určite sa na to 

budem pýtať, lebo, lebo z tohto, čo tu čítam, je určite, že pokiaľ si niekto prečíta aj z 

verejnosti materiály, ktoré boli zverejnené na zastupiteľstvo, tak potom môžme konštatovať, 

že výsledok našej kontroly priniesol informáciu o tom, že sa dejú veci, ktoré alebo výkon 

narábania s majetkom nie je úplne v súlade so zákonom. Je to tak? 

 

Hlavná kontrolórka - nebol, ale už vďaka kontrole je. 

Poslanec Forgáč - vďaka kontrole je. Veľmi sa teším, že teda, že aj taká úplne maličká 

kontrola zjednala zákonnosť v organizáciách, ktorými, ktoré narábajú s verejnými peniazmi. 

Za mnňa toľko zatiaľ, ďakujem.  

 

Primátor - ďakujem pekne. Ja možno doplním, že aby sme vedeli aj čo hovorí zákon o 

obecnom zriadení. Plán kontrol a mestské zastupiteľstvo je možno najpovolanejšie a 

najkompetentnejšie komunikovať, dajme tomu rozsah a obsah nejakých kontrol pre hlavnú 

kontrolórku alebo hlavného kontrolóra na nejaké obdobie, ktoré nadíde, hej? Tak keď sa 

pozerám na druhý polrok 23, tak áno, táto kontrola bola v pláne kontrol, okrem toho tam boli 

nejaké kontroly, že sa kontrolovala mestská knižnica, to ste mali minule. Potom sa 

kontrolovalo Centrum voľného času. Potom sa kontroloval zákon 211 o slobodnom prístupe k 

informáciám v technických službách a ostatné sú vlastne také doplňujúce veci. 

 

Hlavná kontrolórka - ešte vás doplním. Tam ešte bola tá kontrola veľká o tých energiách. 

 

Primátor - no presne to som chcel povedať, že tu som vám dal ja a resp. ja som bol 

iniciátorom toho, aby sa tá kontrola doplnila, pretože to bola aktuálne nezodpovedaná téma, o 

ktorej rozprávalo celé mesto, množstvo občanov, ktorí bývali v bytoch a chceli sme na to 

získať odpoveď aj možno od vás, ako keby z nestranného teda uhlu pohľadu. Čo sa teda aj v 

podstate dostalo alebo udialo a kontrolu ste ukončili a komunikovali ste tu nejaké zistenia, 

napr. zistenia v zmysle toho, že nikto na bytovom podniku nečaruje s ničím a všetko to, čo sa 

zúčtuje, sa zúčtuje korektne. Pre mňa to bolo super a ja som využil ten inštitút, že dávam, že 

som vám dal tú kontrolu alebo teda inicioval som to. Takže aj do budúcnosti ktokoľvek z vás 

poslancov by chcel ako iniciovať nejaké kontroly na nejakú oblasť, tak je na to možnosť 

zákonná. Ďakujem a ja si teda určite pohovorím s tými kontrolovanými subjektami, pretože 

keď má niekto nejaké zistenie, tak by to mal ako komunikovať na naše oddelenia atď. atď. To 

si my zjednáme nápravu. Ďakujem. Ak nie je ďalšia diskusia, poprosím návrhovú komisiu 

návrh na uznesenie. 

 

O 13:27 príchod viceprimátora Tužinského na rokovanie. 

O 13: 31 príchod poslanca Špirka na rokovanie. 

 

U z n e s e n i e   č. 147/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie 

 

Správu o výsledku kontroly vykonávania základnej finančnej kontroly v rozpočtových 

organizáciách Materská škola Nábrežná 2 a Základná škola Jána Zemana 

 

Hlasovanie č. 4: 
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Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka,  

Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. 

Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 1 (MDDr. Štefan Špirk)  - uznesenie bolo prijaté  

 

 

Správa o výsledku kontroly stavu a vývoja dlhu mesta Nová Baňa k 31.10.2023 

 

 

Predkladateľkou a spracovateľkou bodu je PhDr. Katarína Segetová, hlavná kontrolórka 

mesta Nová Baňa, ktorá k bodu predniesla podrobný komentár. K danému bodu boli 

materiály zaslané vopred.  

 

    Dôvodová správa 

 

Na základe plánu kontrol hlavného kontrolóra mesta Nová Baňa na II. polrok 2023 predkladá 

hlavná kontrolórka na zasadnutí mestského zastupiteľstva správu o kontrole  stavu a vývoja 

dlhu mesta Nová Baňa v II. polroku 2023. Podľa § 17 ods. 15 zákona č.583/2004 Z. z. o 

rozpočtových pravidlách územnej samosprávy, hlavný kontrolór mesta sleduje počas 

rozpočtového roka stav a vývoj dlhu mesta. Dosiahnutie hranice celkovej sumy dlhu podľa 

odsekov 10 až 12 (t.j. ak celková suma dlhu dosiahne 60 % skutočných bežných príjmov 

predchádzajúceho rozpočtového roka) je hlavný kontrolór mesta povinný bezodkladne 

oznámiť ministerstvu financií. Kontrola bola vykonaná v súlade s plánom kontrolnej 

činnosti hlavnej kontrolórky mesta Nová Baňa na 2. polrok 2023. Cieľom kontroly bolo 

overiť, či sú dodržiavané pravidlá rozpočtového hospodárenia podľa §17 zákona č. 583/2004 

Z. z. 

 

Hlavná kontolórka - mesto Nová Baňa malo k 31. októbru prijaté celkom 3 úvery. Zo 

Štátneho fondu rozvoja bývania tzv. covid úver na základe uznesenia vlády Slovenskej 

republiky číslo 459 z 13. septembra bol samosprávnom odpustený. V prípade mesta Nová 

Baňa sa jedná o sumu 167.000 EUR. Čo týka vývoja podielu celkového dlhu mesta z 

prijatých úverov na bežných príjmov predchádzajúceho roka, tam sa nezapočítavajú úvery zo 

ŠFRB, môžem konštatovať, že podiel celkového dlhu mesta je 0,0 %. Na základe uvedeného 

môžem konštatovať, že mesto Nová Baňa neprekračuje zákonom stanovené limity a môžu 

kedykoľvek prijať návratné zdroje financovania a neprekračuje výšku dlhu, pri ktorej som 

povinná túto skutočnosť oznámiť ministerstvu financií. 

 

Primátor - ja by som si tu dovolil otvoriť diskusiu. No akože to sa opakujem, my vám 

nerobíme starosti teraz, ani vám ako kontrolórke, ani vám ako poslancom, ani občanom ako 

takým, lebo nie sme tu po krky v nejakých úveroch. Sú samosprávy, ktoré sú po troche v 

nútenej správe. Sú samosprávy, ktoré sú v nútenej správe. Ja mám teda možnosť byť prvé 

funkčné obdobie župným poslancom. Tam sú teda zaúverovaní riadne a balansujú na hranici 

toho nejakého maxima, ktoré je možné tu z legislatívy a berú sa úvery na úvery, aby sa teda 

nejako pokrývali tie veci. Takže takáto situácia u nás nie je, ale ešte do budúcnosti viete o 

tom, že máme nejakú úlohu riešiť Tajch, takže sa to trochu zmení. Zároveň ale tu vyhlasujem, 

že teda budeme sa snažiť, ak ten úver budeme vedieť v jednom roku načerpať a zároveň 

žiadať o mimoriadnu dotáciu, tak sa budeme snažiť tento inštitút využiť a dúfajme, že budeme 
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úspešní a budeme vedieť minimálne nejakú časť úveru potom poriešiť aj takto a znížiť teda tú 

záťaž mesta. Napriek tomu si myslím, že vďaka všetkým, ktorí sa k tomu stavajú 

konštruktívne, môžme povedať, že na chod mesta nemáme potrebu čerpať žiadne úvery a na 

vrub toho celého ešte ako takého, tak nám nejaké peniaze stále zvyšujú na ten rozvoj, ktorý 

teda samozrejme je menší ako bol, ale stále je zachovaný. Takže toto je fajn, že sme na nule. 

A tých 167 000, ktoré mesto Nová Baňa čerpalo, to bola návratná finančná výpomoc, ten 

covid ako nejaký program, to bolo v roku 21. Dobre hovorím? Tak to sa teraz tento rok áno 

odpustilo a tie samosprávy, ktoré vtedy, buď ja neviem, sa neodhodlali alebo mali nejaké 

problémy si to schváliť v zastupiteľstvách, to nečerpali, tak dneska ako volajú po tom, že by 

chceli tiež mať nejakú formu niečoho odpusteného, ale už asi to nebude možné, čiže je to ich 

strata. My sme teda to vedeli využiť, a to je fajn. Ďakujem, nech sa páči. Kto ďalší? Ak nie je 

diskusia, poprosím návrhovú komisiu, návrh na uznesenie. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 148/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

berie na vedomie  

 

Správu o výsledku kontroly stavu a vývoja dlhu mesta Nová Baňa  k 31.10.2023. 

 

Hlasovanie č. 5: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 12 

za – 12 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, 

Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. 

Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 - uznesenie bolo prijaté  

 

 

 

4. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky mesta Nová Baňa na I. polrok 

2024 

 

 

Predkladateľkou a spracovateľkou bodu je PhDr. Katarína Segetová, hlavná kontrolórka 

mesta Nová Baňa, ktorá k bodu predniesla podrobný komentár. K danému bodu boli 

materiály zaslané vopred.  

 

Dôvodová správa 

 

V zmysle § 18f ods. 1 písmena b) zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov hlavný kontrolór predkladá obecnému zastupiteľstvu  raz za šesť 

mesiacov návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky mesta Nová Baňa. 

Predložením návrhu plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky mesta Nová Baňa  je 

naplnená jedna z hlavných zákonných povinností hlavného kontrolóra. 
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Hlavná kontrolórka - v súlade s príslušnými ustanoveniami zákona o obecnom zriadený v 

znení neskorších predpisov predkladám tento návrh kontrolnej činnosti na prvý polrok. Návrh 

plánu bol zverejnený spôsobom obvyklým pred jeho prerokovaním mestským 

zastupiteľstvom v Novej Bani a to 28. 11. 2023 na úradnej tabuli aj na web stránke mesta. 

Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na prvý polrok 2024 je nasledovný: 

Kontrola prevodov nehnuteľného majetku obce, ktorého všeobecná hodnota majetku prevýšila 

20.000 EUR, Vypracovanie správy o kontrolnej činnosti za rok 2023 v zmysle zákona o 

finančnej kontrole a audite, Kontrola bežných výdavkov v podprograme Verejný poriadok a 

bezpečnosť - výdavky Mestskej polície, Kontrola vykonávania základnej finančnej kontroly v 

príspevkovej organizácie Technické služby mesta Nová Baňa, Vypracovanie odborného 

stanoviska k záverečnému účtu mesta Nová Baňa za rok 2023, Vypracovanie návrhu plánu 

kontrolnej činnosti na druhý polrok 2024, Kontrola plnenia uznesení a Kontrola stavu a 

vývoja dlhu mesta v prvom polroku 2024. Tu by som len chcela upriamiť pozornosť aj na 

takú vec, že ja keď si tento plán kontrolnej činnosti tvorím, tak ja vždycky komunikujem so 

všetkými poslancami, ktorí majú možnosť sa zapojiť a mi nejaké návrhy dať. Takže len aby 

bolo, aj táto informácia tu odznela, že netvorím si to len ja sama. 

 

Poslankyňa Valachovičová - príjemné popoludnie. Ja by som chcela potvrdiť, že sme boli 

oslovení pani kontrolórkou, neviem 2-3 týždne dozadu, aby sme jej tieto návrhy posielali a 

vzhľadom k tomu, čo tu aj odznelo, chcem sa spýtať, či si dostala nejaké návrhy, ktoré si sem 

teda nezaradila? 

 

Hlavná kontrolórka - nie. 

 

Poslankyňa Valachovičová - preto ma to trošku mrzí, neviem teda, prečo to tu riešime 

verejne, keď sme mohli posielať tie návrhy. Ja som neposlala. Ako v tomto sa zas prikláňam k 

pánovi poslancovi Forgáčovi, že tiež si myslím, že by trebárs mohli byť 4 také vecné 

kontroly, tie ostatné sú také činnosti, ktoré vyplývajú zo zákona, ale mrzí ma teda, že nikto z 

nás ti neposlal žiaden návrh a možnože by sme sa aj my mali v tomto zlepšiť. Napriek tomu 

kontrola vykonávania základnej finančnej kontroly v príspevkovej organizácii Technické 

služby mesta Nová Baňa. Toto je detto to, čo si robila v základnej škole a materskej škole. 

Preto navrhujem, aby si do toho už neinvestovala svoj čas, aby ten výsledok kontroly si 

ostatné organizácie naštudovali a sami zabezpečili to zosúladenie so zákonom. A možnože 

neviem, tak dohodnime sa tu a teraz, čím by sme tú kontrolu nahradili. Alebo máš ty v zásobe 

ešte nejaký nápad? 

 

Hlavná kontrolórka -kľudne si môžte dohodnúť, že vymeníme za niečo iné, to nie je 

problém. 

 

Poslankyňa Valachovičová - tak prenechám priestor pánovi poslancovi, keďže sme sa 

dohodli, že 3 sa vynechá alebo teda 4, tá tretia vecná kontrola, tak dajme tam niečo iné. 

 

Primátor - faktická pán viceprimátor, nech sa páči. 

 

Viceprimátor Tužinský - všetkým zúčastneným príjemný dobrý deň. Ja sa len chcem pán 

primátor spýtať, pri tomto pláne kontrol na prvý polrok budúceho roku stále uvažujeme aj v 

rozpočte uvažujeme, že pani kontrolka bude na plný úväzok, hej? 

 

Primátor - odpoviem. No ja si odpoviem hneď, ale poviem to, čo sme teraz počuli od pani 

poslankyne, že tie kontroly je ich akože 8, hej, ale z toho sú tam reálne 3, hej 3, lebo tie sú, 

ostatné sú opakujúce sa. Tie tri sa týkajú, jedna je teda tá trojka, to je mestská polícia, 4 sú 
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technické služby a potom je tu tá jednotka, pardon, to je tie prevody nad 20 000. Ja sa pýtam 

ešte predtým ako odpoviem, že aké obdobie budeme kontrovať? Lebo tuto to nevidím. Napr. 

keď sa bavíme, že kontrola bežných výdavkov podprograme verejný poriadok a bezpečnosť - 

výdavky Mestskej polície, ja neviem, že čo chcete kontrolovať. 1 rok, 3 roky alebo 7 rokov, 

alebo aké obdobie? To by tam asi malo byť. Potom by sme vedeli, že aká je tam tá náročnosť, 

či je to jeden polrok. Lebo polrok je teda 100 dokumentov a 3 roky je 600 dokumentov, hej? 

Keď to násobíme a teda bude tu sa baviť o nejakom objeme. Toto mi tam absentuje a zatiaľ je 

teda úväzok, ktorý bol pôvodný, zvýšený od 1. januára 2021 na 1,0 a trvá. Ja teda, keby som 

mal, že si pomôcť príkladom na úrovni referentov, ktorí sú na meste, tak my sme kumulovali 

činnosti a referenti, ktorí napr. bol samostatný na životné prostredie také miesto neexistuje. 

Keď sa bavíme o verejnom obstarávaní, také miesto neexistuje a rôzne iné miesta sme 

skumulovali. Čiže javí sa mi to ako komfortné v rámci toho nejakého rozsahu, ktorý tu máme 

na rok 24 a tak sa mi to javí v zásade aj na tento druhý polrok 23. 

 

Viceprimátor Tužinský  - ja som sa pýtal z toho dôvodu pán primátor, lebo som postrehol aj 

v správach aj v médiách, že viaceré samosprávy pristupujú a hľadajú úspory, kde sa dá. Jeden 

z tých bolo, čo som postrehol, že bolo aj zníženie úväzku pre hlavného kontrolóra. Kvôli 

tomu som sa pýtal. 

 

Primátor - Banská Štiavnica má 10 000 obyvateľov a je tam druhýkrát zvolený do funkcie 

hlavného kontrolóra pán kontrolór, ktorý má úväzok 0,5 v tomto meste. Takže nejak by som 

povedal, že to čo teda viceprimátor tu komunikuje v niektorých samosprávach, je už 

aplikované. Pán poslanec Forgáč, faktická.  

 

Poslanec Forgáč - viete, ja, ja som pri nástupe do, do funkcie poslanca v tomto treťom 

volebnom období. Ja som prejavil záujem a vôľu sa trošku zamyslieť nad tým, že čo tu 

vlastne financujeme a čo sa tu deje a ja by som chcel dať do pozornosti. Viete, mne to je až 

niekedy ako úsmevné, že ideme teda si hľadať robotu, fajn. Som rád, že ma predbehli moji 

predrečníci, že sa sami dopracovali niektorí k tomu a verím, že ostatní sa dopracujú tiež k 

tomu, že tu by sa malo ako zamyslieť nad tým, že ako samosprávy postupujú v kreovaní a s 

narábaním s verejnými financiami. A ja si osobne myslím, že keď sa pozriete na plán kontrol, 

tak 2 je zákonná povinnosť. 5 je zákonná povinnosť. 6 je zákonná povinnosť. 7 je povinnosť, 

8 je povinnosť. Viete, mali by ste si uvedomiť ako všetci, čo tu sedíme a ktorí teda sa 

zúčastňujeme tohto riadenia a výkonu moci, že dôjde na moje slová a budete sa tváriť všetci, 

ako chcete, ale príde na moje slovách, že toto mesto si nemôže dovoliť mať kontrolóra na 

plný úväzok. A môžte vymýšľať kontroly, môžme tu sedieť a poďme teda inú vymeniť za inú, 

môžme sa tu baviť o tom, že či kontrolovať číslo 1 Kontrola prevodu nehnuteľného majetku 

obce, ktorá všeobecná hodnota majetku prevýšila 20.000 EUR. Viete, koľko tých majetku, tak 

koľko bude tých položiek ako čo myslíte, že koľko ich bude? Vymyslíme ešte nejakú inú 

kontrolu? 

 

Hlavná kontrolórka - táto kontrola je povinná zo zákona od 1. januára. 

 

Poslanec Forgáč - tak vidíte. Tak vymyslíme 80 ešte ďalších, vymýšľajme si kontrolu, čo ja 

viem kontrolu, či je zosúladené oblečenie zamestnancov MÚ alebo čo chcete ešte 

kontrolovať? Lebo viete tlačivá, tlačivá tu budeme teraz kontrolovať a budeme. Viete, ja vám 

len chcem povedať, že, že potom si treba sadnúť k číslam na konci. Ono by možno bolo dobré 

spraviť kontrolu aj na kontrolu a financie. Ja som len toľko chcel povedať, že ja to chápem a 

chápem a teraz úplne prirodzene a nechcem ani to nejakým, nejako inak povedať. Myslím si, 

že aj tu je téma. Ja by som, ja by som sa pripojil aj pani kolegyni, pani poslankyni. Možno ani 

dneska by sme tú kontrolu ako ďalšiu tam nemuseli dopĺňať. Možno by sme mohli nechať 
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tento bod otvorený a zamyslieť sa spoločne nad tým, že kam to posunúť. Ja neviem, ja teraz 

ako nechcem tým povedať, že protirečiť alebo čo. Ja osobne si myslím, že tu je priestor na 

zamyslenie sa nad celou tou vecou. Toľko z mojej strany. 

 

Primátor - ďakujem pekne. No ja si ešte pomôžem jedným príkladom, ale tuto v našej 

samospráve je to len v obci Kľak, tam je teda starosta, ktorý má úväzok, myslím 0,4 a každý 

krát pred novým funkčným obdobím sa schvaľuje úväzok napr. aj v pozícii primátor alebo 

starosta. Myslím si, že dôjde k tomu, že nebudú tie obce, ktoré sú teraz úplne samostatné a 

dôjde k nejakej reforme verejnej správy a tie peniaze nie sú, reálne nie sú, tie peniaze fakt nie 

sú. A ak to niekde inde majú dávno vyriešené, tak my sme sa vlani o niečo možno pokúsili, 

ale nejak sme neuspeli. Vy ste možno tí, ktorí to vidíte inak, tak sa potom zapojte do diskusie, 

lebo tie návrhy nejaké boli teda dané a potom myslím v diskusii vzniklo z toho niečo od toho 

1. januára 21. Nech sa páči faktická, pani poslankyňa Valachovičová. 

 

Poslankyňa Valachovičová - určite z pohľadu rozpočtu, ktorý dnes budeme schvaľovať, ja 

súhlasím s tým znížením úväzku, vlani sme ho zvyšovali. Len pozor na to, že každú tú... 

 

Poslanec Forgáč - my sme ho nezvyšovali. 

 

Poslankyňa Valachovičová - tak predtým 2 roky. A každú tú zmenu, keďže je to už počas 

funkčného obdobia, tak musí s ňou hlavná kontrolórka súhlasiť. Tzn. ja by som sa jej chcela 

spýtať, keďže sa to dozvedám tu, že je tam ten potenciál alebo možno myšlienka znížiť ten 

úväzok a rozpočet už máme na stole. Čiže tiež sa mi zdá, že to riešime veľmi, veľmi neskoro 

a nie ideálne, že či je toto pre ňu ok? Viem, že vlani povedala, že bude akceptovať naše 

rozhodnutie, ale predsa len to zníženie úväzku by muselo byť s jej súhlasom. Čiže bavíme sa 

o 0,6, 0,8? Nie je to, nie je to podľa mňa fér riešiť to tuná, ale má to vplyv na rozpočet. 

 

Hlavná kontrolórka - z pozície mojej funkcie by som chcela zareagovať v krátkosti a to je 

to, že tiež počujem túto informáciu prvýkrát tu a teraz, takže sa k tomu neviem vyjadriť 

momentálne takto z prvej. Druhá vec. Ja viem, že na rozpočet je každý jeden plat, každá mzda 

je zaťaženie určite, to nepopieram. Na druhej strane sa treba ale naozaj do tej kontroly pozrieť 

v retrospektíve, že tá funkcia hlavného kontrolóra je hlavne o tom, aby bola dodržovaná tá 

zákonnosť a hospodárnosť. A sami vidíte, že tie kontroly sú, takmer každá jedna ukazuje tie 

pochybenia, či pôjdeme alebo pôjdete tou cestou, že necháte to radšej tak, nech sa pochybenia 

robia, ale ušetríme, čo v konečnom dôsledku nemusí priniesť to ovocie. Videli sme to, ja keď 

som robila tie veľké kontroly na technických službách. Tam boli neskutočné pochybenia. A 

napr. kontrola múru, kde sa možnože prvýkrát už asi v histórii Novej Bani vracali peniaze 

mestu vďaka kontrole. Takže ono treba sa baviť asi z obidvoch pohľadov, že či sa ušetrí to, čo 

sa v konečnom dôsledku neušetrí. 

 

Poslankyňa Valachovičová - áno, práve preto ten rok dozadu ten úväzok bol obhájiteľný, 

lebo tam boli tie výsledky úplne vyčísliteľné. Ale vzhľadom na tie výstupy tohto roka a 

finančnú situáciu mesta, si myslím, že táto téma je dôležitá a ten 0,8 by bol možno taký 

kompromis v rámci tých možností mesta súčasných. 

 

Poslanec Forgáč - ja oceňujem, že sa teda fakt chceme baviť nejak konštruktívne a možno, 

možno hľadať spoločný záujem o to, aby sme sa zamysleli na tom nad tým stavom tých, tých 

financií v meste a aby sme urobili naozaj všetko, čo urobiť, urobiť pre zdravie tých financií v 

meste vieme. Ja z môjho pohľadu a z pozícií mojej ako poslanca, samozrejme môžem 

ovplyvniť to len tým, že sa budem snažiť vás nejakým spôsobom presvedčiť o tom, že, že tá 

téma, tá situácia, ktorá dneska je naozaj, naozaj taká, že si vyžaduje sa zamyslieť nad tým, že 
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čo chceme. Viete, ja som nebol poslancom mestského zastupiteľstva, keď ste vy volili 

kontróla vtedy. V podstate, vtedy na základe zákona a si môže tá obec určiť aj, aj rozsah toho 

úväzku toho kontrolóra a musím ubezpečiť každého jedného poslanca, ktorý by sa 

rozhodoval, rozhodoval o hlasovaní pri zmene toho úväzku, tak spurný je len ten, ktorý bol 

zmenený v rozpore so súťažou. Tak ako sa dneska môže domáhať každý jeden iný súťažiaci, 

ktorý bol prihlásený do súťaži za 0,6. Čiže vy ste to zmenili na 1, tak ste ho, takisto ste to 

zmenili na 1 v rozpore s tým, čo ste deklarovali. Ako nehovorím, že ste to urobili, ani 

nechcem dávať vinu, keď bola vtedy taká vôľa a bola, tak bol taký pohľad. Ja to vôbec ani 

nespochybňujem a nechcem to, ani sa o tom baviť. Čiže pokiaľ je tu ambícia urobiť tú zmenu, 

tak a myslím si, že 0,6, ja si myslím osobne, že 0,5, ale to by bolo už nad rámec toho, čo ste 

vy v tom období teda deklarovali v tej súťaži a v tých podmienkach. Ale 0,6 je legitímne. Je 

to na mieste. Ja osobne si nemyslím, že, že a pri všetkej úcte k pani kontrolórke a nemám ani 

dôvod tu nejako negatívne hodnotiť pani kontrolórku a jej činnosť. Absolútne nie. A ja ju aj 

chápem, že každý si obhajuje svoju prácu, aj svoje zamestnanie a vnímam to úplne tak. Ale 

my sme, my sme Novobančania, my sme z Novej Bani a my obhajujeme záujem mesta Nová 

Baňa. Ja som poslancom mesta Nová Baňa a budem vždy. Ja môžem za seba povedať, že 

každé jedno euro, ktoré dostanem z tohto mesta ako poslanec, ako člen dozornej rady, ako 

člen komisie, každé 1 EUR, ktoré mne príde na účet, zdvojnásobím a dám ho niekomu, kto to 

v tomto meste potrebuje a robím to cez či už cez sociálnu komisiu alebo spolupráci s pani 

prednostkou. Čiže ja naozaj nerozprávam o vode a nepijem víno. Ja sa teraz ako prihováram k 

tomu, že je to naozaj na mieste sa zamyslieť nad tým a zbytočne budeme hľadať množstvo 

práce. Toto mesto má nejaký potenciál aj potenciál toho, čo dokáže financovať. A myslím si, 

že v tomto smere sme schopní ušetriť niekde na úrovni, ja si dovolím povedať 15 000 EUR 

ročne, čo je za 6 rokov 100 000, 90 000 alebo 100 000. 100 000. 100 000. To si pamätajte to 

číslo. A nemyslím si, že kontról je ten, kto tu má hľadať a riešiť nehospodárne. Lebo viete, 

pokiaľ by to bolo nehospodárne a bolo by to v rozpore so zákonom, tak niekto by musel byť 

za to asi zobratý na vedomie a myslím si, že sú to aj iní ľudia, ktorí sa správajú k majetku 

mesta zodpovedne a hospodárne. Ja to len toľko, ako nechcem teraz viesť nejakú 

konfrontačnú diskusiu, ja len dávam do pozornosti, že myslím si, že v tomto smere je to ako 

naozaj na mieste. Ďakujem.  

 

Poslanec Lalka - príjemné popoludnie všetkým. Utvorila sa tu celkom zaujímavá diskusia. 

Ako to sledujem, tak som nečakal, že sa to takýmto smerom uberie. Môj skromný názor, ja sa 

prikláňam k tomu, čo povedala aj pani kontrolórka. Pretože v minulosti boli tu rôzne kontroly, 

kde sa ušetrilo množstvo finančných prostriedkov pre mesto a neboli to jednoduché kontroly, 

bolo to, polarizovalo to tu aj spoločnosť v meste. A keď sa bavíme o nejakých ušetrených 

finančných prostriedkov, tak neviem, či kontrolórka, pozeranie sa na prsty túto v meste tých, 

ktorí majú v podstate narábať s finančnými prostriedkami a je to v podstate predĺžená ruka 

poslancov, tá kontrolórka, takže je to na mieste. Tak isto si nemyslím, že je to na mieste, keď 

si ideme zobrať nejaký úver, ja neviem koľko 800 000 alebo ako to je na Tajch a teraz 

budeme znižovať kontrolórke. Potom si zoberieme úver tam na to, potom na ďalšie. Toto 

mesto tvorí a okrem budov aj ľudia, hlavne ľudia. A ja neviem, už pokiaľ budeme túto, tomu 

nedáme odmenu, tomu zoberieme osobné dobre že nie, tomu to, tak ja neviem, za čo tu tí 

ľudia budú. Tu potom ostane už tam to len budovy a možnože vedenie mesta. Ďakujem.  

 

Primátor - dám priestor ďalej faktickým ale len poznamenám, že ono sa to ako keby musí 

dotknúť nejaký ten kruh. Nie je možné mať dvojnásobok ľudí na technických, lebo na to 

nemáme peniaze, nie je možné mať ani odmeny 2× v roku, najlepšie v lete a na konci roka, 

lebo tiež na to nemáme peniaze. Ak tu niekto z vás povedzme prišiel ako poslanec, tak asi by 

nechcel iba byť štatistom a dvíhať ruky za niečo, čo zákon káže, nejaké povinné jazdy, nejaké 

VZN, nejaké smernice, nejaké plány, nejaké koncepcie, ale asi by chcel sa podieľať na rozvoji 
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mesta. Ten rozvoj mesta je z externých a z interných zdrojov. Ak si pozriete nejaký ten baner, 

tak vždy sme vedeli niečo robiť z interných zdrojov a robíme niečo z externých zdrojov, keď 

nebudeme mať na interný rozvoj a nebudeme mať ani na spoluúčasť, lebo si odmeníme taký 

alebo onakých tak alebo onak, tak potom to zastaví sa ten život a potom už vôbec tu nebude 

nič a budú rozbité tie cesty viac ako teraz, nebude tu kultúra, šport a iné veci. Čiže všetko so 

všetkým súvisí. Keď sa bavíme o tom, že kto je ako prečo kde, tak ja som určite neprišiel sem 

si získať pre seba nič. Ja sa snažím niečo odovzdať a ako pozerám sa na to, ako aj ako stále aj 

ako občan, hej, ktorí tu je nejakú periódu a chceli by sme, aby teda tí, ktorí prídu po nás, sa 

povedzme mohli práve získať alebo využívať tie možnosti, ktoré my im môžme zadovážiť, 

ktoré môžme pripraviť. Ten Tajch je stará vec, do ktorej sa možno nikto neodvážil vojsť. Raz 

sa to stať musí a keď sa to podarí, tak to na dlhé, dlhé desiatky rokov bude vyriešené. 

Faktická, pán viceprimátor, nech sa páči. 

 

Viceprimátor Tužinský - ja iba krátko. Pokiaľ sa ideme baviť, že kontrolórka je predložená 

rukou poslancov, tak sa zamyslime nad tým, že koľkí poslanci sme jej poslali návrhy na 

kontrolnú činnosť pre prvý polrok. Reagujem na to, čo aj hovorila pani poslankyňa. Ja 

odpoviem sám za seba, že ja som jej žiadny návrh neposielal. Takže ostatní nech sa zamyslia 

sami nad sebou. A čo sa týka toho nejakého úväzku, pokiaľ tu budeme riešiť úväzok, ako 

hovoril predseda finančnej komisie na úrovni 0,6, tak ho podporím. 

 

Poslanec Forgáč - ja som vôbec nechcel, ani nemyslím si, že dneska tu máme riešiť nejaký 

úväzok pani kontrolórky. Ja som toto ani nikam nesmeroval a tá diskusia, ktorá vznikla teraz, 

bola kvôli tomu, že možno som sa zamýšľal nad tým rozsahom a nad tou formou tej 

komunikácie a ani nemám nejakú ambíciu sa dneska dostať do nejakej roviny hlasovania o 

úväzku alebo. Naozaj toto som nechcel, a ani, ani to nebolo moja ambícia. Samozrejme, že je 

pekné povedať o ľuďoch a ľuďom nedať a to je fajn. Horšie je potom nevedieť povedať, že z 

kade. A ešte horšie, keď si niekto ako bavíme sa o bežnom a o kapitálovom rozpočte, mesto si 

nepožičiava a to by bolo teda fajn, až si sa tu chceme baviť o tom, že by sme si mali 

požičiavať na bežné výdavky pre zamestnancov, aby sme ich teda odmenili. My si 

požičiavame na kapitálové výdavky a na obnovu a na niečo, aby to tu ostalo, a nie na to, že 

chceme niekomu dať alebo nedať výplatu. Ja som vôbec nechcel tu teraz riešiť nejaký úväzok 

pani kontrolórky. Vôbec. A myslím si, že ani taká ambícia neni, ani neviem, či niekto z 

poslanca to chcem dávať ako, ako nejaký poslanecký návrh. Z mojej strany len toľko. 

 

Primátor - ďakujem, hneď dám priestor faktickej len to, čo sa tu už myslím spomenulo, je to, 

že keď bol vyhlásený výber na HK na 0,6, tak tí, ktorí zvažovali sa prihlásiť na ten výber, tak 

vedeli, že je úväzok 0,6. Ten keby bol vyhlásený vtedy na 1,0, možno by bolo x krát viacej 

uchádzačov, lebo chceli by robiť na 1,0. Ten, kto nechcel robiť na menej ako 1,0 sa teoreticky 

neprihlásil. O 4 mesiace na to sa to zmenilo na 1,0. Čiže na toto by mal zodpovedať právnik, 

keď už sa bavíme o tom. A ja nie som si vedomý toho, že by HK mala súhlasiť s tým, keď sa 

jej bude meniť úväzok na to, na čo sa na začiatku nastavil. Myslím si, že súhlas tam nie je 

potrebný, ale nemusíme to tu riešiť. Je to samozrejme vychádzajúc aj od vás, od poslancov, 

alebo od nás od mesta. Pokiaľ vy poslanecký návrh nedáte, my sa s tým budeme zaoberať 

nejakým spôsobom vyhodnotíme to a môžme prísť do ďalšieho nasledujúceho zastupiteľstva s 

niečím, tak ako sme v podstate vyhodnocovali niečo, čo prichádzalo v roku 21, lebo ten 

úväzok z 0,6 na 0,8 sa pripravil v meste. Tu pani prednostka to potvrdí, ona prišla za mnou a 

povedala mi, že poslanci sa dožadujú zvýšiť úväzok na 0,8, hej? Pani prednostka, nech sa 

páči, dám ti slovo. 

 

Prednostka - áno, pokiaľ si pamätám, tak to tak prebiehalo. Nevedela sa, že to mám pozrieť 

na dnešné zastupiteľstvo. 
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Primátor - no a tu sa potom stalo z toho, ako na tureckom trhu 1,0. Čiže keď to takto niekedy 

nedomyslíme, tak to potom tak vypalí. Ale dneska to horúcou ihlou šiť nikto nemusí. 

Faktická, pán poslanec Lalka, nech sa páči. 

 

Poslanec Lalka - možnože niektorí poslanci, ktorí sú tu teraz, minulé volebné obdobie neboli, 

ale to, že niekomu možnože bude vyhovovať zníženie úväzku to aj viem pochopiť. Ale ja si aj 

pamätám napr. čo sa dialo minulé volebné obdobie a ty si pán primátor nebol veľmi toho 

názoru, aby sa tu šetrilo. To veľmi dobre vieš. Nehovorím, že sme sa vadili na finančnej 

komisii, ale boli tam veľké výmeny názorov. Chceli sa tu stavať športové haly a čo ja neviem 

čo všeličo za obrovské milióny. Ja som tam žiadal, aby sme mali nejaký minimálny, 

minimálnu sumu na v podstate účte, aby sme pod to nikdy nešli. Aj sa to dohodlo a neviem, či 

to, podľa mňa sa to ani nedodržiavalo. Takže keď sa bavíme teraz, že nie sú finančné 

prostriedky, viem, že čo to všetko spôsobilo, ale mohli sme možnože na tom byť lepšie, 

možnože sme mohli a aj menšie dane dať. Ale tak v tom, v tom štádiu som aj ja za to 

zahlasoval. Bohužiaľ, iné východisko vtedy nebolo a plne si za tým stojím, ale treba sa 

pozrieť aj do minulosti, pretože ona sa nezmazala. Ďakujem. 

 

Primátor - hneď dám priestor faktickej. Ako pravda býva z pravidla niekde uprostred, ale 

verte mi, že tak, jak niekto hovoril o hale, tak som ja bol ten, ktorý to zastavil. A dneska 

možnože, keby hala nebola zastavená, tak sme mohli mať nejaký problém, ktorý by sa nám 

nemusel páčiť. Neznamená, že sa k nej nedá vrátiť. A ja si myslím, že príde doba, keď sa k 

nej budeme chcieť vrátiť a budeme vedieť vrátiť. A teda nebudem ďalej zachádzať do 

nejakých detailov, lebo môže, mohli by sme možno sa tu zbytočne zacykliť a to nie je 

predmetom. Faktická, pani poslankyňa Valachovičová, nech sa páči. 

 

Poslankyňa Valachovičová - pre mňa to, čo vyplynulo z tej diskusie, nás doviedlo teda 

minimálne mňa do takej patovej situácie, keď v podstate je pre mňa zásadná informácia, aký 

bude ten úväzok v súvislosti práve s tým plánom kontrolnej činnosti. Keďže sme sa viac 

menej zhodli v tom, že tá 4 by sa vynechala, lebo je to len zopakovanie kontroly a oni ten 

formulár a všetky tie procesy si môžu prevziať ostatné organizácie, tak sa tam zostali dve 

vecné kontroly. Ako teda ideme hlasovať za plán, keď nevieme, pri akom úväzku sa bude tá 

kontrolná činnosť vykonávať? Podľa mňa buď to teda dotiahneme alebo neschvaľujeme ani 

plán. Neviem, či môžeš fungovať bez plánu? 

 

Primátor - no môžte dať poslanecký návrh pani poslankyňa. 

 

Hlavná kontrolórka - vy môžte ten plán kedykoľvek dopĺňať.  

 

Poslankyňa Valachovičová - ja si myslím, že by bolo fajn, poslanec, čo prišiel s touto témou, 

keď by to dotiahol. 

 

Primátor - faktická pán poslanec Forgáč. 

 

Poslanec Forgáč - pani poslankyňa mňa si myslela? 

 

Poslankyňa Valachovičová - myslím, že nikto iný tu dnes ešte ani nediskutoval poriadne. 

 

Poslanec Forgáč - iba my dvaja. Ja som len chcel povedať, že neexistuje žiadna povinnosť 

schvaľovať nič na tomto zastupiteľstve pre poslancov. Až by niekto iný chcel povedať niečo 

iné, tak sa bude, tak nás bude navádzať na niečo, čo je v rozpore so zákonom. Výkon mandátu 
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poslanca je úplne viazaný na jeho slobodné rozhodovanie. Čiže pokiaľ dneska niečo 

neschválime, tak to nebude. A čokoľvek niekto odpovie, tak neodpovedá pravdu alebo 

úmyselne zavádza alebo nie je dostatočne edukovaný na to, aby to odpovedal. Čiže ja ťa 

ubezpečujem pani poslankyňa, že pokiaľ nemáš pocit, že by si za to zahlasovala a si v rozpore 

s vlastným svedomím alebo, alebo čímkoľvek, tak za to nezahlasuj. Ja ti poviem dopredu, že 

ja za toto nezahlasujem a počkám, tak možno sa vypracuje nejaký návrh alebo. Ja som, ako ja 

som to myslel v tom, hej, že nechcel som teraz povedať niečo iné, ani som nesmeroval k 

nejakému, nejakému úväzku, ani k ničomu takému. Ja som len chcel povedať, že ja 

nepodporím toto uznesenie.  

 

Primátor - ja to možno len doplním na ozrejmenie. Sú nejaké samosprávy, neviem, či je to 

možno niekedy, ja neviem, či to tam niekto nevie fakt vyriešiť, sa mu nikto nehlási alebo je 

to, je to nejaké, možno aj niečo cielené, ale sú samosprávy, kde nie je žiadny kontrolór nejaký 

čas. Nemajú, nemajú. Jednému skončí mandát za to, že možno prejde 6 rokov alebo nejaké 

iné okolnosti a nevedia to nadviazať. U nás taká situácia nikdy nenastala. Plynule sme 

prechádzali z jedného do druhého a menili sme to viacej krát za posledné obdobie. Pokiaľ 

nebude schválený plán kontrol, nevidím v tom problém, aby bol predložený nový plán 

kontrol, hej? Ktorý vy teda máte nejaký návrh, teda máte nejakú kompetenciu, možnosť, 

doplniť. Tak mám tú kompetenciu dajme tomu aj ja pokiaľ je niečo akútne. Keď vy hovoríte, 

že bod 4 je tam zbytočný, tak má potom tento plán 7 bodov a môže sa s ním niekto zaoberať. 

Je to na vás, bude to predložené na hlasovanie, hej? Návrhová komisia dostane výzvu na to, 

aby dala hlasovať a vy budete hlasovať. Buď ho schválite tak, jak je pripravený alebo 

neschválite. Tým sa to vlastne uzavrie tento bod. Faktická, pán poslanec Forgáč. 

 

Poslanec Forgáč - pokiaľ teda technická vec, my máme materiály v tomto bode, nejaký 

materiál v nejakom obsahu. A v podstate to, čo si spomínala ty Viktória, že ten bod tam je tu 

ako zbytočný a čo je možno z nejakého hľadiska akceptovateľné. Možnože z významu tej 

inštitúcii nie, že môže tam vzniknúť aj iné zistenie tej kontroly. Ale, ale pokiaľ chceme 

hlasovať o tom bode bez jedného z tých bodov, tak to by malo byť tiež v pozmeňujúcom 

návrhu podľa mňa. 

 

Primátor - áno, súhlasím. Buď sa teda osvojí váš alebo áno váš návrh, hej, pani poslankyňa a 

potom sa to zmení na 7 bodov, alebo to nechám hlasovať tak, jak to je pripravené, hej? Nech 

sa páči faktická pani poslankyňa Valachovičová. 

 

Poslankyňa Valachovičová - keď pozriem, tak predkladateľom je pani hlavná kontrolórka. 

Ja návrh pozmeňovací dávať nebudem. Nechám na ňu, či si to osvojí a či to teda rovno tak 

odprezentuje. Ale z môjho pohľadu tiež sa zdržím hlasovania skrz toho, že potrebujem vedieť, 

pri akom úväzku bude tú činnosť vykonávať, na základe toho sa viem rozhodnúť, koľko toho 

stihne približne. Ďakujem.  

 

Primátor - ďakujem pekne. No len to zrekapitulujem. Dám teraz návrhovej komisii slovo, 

hlasujeme o tomto návrhu, jak je predložený, hej, 8 bodov, úväzok 1,0, hej? Čiže nech sa 

páči, návrhová komisia. Pán poslanec Lalka, ešte faktická, pardon. 

 

Poslanec Lalka - ja možnože odpoveď pre kolegyňu. No pri takom úväzku, aký teraz má, tak 

taký rozsah kontrol, keď schválime, tak taký bude robiť. V prípade, že by sa znížil jej úväzok, 

tak môžme znížiť aj rozsah kontrol. Takže hlasujeme za 1,0 a to, čo tam je, ďakujem. 

 

Primátor - áno, úväzok nikto nemenil, rozsah kontrol je daný, nemenili sme ho. Nech sa páči, 

návrhová komisia návrh na uznesenie. 
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                                             N á v r h  n a  u z n e s e n i e 

  

Mestské zastupiteľstvo v Novej Bani 

 

schvaľuje 

 

Plán kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky mesta Nová Baňa na I. polrok 2024 

 

 

Hlasovanie č. 6: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 12 

za – 6 (Peter Budinský, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Anton 

Tencer, Anton Žňava) 

proti – 1 (MDDr. Štefan Špirk) 

zdržal sa – 5 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Forgáč, Jozef Spurný, Ing. Karol Tužinský, 

Ing. Viktória Valachovičová, PhD.) 

nehlasoval – 0  - uznesenie nebolo prijaté  
 

 

5. Zmena člena dozornej rady Mestských lesov Nová Baňa s r.o. 
 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Mgr. Ľudmila Rajnohová, prednostka MÚ. K danému bodu boli 

materiály zaslané vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

Po vzájomnej dohode s Ing. Miroslavom Ďurovičom dáváme návrh na jeho odvolanie 

z Dozornej rady spoločnosti Mestské lesy Nová Baňa s.r.o. ku dňu 13.12.2023. Na uvoľnené 

miesto v dozornej rade za odbornú verejnosť od 14. decembra 2023 navrhujeme predsedu 

Poľovníckej spoločnosti mesta Nová Baňa n.o. Petra Forgáča, bytom Školská 8, 968 01 Nová 

Baňa.  

 

Prednostka - vážení poslanci, predkladáme vám návrh na uznesenie, kde v článku a) 

odvoláva s účinnosťou od 13. 12. 2023 člena dozornej rady Mestské lesy Nová Baňa s.r.o. 

Ing. Miroslava Ďuroviča a po b) schvaľuje s účinnosťou od 14. 12. 2023 za člena dozornej 

rady Mestské lesy Nová Baňa s.r.o. Petra Forgáča. Po vzájomnej dohode s Ing. Miroslavom 

Ďurovičom dávame návrh na jeho odvolanie z dozornej rady spoločnosti Mestské lesy Nová 

Baňa s.r.o. ku dňu 13. decembra 2023. Na uvoľnené miesto v dozornej rade za odbornú 

verejnosť od 14. decembra 2023 navrhujeme predsedu poľovníckej spoločnosti mesta Nová 

Baňa, n.o. Petra Forgáča. Nech sa páči. 

 

Primátor - ďakujem, nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Nech sa páči pani poslankyňa 

Valachovičová. 

 

Poslankyňa Valachovičová - tak začali sme toto zastupiteľstvo tým, že sa trošku pozeráme 

do histórie, tak dovolím si aj ja sa pozrieť späť do roku 2019, keď vznikali nové stanovy tejto 

spoločnosti a bolo vytvorené ďalšie miesto v dozornej rade určené alebo teda bolo 

automaticky určené pre odbornú verejnosť. Vidíme to aj v tej dôvodovej správe, že toto piate 

miesto patrí niekomu, kto je z odbornej verejnosti. Zároveň tam teda v súčasnosti sú štyria 
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poslanci, a to Maroš Marko, Karol Tužinský, Vlado Lalka a Tonko Medveď. Ja si nemyslím, 

že to piate miesto by mal zastávať niekto z nás poslancov. Ako pri všetkej úcte voči kolegovi 

poslancovi si myslím, že by mal byť ten model navrhnutý v 2019 ponechaný a mal by tam 

byť, pokiaľ neviem, aký bol dôvod. Nepoznám ani pána Ďuroviča, len tuším, že je zo 

Štiavnice alebo mimo mesta. Z nejakého dôvodu sa s ním teda spolupráca ukončila, možno z 

jeho iniciatívy, ale myslím si, že by to mal byť lesník. Ďakujem pekne. 

 

Primátor - faktická, pán poslanec Lalka. 

Poslanec Lalka - z malej časti s kolegyňou súhlasím, len by som možnože chcel povedať, že 

to odôvodnenie, ktoré tam je, podľa mňa nie je správne. Ale nech sa akýkoľvek poslanec 

rozhodne ísť do akejkoľvek inštitúcie, dozornej rady, rady neviem akej, tak ja zaňho 

zahlasujem, pretože má mandát, je poslanec a nech je to ktokoľvek z vás. A možnože to malo 

byť technicky správne iným spôsobom, ale určite za každého zahlasujem. Ďakujem. 

 

Primátor - faktické pán viceprimátor. 

 

Viceprimátor Tužinský - ja poviem k tomu iba toľko, že tento návrh podporím hlavne z 

dôvodu, že pán poslanec Forgáč je predseda finančnej komisie, čiže ja tam vidím hlavný 

potenciál. A čo sa týka lesníkov, Viktória, my ich máme na mestských lesoch štyroch a 

predpokladám, že každý pozná zákon o lesníctve, každý z nich, čiže nebudú vykonávať 

žiadnu činnosť v rozpore s týmto zákonom. Takže predpokladám, že tam budú tie lesnícke 

veci dodržané určite. Ďakujem.  

 

Primátor - ďakujem, pani poslankyňa Valachovičová faktická. 

 

Poslankyňa Valachovičová - tak toto nebude možné, aj keby si nám to doprial každému tam 

byť, je tam len jedno miesto. Čiže to asi nie je celkom pravdivé, že by si za každého 

zahlasoval. Ja naďalej trvám na svojom stanovisku, že to má byť človek s lesníckym 

vzdelaním, a preto sa chcem spýtať teda, či niekto z tých štyroch poslancov, keďže teda pán 

poslanec, kolega Forgáč má nepopierateľný potenciál na to byť tam ako predseda finančnej 

komisie, čo si Karol spomenul, takže či mu niekto z nich nechce uvoľniť to miesto, aby sme 

dodržali to, čo sme v roku 2019 navrhli, a to je štyria poslanci a jeden človek z odbornej 

verejnosti. Ďakujem.  

 

Primátor - dám priestor faktickej len doplním, lebo tie nejaké pohľady späť, hej, sme tu 

povedali, že sa obzeráme, tak dobre. Stanovy mali okrem iného jednu zmenu a to je to, že sa 

stanovil počet členov dozornej rady explicitne a stanovilo sa funkčné obdobie. V roku 19 sa 

prijali stanovy mestských lesov tu tým starým zastupiteľstvom. Boli ste tu niektorí 

pokračujete, niektorí skončili. 5 členov, päťročné funkčné obdobie. Zároveň za odbornú 

verejnosť jeden člen, ktorý bol, bol pán Ing. Havran, skončil. Potom bol pán Ing. Ďurovič. 

Jeho funkčné obdobie začalo v roku 21, hej, na 5 rokov a Havran 19 na 5 rokov, ten po dvoch 

roku skončil, hej? Keď sa zvolí teraz člen za, člen dozornej rady mestských lesov za odbornú 

verejnosť, jeho funkčné obdobie začne plynúť v roku 2023 na 5 rokov. Voľby budú 2027, 

2026 pardon, a jeho funkčné obdobie bude do roku 2028, hej? Čiže 3 a 5 je 8 a je nominovaný 

za odbornú verejnosť, nie nominovaný ako poslanec. Poslanec, ktorý je každý jeden bude 

prevolený v roku 2024, lebo 19 a 5 je 24. A v 24 budú prevolení tí poslanci, ktorí boli 

poslancami aj v roku 19 a sú poslancami aj v roku 24, lebo prešli cez voľby. To ste vy štyria a 

to budeme riešiť na jar, keď skončí to funkčné obdobie. Čiže je to z procesného hľadiska. 

Žiadna chyba tam nie je, hej? Je to normálne jasne napísané. Je to za odbornú verejnosť a je 

to na 5 rokov. 
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Poslankyňa Valachovičová - v tom prípade, keď sa bavíme o tých piatich rokoch, bolo to asi 

v apríli alebo nepamätám si presne ten mesiac, kedy sme volili, ale bavíme sa možno o 

poslednom polroku fungovania. Môžem vedieť ten dôvod? Lebo vzájomná dohoda nie je 

vzdanie sa členstva. Tak to už naozaj sme nemohli naraz tú dozornú radu vyriešiť, aby to 

pekne ako aj kolidovalo alebo nekolidovalo s tými ostatnými. 

 

Primátor - no ja nemám tu teraz možnosť sa vyjadriť za pán inžiniera, lebo tu nesedí, zrovna 

teda kvôli chorobe tu nesedí ani konateľ mestských lesov, ale myslím si, že tak, ako je teda v 

rámci aj zákonom o obecnom zriadení, ale zároveň aj obchodného zákonníka stanovená 

nejaká forma kontroly nad povedzme obchodnou spoločnosťou a to je teda forma cez aj 

dozornú radu, hej, výkonu valného zhromaždenia je teda v rámci zákona o obecnom zriadení 

zverejniť do rúk štatutára, trebárs do mojich rúk. Ja som teda sám ako valné zhromaždenie, 

neni to ako v nejakých veľký akciovkách, kde je nejaké predstavenstvo, čiže dozorná rada je 

nejaký partner preto, aby sme sa mohli niečím zaoberať. Čiže sú tu nejaké situácie, ktoré napr. 

objektívne znamenajú, že keď trpí štát a ja neviem, ako teda aj možno globálne ekonomika v 

dôsledku nejakej krízy, tak v rámci krízy niekedy istý segment môže mať aj výhodu. Mestské 

lesy zažívajú od roku 20, po covide, nástupe a po tej nejakej inflačnej kríze obdobie práve 

rozmachu a rozvoja, ktoré teda znamenali neporovnateľné ceny, nárasty cien za komoditu, 

ktoré boli v posledných rokoch verzus to, čo bolo v minulosti. Pokiaľ dozorná rada ako 

zasadá, indikuje určité veci, tak ja vidím ako z praktického hľadiska synergiu, ktorú teraz 

tlmočíme vo forme tohto návrhu. Pán poslanec Lalka faktická, nech sa páči. 

 

Poslanec Lalka - možnože si postrehol, ja som povedal, že to nie je technicky podľa mňa 

najsprávnejšie, ale možnože resp. tie stanovy to umožňujú, ktoré sú tam v podstate. Určite 

možnože by bolo ideálne zmeniť tie stanovy a zahlasovať a potom spraviť to v podstate podľa 

tých nových, hej? Ale to nemení nič na veci, že pokiaľ ja neviem, k akej dohode došlo, kto 

prečo odchádza atď., pokiaľ akýkoľvek poslanec bude mať záujem niekde pracovať, tak si 

myslím, že by sme tam mali posunúť a nech je to ktokoľvek a chce ísť kamkoľvek. Ďakujem.  

 

Primátor - členov dozornej rady by mal byť nepárny počet, tak jak je teraz 5, môže byť 3 

alebo 7, hej? To by asi stačilo na záver tejto diskusie, takže nech sa páči návrhová komisia 

návrh na uznesenie. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 149/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

a) odvoláva 

 

s účinnosťou od 13.12.2023 člena dozornej rady Mestské lesy Nová Baňa s r.o.  

Ing. Miroslava  Ďuroviča, bytom Akademická 24,  969 01 Banská Štiavnica, 

  

b) schvaľuje 

 

s účinnosťou od 14.12.2023 za člena dozornej rady Mestské lesy Nová Baňa s r.o.  

Petra  Forgáča, bytom Školská 8, 968 01 Nová Baňa. 

 

 

Hlasovanie č. 7: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 
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prítomní – 12 

za – 8 (Peter Budinský, JUDr. Vladislav Lalka, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, MDDr. 

Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 4 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Forgáč, Jozef Spurný, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD. ) 

nehlasoval – 0   – uznesenie bolo prijaté 

 

 

6. Majetkové veci - stanovenie výšky nájomného pre Mestské lesy Nová Baňa s.r.o. na 

rok 2024 (uzatvorenie Dodatku č. 12) 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu Dáša Zigová, referentka OVŽPaSM. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

Spoločnosť Mestské lesy Nová Baňa s. r. o. uzatvorila s mestom Nová Baňa Nájomnú zmluvu                            

č. 3/2018 zo dňa 31.12.2018. V Nájomnej zmluve č. 3/2018 v Článku 3 – Výška a splatnosť 

nájomného je uvedené: „Nájomné pre roky 2020 – 2027 bude každoročne stanovené 

najneskôr v mesiaci  december predchádzajúceho roka podľa výšky maximálne očakávanej 

ťažby drevnej hmoty v m
3
 v nasledujúcom roku. Výška jednotlivých splátok bude určená 

dodatkom k tejto Nájomnej zmluve, pričom termíny splatnosti ostávajú nezmenené“. 

 

Dáša Zigová - Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa schvaľuje uzatvorenie dodatku číslo 

12 k nájomnej zmluve číslo 3/2018, ktorú mesto Nová Baňa uzatvorilo ako prenajímateľ so 

spoločnosťou Mestské lesy Nová Baňa s.r.o. ako nájomcom dňa 31. 12. 2018. Dodatkom číslo 

12 k Nájomnej zmluve číslo 3/2018 sa v čl. 3. Výška a splatnosť nájomného mení nasledovne: 

ročné nájomné za obdobie od 1. 1. 2024 do 31. 12. 2024 sa po vzájomnej dohode zmluvných 

strán určuje na výšku 180.000 EUR.  

 

Primátor -ďakujem, nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Doplním, dám priestor hneď, ja to 

doplním, že teraz som to povedal, že sa nejaké čísla menili významným spôsobom v 

posledných rokoch. My sme mali nastavené nejaké dodatky na nejaké možno ešte úrovne, 

ktoré boli možno aj pred rokom 20. Teraz došlo k prehodnoteniu. Pán poslanec Žňava 

faktická. 

 

Poslanec Žňava - dobrý deň prajem. Ja sa chcem opýtať, ak tá suma nebude dosiahnutá, čo 

potom? Lebo je to veľmi ambiciózna suma. 

 

Primátor- no ja viem, že má byť pätnásteho valné zhromaždenie, ale tam je tiež nejaká 

choroba ešte v hre, takže možno bude až osemnásteho. Budeme mať v rámci programu 

valného zhromaždenia predstavený plán na rok 24. Tak ako sme mali včera valné 

zhromaždenie na bytovom podniku, kde bol plán 24 predstavený. Je toto samozrejme 

komunikované vopred. Oni budú predstavovať tento plán so zapracovaním tohoto odvodu tak, 

ako je 180 000 navrhnutý. Tak budeme vedieť potom reagovať, keď budeme mať tento plán. 

Ja ho zatiaľ nevidím, ale viem tak, že to, čo robíme teraz a ako to teda deje sa teraz, tak je v 

rámci desaťročného plánu nastavené na nejaké 2 tretiny toho možného objemu ako takého. 

Ale to nám viacej povie konateľ. Faktická, pán poslanec Forgáč. 
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Poslanec Forgáč - ja by som len chcel povedať všetkým, že toto je ambiciózny plán, ktorý by 

sa mal plniť a myslím si, že potenciál mestských lesov je diametrálny iný ako je v súčasnej 

dobe, ako plní plán alebo ako prispieva do tohto rozpočtu. Myslím si, že 180 000 nie je žiadny 

problém, žiadny problém v tom, v tom, v tom, v tom, že by sa to nedalo splniť, áno? Toto je, 

toto je štandardné porovnanie s ostatnými, tak, ako sú v nájmoch iné, iné organizácie, ktoré 

prenajímajú, vykonávajú odborné lesné hospodárstvo na lesných pozemkoch, tak nevidím 

problém a poznajúc situáciu mestských lesov a ich technické vybavenie a to, s akým 

rozsahom narábajú, nie je to žiadny problém a ďalšia vec, je to plán. Ten plán bez problémov, 

tak ako sa menil v minulom roku alebo v minulých obdobiach sa navyšoval alebo menil sa 

nájom, tak takisto v prípade, že by bol akýkoľvek problém ho plniť, čo si osobne nemyslím, 

že by to problémom plniť tento plán mal byť, tak sa to dá reflektovať. Ja sa odkazujem na to, 

že väčšina mojich príspevkov a väčšina mojich vystúpení sa vždy odkazuje k finančnej 

situácii a finančnej kondícii a k zámeru finančne zastabilizovať mesto. A toto je jeden z 

krokov a myslím si, že toto je zásadná vec. Mali by sme byť na seba ako náročný a mali by 

sme tak aj vystupovať a fungovať. Tu nevidím absolútne žiadny dôvod sa zamýšľať nad tým, 

že by toto bol nejaký nesplniteľný, nesplniteľná úloha. Ďakujem. 

 

Primátor . faktická, pán poslanec Žňava. 

 

Poslanec Žňava - ja samozrejme som nechcel povedať, že to je veľa, treba byť ambiciózny, 

ako povedal kolega Forgáč. Na druhej strane, aby sme to teda číslo dosiahli, pokiaľ 

samozrejme dozorná rada má názor ten, že je to číslo dosiahnuteľné, tak v poriadku, hoci tam 

bolo aj 200, budeme mať viac do rozpočtu. Ďakujem. 

 

Primátor - ďakujem pani poslankyňa Valachovičová, nech sa páči. 

 

Poslankyňa Valachovičová - ja by som chcela poprosiť pripomenúť tú sumu, tento rok bola 

150. 

 

Primátor - bola 110, zvýšila sa o 10 na 120. 

 

Poslankyňa Valachovičová - no a riešime budúci rok, keď práve, pokiaľ teda sledujú 

členovia dozornej rady predikcie, tak ten vrchol už budeme mať za sebou pravdepodobne. A 

prečo neriešime tento rok? Bavíme sa o budúcom? Ja si myslím tiež ako je to ambiciózne, je 

to fajn, ale myslím si, že skončíme možno aj v strate. Nie je to taký problém na jeden rok, 

máme to už vyskúšané, ale ako teda vyzeráme tento rok, nevieme ešte poriešiť tento rok z 

finančného hľadiska? 

 

Primátor - no máme nejaký pol december, pokiaľ ja viem, ale tento rok sme my samozrejme 

nejaké výsledky priebežne už riešili, komunikovali a na mesačnej báze sa s nimi ako 

zoznamujeme. Tento rok v strate mestské lesy definitívne nebudú, hej? A oni tvoria nejakú 

rezervu na pestevnú činnosť pre budúci rok. Keď sa bavíme o fungovaní mestských lesov, tak 

aj teda tá pestevná činnosť je niečo, čo asi bude teda sa nejakým spôsobom revidovať. Vrchol 

cenový, hej, ako taký, ja keby som vedel možno, aké sú tie cenové vrcholy na všeličo, vrátane 

energií a nehnuteľnosti, tak by som možno bol nejaký mág, ale nemám také schopnosti a 

nemyslím si, že aj vy viete tak dobre, ako keby načasovať všetky tieto parametre, o ktorých sa 

tu bavíme. Môže byť tá cena stále veľmi zaujímavá v porovnaní s tým, aká bola na dne, na 

dne to bol ten rok 2020. Takže nechajme to na tých, ktorí sú tam, konateľ, ekonóm. Budeme 

múdrejší po valnom zhromaždení. 
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Poslankyňa Valachovičová - skôr sa pýtam, o tom nepochybujem, že tento rok budeme v 

zisku, že prečo teda tento rok len 120 a na rok 180? 

 

Primátor - no ja teda tento rok je za nami. Tento rok je za nami. Keď ste sa chceli baviť o 

tomto roku, mali sme sa o ňom baviť nie teraz v polovici decembra, ale keď sme mali 

polročné plnenie trebárs, nech sa páči vtedy. Alebo keď bol hospodársky výsledok za rok 22 

komunikovaný tiež. Viete, teraz je už rok za nami. 

 

Poslankyňa Valachovičová - my sme to menili na poslednom zastupiteľstve na tých 120.  

 

Dáša Zigová - v októbri bol dodatok. 

 

Primátor - bol tam jeden dodatok na úrovni 10.000 EUR, ktorý sa viazal na nejakú 

požiadavku. Ale vy keď chcete niečo vyrobiť, tak si to musíte nejakým spôsobom zaplánovať. 

Vy viete, že teraz nevyťažia nič, lebo je počasie také aké je, hej? A aj nejaké dodávateľsko 

odberateľské, teda tie toky bežia do nejakého dátumu. Ja mám obavy, že či ešte nejaký vagón 

vôbec pôjde tento rok. Podľa mňa sa skončí ako obchodovanie. Faktická, pán poslanec, pán 

viceprimátor, nech sa páči. 

 

Viceprimátor Tužinský - ja zdieľam takisto ten názor, že tých 180 000 je dosiahnuteľný. 

Pani kolegyňa vlastne na výsledku budúceho roku sa jednak rieši nejaké predikcie cien dreva, 

ktoré samozrejme nikto nevie presne odhadnúť, pretože tu nikto nie je vševedko, ale takisto 

vzhľadom na tento rok, kde boli nejaké investičné akcie, čo sa týka mestských lesov, tak 

vieme niektoré financie prirátať k tomu výsledku do budúceho roka resp. keď nebudú 

investičné akcie, vie sa to odviezť do mesta. Čiže ja si myslím, že tých 180 000 je 

dosiahnuteľné, hej? Nielen cena dreva alebo teda ten vývoj trhu, ktorý proste dúfajme, že 

bude pozitívny. Ďakujem. 

 

Primátor - faktická pán poslanec Forgáč.  

 

Poslanec Forgáč - ja by som sa vrátil ešte raz opätovne k tej veci. Dneska sa zamýšľať nad 

hospodárskym výsledkom mestských lesov v dvanástom mesiaci a v polovici dvanásteho 

mesiaca je už len otázka štatistiky a zamýšľania sa uzatvorenia účtovného uzatvorenia asi 

toho obdobia. Chcem každému povedať, že toto je, tak ako rozpočet je plán, tak aj toto je 

plán. Je to plán hospodárenia a je to určitá súčasť do toho rozpočtu a malo by to byť našou 

ambíciou a malo by byť ambíciou mestských lesov a všetkých nás, aby sme majetok mesta, 

ktorý máme pod správou, či už je to v akokoľvek, či ho už spravuje akákoľvek organizácia v 

tomto meste, tak aby hospodárenie s tým majetkom bolo vždycky čo najefektívnejšie a verím 

tomu, že spoločne to dosiahneme. Takže myslím si, že toto je to ambiciózne, ale nemyslím si, 

že je to nesplniteľné. 

 

Primátor - poprosím teda návrhovú komisiu návrh na uznesenie. 

 

U z n e s e n i e   č. 150/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

schvaľuje 

uzatvorenie Dodatku č. 12 k Nájomnej zmluve č. 3/2018, ktorú Mesto Nová Baňa uzatvorilo 

ako prenajímateľ so spoločnosťou Mestské lesy Nová Baňa s. r. o. ako nájomcom dňa 

31.12.2018. 
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Dodatkom č. 12 k Nájomnej zmluve č. 3/2018 zo dňa 31.12.2018 sa Článok 3 – Výška 

a splatnosť nájomného mení nasledovne: Ročné nájomné za obdobie od 01.01.2024                  

do 31.12.2024 sa po vzájomnej dohode zmluvných strán určuje na výšku                   

180.000,00 eur. 

 

 

Hlasovanie č. 8: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 12 

za – 12 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, 

Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. 

Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0   – uznesenie bolo prijaté 

 

 

7. 6. zmena rozpočtu mesta Nová Baňa 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Mária Bakošová, vedúca FO. K danému bodu boli materiály zaslané 

vopred.  

  

Primátor - ďakujem, nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Na úvod ja tu aj poďakujem, lebo 

štát, teda toto bola nejaká iniciatíva ZMOS a Únie miest Slovenska, že my sme, taká situácia 

nebola, lebo my sme na energie mali v rozpočte peniaze, ako ešte keď sme ho tvorili v roku 

22. Lebo sme to teda vedeli zrátať a vedeli sme, že to nebude lacné, tak sme tie peniaze mali. 

Boli samosprávy, ktoré vôbec nemali tých 42 000, nejaké tie drobné, ktoré ste tam počuli, to 

bolo podľa počtu obyvateľov, myslím, že krát 0,8, sa to nejak rátalo, hej? Tak. A malé obce 

1,2 myslím do 3000 obyvateľov, takže toto nám vlastne teda poukázali. My ich spotrebúvame 

na energie, čo je teda odľahčenie našich vlastných zdrojov, ktoré potom použijeme v 

nasledujúcom roku. Tie energie tento rok boli veľký problém, obrovský problém. Na rok to 

bude lepšie, lebo to už vieme sa v tom hýbať lepšie a najhoršie už sa hádam, je za nami, a už 

sa nikdy nezopakuje, verím tomu. Druhá vec je, že štát to teda samozrejme ďalej nejakým 

spôsobom bude ťahať pre tých, ktorí majú zmluvy na dlhšie obdobie a sú stále znevýhodnení. 

Takže to je taká vec, ktorú som chcel poďakovať, že tie peniaze teda prišli a určite nám ako 

všetkým pomohli. Inak všeobecne toto je šiesta zmena, máme teraz jednoduchší ten život, 

lebo sme nastavili rozpočet pomerne dobre. Čiže nerobili sme nejaké veľké zmeny, ani sme 

nerobili žiadne rozpočtové opatrenia nejak masívne. Čo je ako myslím si do budúcna správne, 

ak by sme to takto vedeli robiť, tak to bude aj pre finančné oddelenie, tí to ocenia, lebo oni sa 

s tým natrápia najviac. Ďakujem. Ak nie je ďalšia diskusia, tak poprosím návrhovú komisiu. 

Pani poslankyňa Valachovičová sa hlási. 

 

Poslankyňa Valachovičová - však aj tak už rozpočet nestihneme, tak sa spýtam jednu drobnú 

vec. To, čo ste spomínali, to Zelené tienenie a vysadenie ovocného sadu, kde bude tento sad v 

Novej Bani vysadený? 

 

Primátor - môžem povedať, ale kolegyňa Šubová vie najlepšie. Už je vysadený. Je to 

višňový sad, 37 višní, 4 druhy odrody, všetko to bude rodiť naraz. Malo by to rodiť okolo 500 

kg višní, keď to začne teda už potom po nejakých šiestich rokoch fungovať. A dal to Tipos 

portál alebo Tip šport portál alebo Tipsport niečo, hej? Je to nad pomocným ihriskom hore pri 
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hlavnom ihrisku na štadióne, pod pánom Barancom Františkom. To je mestský pozemok, 

ktorý bol vlastne ani nevedeli sme, že ho máme nejak extra, lebo bol zarastený. Jak sa 

vyčistil, tak sa nám tam otvoril, taká plocha. Ide tade vysoké napätie, takže to nie je na 

výstavbu a nie je tam prístup, ale je to na takýto sad možno fajn. Je tam západná strana a 

vedľa má Mizia čučoriedkový sad, čiže myslíme si, že tie višne by mali prosperovať. Sadil to 

odborník. Vybral také odrody. Jediné, čo teraz je, že musíme postrážiť, aby neohrýzali, ale sú 

zabezpečené. No a budeme sa tešiť, keď sa bude višne dať, musíme ich 5 rokov rozdávať 

deťom do detského domova, deťom do škôlok a seniorom a po piatich rokoch môžme začať 

robiť griotku. Tak uvidíme, či to bude pravda. Ďakujem ďalej. Ak nie je, poprosím návrhovú 

komisiu návrh na uznesenie. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 151/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

6. zmenu rozpočtu mesta Nová Baňa 

 

 

Hlasovanie č. 9: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, JUDr. Vladislav Lalka, Ing. 

Peter Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. 

Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0   – uznesenie bolo prijaté 

 

 

Prestávka do 15:15 hod. 

 

 

17.Interpelácia občanov (vyhradený čas 15.00 – 15.30 hod.) – prezenčne/ web stránka 

 

Neboli žiadne príspevky. 

 

 

8. Návrh rozpočtu mesta Nová Baňa na roky 2024 – 2026 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  a 

spracovateľkou bodu Mária Bakošová, vedúca FO. K danému bodu boli materiály zaslané 

vopred. 

 

Vedúca FO - vážení poslanci, predkladáme vám na schválenie návrh rozpočtu na rok 2024 a 

na vedomie návrh rozpočtov na roky 2025 a 2026. Návrh rozpočtu je spracovaný ako 

programový rozpočet v štruktúre podľa zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách v 

súlade s vnútorným členením na bežný rozpočet, kapitálový rozpočet a finančné operácie. V 

súlade s týmito predpismi sme pripravili rozpočet, ktorý musí byť vyrovnaný alebo 

prebytkový. Rozpočet na rok 2024 je navrhnutý ako vyrovnaný v celkovej výške 
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7.290.419 EUR. Bežný rozpočet je navrhnutý ako prebytkový s prebytkom vo výške 

266.188 EUR, kapitálový rozpočet je rozpočtovaný so schodkom 122.536 EUR. Schodok 

kapitálového rozpočtu je krytý predbytkom bežného rozpočtu. Výdavkové finančné operácie 

sú tiež kryté prebytkom bežného rozpočtu vo výške 143.652 EUR. Súčasťou rozpočtu mesta 

sú aj rozpočty štyroch rozpočtových organizácií a jednej príspevkovej organizácii. Kým sme 

sa dopracovali k vyrovnanému rozpočtu, ktorý vám bol predložený na schválenie, prebehli s 

týmito zariadeniami viaceré rokovania, ktoré smerovali k zníženiu nárokov na výdavky. 

Nakoľko pri zostavovaní rozpočtu na rok 2024 nebol ešte schválený rozpočet, tento návrh 

rozpočtu vychádza z odporúčania zo zasadnutia rady ZMOS. Pre prípravu rozpočtu sme 

použili prognózu výnosu dane z príjmov poukázaný samospráve, ktorá bola zverejnená 

ministerstvom financií k júnu 2023. Pre mesto Nová Baňa je to čiastka vo výške 

3.496.228 EUR, ktorá je zahrnutá v príjmovej časti. Bežný rozpočet. Výnosy, dane z príjmov 

poukázané samospráve tvoria najvyššiu príjmovú položku. Príjmy z daní a poplatkov sú 

narozpočtované tak ako v roku 2023 na základe čerpania. Výraznú položku tvoria príjmy z 

prenájmu pozemkov a vlastné príjmy rozpočtových organizácií a príspevkovej organizácie. 

Do rozpočtu výdavkov bolo premietnuté navýšenie platových taríf pre zamestnancov 

odmeňovaných podľa zákona č. 553/2003 Z. z. o odmeňovaní niektorých zamestnancov pri 

výkone práce vo verejnom záujme a to 10 resp. 12 % od 1. 9. 2023. Súčasťou bežných 

výdavkov je aj podpora subjektov v oblasti športu, kultúry, životného prostredia, vzdelávania 

a sociálnej oblasti. Priorita sociálnych služieb v meste spočíva v ich udržaní v súlade s 

potrebami a požiadavky prijímateľov sociálnych služieb, a to opatrovateľská služba, 

zariadenie pre seniorov Úsmev a prevádzka denného centra Lipa. Technické služby. Vlastné 

príjmy sú vo výške 32.775 EUR. Príspevok od mesta je vo výške 939.395 EUR. V roku 2023 

bol narozpočtovaný vo výške 939.391 EUR. V tom sú účelové prostriedky vo výške 

30.000 EUR na opravu ciest a výtlkov. Podrobná tabuľka je prílohou Návrhu rozpočtu mesta 

Nová Baňa. Školstvo. Vlastné príjmy z rozpočtových organizácií sú v celkovej výške 

352.475 EUR. Bežné výdavky sú financované v sume 3.447.816 EUR. Oproti roku 2023 je to 

o 296.534 EUR viac, a to je spôsobené vyššími transfermi, ako aj zvýšením platov o 12 % od 

1. 9. 2023. Po zapracovaní všetkých zdrojov v predloženom návrhu mesto dofinancováva 

školy a školské zariadenia čiastkou 539.754 EUR. Zvýšenie je z dôvodu odhadu normatívu na 

rok 2024, ktorý je oproti roku 2023 nižší, a to vo výške 105,84 EUR. Avšak tento normatív sa 

v priebehu roka môže meniť. V roku 2023 výška bola 107,54 EUR. Kapitálový rozpočet. 

Kapitálové príjmy sú plánované vo výške 85.500 EUR, a to z predaja pozemkov, z práva na 

odstrel a z predaja NN prípojky, z predaja budov sa v rozpočte nepočíta. Kapitálové výdavky 

pre rozpočtové organizácie nie sú plánované. Kapitálový transfer pre technické služby je 

plánovaný vo výške 28 000 eur na miestnu komunikáciu Záhrbská rozšírenie krajnice. 

Kapitálovými výdavkami mesta sú spolufinancovanie projektu Základná škola a telocvičňa 

financovaný z projektu plánu obnovy. Celková výška projektu je v sume 562.000 EUR. 

Spolufinancovanie mesta je vo výške 8 %, t.j. 45.000 EUR. Suma 135 000 ostáva na 

investičné akcie, rozvoj mesta, o ktorých bude rozhodovať mestské zastupiteľstvo. Finančné 

operácie. Vo výdavkových finančných operáciách sú zapracované splátky úveru Štátneho 

fondu rozvoja bývania na bytovky na Hrádzi a splátka úveru na lízing na zberové vozidlo. Pre 

roky 2024 a 2026 má mesto rozpočtovaných 10 programov, v ktorých náplň je rozpísaná vo 

výdavkovej časti rozpočtu. Návrh rozpočtu mesta na roky 2025 a 2026 je len informatívny a 

nie je predmetom schvaľovania mestským zastupiteľstvom v Novej Bani. V zmysle čl. 9. 

ods. 1 ústavného zákona č. 493/ 2011 Z. z. o rozpočtovej zodpovednosti je súčasťou návrhu 

programového rozpočtu mesta Nová Baňa na roky 2024-2026 aj schválený rozpočet na bežný 

rozpočtovaný rok, údaje o očakávanej skutočnosti bežného roka 2023 a údaje o skutočnom 

plnení rozpočtu za predchádzajúce dva rozpočtové roky. Súčasťou rozpočtu je aj stanovisko 

hlavnej kontrolórky mesta. Návrh rozpočtu bol prejednaný na finančnej komisii. Finančná 

komisia odporúča návrh rozpočtu na roky 24 schváliť a roky 2025 a 2026 berie na vedomie. 
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Primátor -ďakujem, nech sa páči diskusia k tomuto bodu. Pokiaľ si spomeniete, ja by som 

možno tu, zaznelo to niekde, že taká jedna kapitola veľká, môžme to nazvať aj vzdelávanie 

alebo školstvo. Nejaké číslo tu zaznelo na rok 24. Vlani sme to mali ako samostatný bod. Ja 

som sa poučil, už to ako samostatný bod nebudem dávať, pretože aj to, čo tu zaznelo, to je na 

rok 24, tak to sa potom aj tak zmení. Pretože my nemáme normatív v čase schvaľovania 

rozpočtu, my vôbec nemáme normatív, nikdy sme ho nemali, ani tento rok ho nemáme, ani 

minulé roky sme ho nemali, nikdy sme ho nemali. Máme ho až niekedy v úvode roku 

nasledujúceho. Aj ten normatív sa potom v roku ešte môže zmeniť. Čiže keď tu je číslo na rok 

24 na školstvo ako také, že by sa malo dofinancovať v rámci tohoto rozpočtu z prostriedkov 

mesta 539.754 EUR, tak to nebude platiť na konci roka. Ale to, čo vám poviem na rok 23, 

lebo vlani sme sa za to tu preli, na školstvo, a to už je presne číslo, to platí, tak v roku 23 z 

rozpočtu mesta na toto školstvo naše sme dofinancovali 373 611 EUR. To platí, hej? Tie 

peniaze tam proste musíme dať, ak ich tam nedáme, tak to nebude fungovať. A my sme ich 

tam dali. To, že ich menej, tých 300, teda 73 000 je menej, ako sme tu vlani komunikovali je 

vďaka tomu, že sa zvýšil ten normatív, hej? On sa zvýšil na 107,54. Teraz sa ale navrhuje ako 

nižší normatív, hej? 105 nejaké drobné. Či sa zvýši alebo sa nebodaj nezvýši, to všetko sa 

dotkne tohto, hej? Čiže v tejto kapitole je najväčší problém, alebo ako to nazvime, alebo 

najväčšia úloha alebo tak, nie ani problém, najväčšia úloha pre nás, aby sme toto mali 

zabezpečené. Keď sa bavíme o tom, že čoho všeličoho by sme alebo čo všeličo by sme chceli, 

ale nemáme a prečo nemáme, tak toto je niečo, čo seriózne sa týka tých najmenších a veľa z 

toho musíme spraviť aj keby neviem čo sme iné chceli, tak to si odriekneme a toto spravíme. 

Ale aj tu sa budeme musieť na to pozrieť určite ako kus bližšie, tak aby to bolo dlhodobe v 

rovnováhe. To je jedna taká poznámka, ktorú ja mám. A to čo sme tu možno počuli v číslach, 

tých 3,5, milióna eur na podielových daniach, to vychádza, tak ste to aj počuli z tej júnovej 

prognózy. My všetci veríme a dúfame, že štát to bude vedieť zmeniť a bude tam teda po 

schválení štátneho rozpočtu to číslo vyššie a bude to nejako aspoň, aspoň sa približovať k 

tomu, čo nás legislatíva zaviazala pokrývať tie mzdové nároky alebo nárasty, ktoré boli v 

roku 22 teda 23, pardon. Od januára, od septembra, ktoré nám potom pretrvajú celý rok 24, 

hej? Už to bude nie 4 mesiace, tak ako je to teraz od septembra, ale celých 12 mesiacov. A za 

tým tie podielové dane zatiaľ nejdú, je to teda nejako v závese, takže to je na vrub rozvoja. No 

a ten nejaký rozvoj, ktorý sme vlastne tu spravili, tak ja neviem, či to môžete dať na plátno, na 

stránke mesta je ten banner, ja len jednu vetu tam poviem. Keď to dáme na plátno. A tá sa 

týka teda nejakej tej celkovej sumy. Výborne, takže poďte dole a tam je nejaká celková suma, 

ktorá je, že 683, ale od toho treba odpočítať to biele, to biele sa nestalo. Tak sa to presunie na 

rok 24 alebo sa to nebude diať napr. vrt nebudeme platiť my, ale vodári. Čiže nejakých 

520 000 sme minuli z peňazí, ktoré sú ako naše vlastné a keby nebolo došlo k zvýšeniu daní 

vlani v roku 22, tak by sme boli z našich vlastných peňazí mohli dať tam nie je 520, ale 120 

alebo 100. Lebo zvyšné peniaze boli vlastne nie od štátu, ale všetko bolo na úkor nás a vlastne 

všetkých občanov, ktorí teda umožnili zabezpečiť to, čo tu svieti. No tak tá situácia takáto zlá 

nebola nikdy a keď som sa pozeral spätne, tak vždy to bolo tak, že podielové dane, ktoré 

prišli, pokryli všetky mzdy, pokryli všetky prevádzky, všetky energie, všetko školstvo, všetko 

a ešte zostalo na rozvoj. Teraz v roku 23 bolo prvýkrát, že vôbec nepokryli, ba naopak z 

vlastných zdrojov odčerpali ešte na mzdy a prevádzky zdroje, ktoré by boli išli do rozvoja, 

hej? Čiže pokiaľ sme, ako hovorím, by neboli prišli k tým daniam, ktoré teda narástli tak, ako 

sme to vlani schvaľovali, tak by to nebolo možné. Druhá vec je, že pre rok 24 nikto nič 

nezmenil, ani dane, ani poplatky za komunálne odpady, ten tlak ale tu stále trvá. Čiže dane nie 

sú témou teraz a komunálne odpady budú téma predpokladám na rok, keď bude teda nová 

legislatíva platiť. Takže tie riziká sú a tá situácia je taká. My tu pani prednostka tak napovedá, 

že noviny, tak v novobanských novinách v decembri toto niekde je aj tam ako v samostatnom 
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článku, tak si to ktokoľvek môže pozrieť. Ideme na diskusiu Valachovičová, pani poslankyňa 

Valachovičová, nech sa páči. 

 

Poslankyňa Valachovičová - nadviažem na stanovisko pani hlavnej kontrolórky, kde uvádza 

nejaké riziká tohto návrhu. Ako bod 3. opätovne po roku zdôrazňujem, že prenájom 

priestorov mesta Nová Baňa je neefektívny, nakoľko v rozpočte sú vyčlenené výdavky na 

prevádzku a údržbu prenajímaných priestorov vo výške 150.895 EUR a výnosy sú vo výške 

105 000. Navrhujem prehodnotiť nájomné zmluvy mesta Nová Baňa. To je teda prvá vec, o 

ktorej by som chcela hovoriť, že pri súkromných priestoroch to už automaticky prenajímatelia 

vo forme indexácie do tých nájomných zmlúv dávajú a všetci sú s tým akosi zmierení. Tak asi 

aj my ako mesto by sme mali tiež aj k tomuto zodpovedne pristupovať. A možno ešte 

okrajovo tu spomeniem k tej príjmovej časti, ale to je už rozhodnutie, ktoré padlo nejaký rok a 

pol dozadu, vy ste za nás rokovali pán primátor, príjmy z práva na odstrel 5.500 EUR. Takže 

pri niektorých tých veciach sa nesprávame celkom racionálne a zodpovedne. Vieme, čo pred 

rokom tá odvaha bola zvýšiť dane, ale sú tu aj iné príjmové položky, ktoré nejako 

prehliadame. Tak zastávam teda ten istý názor ako pani kontrolórka. Chápem, že s tým 

právom na odstrelné najbližšie roky nič nespravíme, lebo ste to podpísali. Ale s tým 

nájomnými zmluvami asi by tam bolo možné rokovať o nejakom zohľadnení trhových cien. 

Ďalej by som sa chcela spýtať na strane šestnástej textovej časti, máme počet podaných 

projektov a ten je len 10, čo sa mi zdá dosť málo za celý rok 2024, že by sme podali len 10 

projektov, tak k tomuto nejaké vyjadrenie poprosím. A na strane 26 rozvoj mesta, tak tu mám 

trošku obavu z toho, že ideme schvaľovať sumu 135.036 EUR už ako výdavok v programe 7 

rozvoj mesta na investičné akcie, zároveň tam je ako v textovej časti nezáväzne uvedené, o 

ktorých bude rozhodovať mestské zastupiteľstvo v zmene rozpočtu. Neviem, nakoľko tomuto 

môžem veriť. Viem zhodou okolností, keďže som včera bola na dozornej rade mestského 

bytového podniku, že mávate stretnutia na mestskom úrade v zúženej zostave. Aj ste to 

dneska potvrdili, že sa budú stretávať predsedovia komisií. Myslím si, že všetci sme boli 

zvolení, čo tu sedíme za poslancov a mohli by sme sa vrátiť do toho formátu ako bolo aj za 

bývalého pána primátora resp. v tých prvých rokoch vášho volebného obdobia, aby sme sa 

stretávali všetci a bavili o tom, čo sa bude a čo nebude robiť. A druhý projekt je, ten je 

našťastie akože zadefinovaný priamo Projekt ZŠ + telocvičňa, ale možno by stálo za to trošku 

viac o ňom povedať, čo všetko to bude zahrňovať. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Primátor -takto by som povedal, lebo ja viem, že ste si to možno vy spísali, ale je dobré mať 

tie otázky a odpovede, otázky a odpovede, lebo potom sa tam vysype na nás také vrece 

väčšie. Tak ja vám skúsim odpovedať, ale môžem, vy mi pripomeniete, keď neodpoviem na 

všetky. Tie budovy, ja by som si dovolil teda oponovať, treba troška rozumieť tomu celému. 

Budovy, ktoré sú prenajímané a sú majetkom mesta, prinášajú zisk 100.000 EUR ročne. 

100.000 EUR ročne. V tej kapitole, v ktorom programe sa bavíme, sú náklady na budovy, 

vrátane MÚ a rôznych iných budov, ktoré nie sú prenajímané, ale musíme platiť energie za 

ne, musíme platiť nejaké opravy, údržbu za ne, v tejto kapitole sú, čiže vedzte to, že 100 % a 

môžte sa s pani Adamcovou o tom pobaviť. Môžte si tam za ňou kľudne dohodnúť termín. Je 

zisk 100 000 z budov, hej? Keď sa bavíme o tom, že či chceme ísť s formou indexácie na 

prenájom priestorov, táto cesta alebo táto téma je aktuálna a myslím si, že sa aj tomu 

príjmeme alebo príjme alebo bude, tak ako je to pri prenájme pozemkov, ktoré sa každoročne 

indexujú vo vzťahu k výške inflácie. Tak pravdepodobne bude aj prenájom tých budov alebo 

tých priestorov v tých budovách. To je prvé, ste sa pýtali. Potom to, čo sa týka výšky 

nejakého tohoto práva, tak ja myslím, že túto vec sme riešili veľmi široko a do detailu vtedy, 

keď to bola aktuálna vec a vychádzali sme z nejakého zákona, ktorý stanovuje nejakú 

minimálnu sadzbu, ktorá je daná za nejaký charakter a typ toho revíru, ktorý je pre kategóriu 

zveri a nikde inde na Slovensku neni možné ísť nižšie, ako je to stanovené v tomto zákone. A 
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u nás je to teda, myslím, že je to nad rámec toho, neviem o aký rozdiel, môže to doplniť 

možno sa aj hlási pán, pán teda poslanec, v podstate aj predseda poľovnej spoločnosti, nech 

teda to doplní. Ale tam by som, tam to vychádza zo zákona, tie projekty, ktoré sú, hej? Ja 

mám nejakú skúsenosť a aj kolegyňa Šubová vám potvrdí, že treba z toho z tej džungle, ktorá 

sa na nás sype, si vyberať tak, aby sme nerobili všetko a nezískali nič, ale aby sme mali teda 

čo najvyššiu úspešnosť, lebo všetky projekty stoja nejaké zdroje a nie je cieľom robiť x, hrču 

projektov a z toho zlomok mať úspešných. Máme nejaké skúsenosti aj s nejakými zbabranými 

projektami, hej, ktoré nie všetko možno bolo dobré aj z našej strany, ale niekedy sa objektívne 

okolnosti vyskytli. Ja si myslím, že budeme vedieť čerpať slušne externé prostriedky tak, jak 

je to teraz rozbehnuté. Treba nezabudnúť na to, že sa mení spoluúčasť z 5 na 8 %, sú nejaké 

ukazovatele, ktoré musíte plniť. Nechcel by som sa dožiť nejakých korekcií, neoprávnených 

nákladov alebo nejakých, ja neviem, akých sankcií. Čiže pristupujeme k tomu zodpovedne. Ja 

ale v tomto by som nechcel suplovať jej pozíciu, čiže ak máte konkrétnu otázku, a ja vám 

teraz nedostatočne odpovedám, tak môžte s ňou konzultovať. Myslím, že tiež v 

decembrových novinách píše. A tie ďalšie dve otázky mi ušli, tak mi to doplňte, lebo ja som 

si toto tuto napísal. 

 

Poslankyňa Valachovičová - áno, rozvoj mesta, program číslo 7, strana 26 je uvedené, že v 

programe sú rozpočtované kapitálové výdavky mesta na, po prvé investičné akcie, rozvoj v 

sume 135.036 EUR, o ktorých bude rozhodovať mestské zastupiteľstvo v zmene rozpočtu 

mesta v roku 2024. Keďže je to už priamo v rozpočte, neviem ako je myslené toto 

pomenovanie. Myslím si, že tie prostriedky už budú na základe tohto schválenia dostupné na 

investičné akcie a nemyslím si, že mestské zastupiteľstvo bude mať dostatočný dohľad na to, 

ako sa použijú. Rada by som sa mýlila. No a potom je tam po druhé. Projekt ZŠ + telocvičňa z 

Plánu obnovy. 

 

Primátor - no ukľudním, lebo rozvoj mesta tento rok 23, tento rok čo končí, sme ukazovali 

630 000, 680 000. Keď ste si pamätáte a môžte sa vrátiť k tomu bolo na začiatku roka 

220 000, keď sme tvorili rozpočet na rok 23, tak ako teraz máme tých 170, 130, tak tam bolo 

220 to bolo pomenované a všetko išlo cez zmeny rozpočtu a štandardný mechanizmus, 

komisia, zastupiteľstvo, komisia a zastupiteľstvo. Ak sa bavíme o tom, že prečo sú tu komisie, 

tak komisie sú preto, lebo majú poradnú, iniciatívnu a kontrolnú funkciu. Taká bola vždy tá 

funkcia a ja si myslím, že komisie, ktoré sú a každá jedna by mala mať dostatočnú váhu na to, 

aby to, čo prejde cez komisiu, sa mohlo predniesť do zastupiteľstva. Ak niekto chce ešte 

ďalšie individuálne vysvetlenie, dvere sú otvorené na úrade pre všetkých, dokonca aj na 

komisiu sa dá prísť , to sú zasadnutia verejné. Takže toľko odo mňa k tomu a nič vám niekto 

nespraví poza chrbát. Keď budú tie vaše argumenty, požiadavky mať podporu, tak budú 

presadené a naopak.  

 

Poslankyňa Valachovičová - a ešte o tom projekte ZŠ + telocvičňa. 

 

Primátor - ZŠ + telocvičňa je projekt, ktorý sme podali v prvom kole. Ja verím, že budeme 

úspešní. Peniaze zatiaľ tam nejaké sú, ešte nikto nedostal žiadne vyhodnotenie, ale v každom 

tom, teda v každej chvíli sa čaká. Je to nové programovacie obdobie. Budem veľmi rád, keď 

takto o rok to bude hotové. Zaslúžil, aby si to tá telocvičňa, v prvom rade aj ZŠ, aby sa to 

stalo. Takže verím, že sa to podarí. 

 

Poslankyňa Valachovičová - vďaka.  

 

Poslanec Forgáč - dve veci som chcel spomenúť. Tá výška toho prenájmu do práva 

poľovníctva je zákonom stanovená +50 % nad zákonnú sumu. To som chcel doplniť, to si 
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teda nevedel. A čo sa týka toho prenájmu, tak tých úprav tých nájmov, tak to sme už vlani o 

tom sa bavili, keď sa riešili energie a následne potom bola urobená nejaká kontrola na tie 

zmluvy. My sme sa o tom bavili, hej? A následne na to bolo robená aj tá kontrola na tie 

zmluvy. A chcel by som ešte povedať, ja neviem k tomu, k tomu rozvoju mesta. Veď to je 

vyčlenená kapitola peňazí. My sa tu dívame spolu s pani vedúcou FO, ja sa žasnem, však však 

tu nesedíme ako prvýkrát dneska. Však ono by bolo dobré si to ako aj sa opýtať, lebo však 

veď to bolo aj vlani takisto. Veď my dneska nevieme povedať, že čo bude, na čo to budeme 

používať a sú to prostriedky, ktoré sú nachystané na to, aby v prípade nejakých vecí, nejakých 

malých akcií, ktoré sú, ktoré sú tam. Tak isto sa bavíme o tej výške tých projektov, tých 

projektových dokumentácií, tam sme tiež nechávali nejaké prostriedky na to, aby mesto 

flexibilne mohlo fungovať. A toto je detto, to sú vlastne, je to položka na to, aby sme, keď 

budeme chcieť urobiť nejakú malú investičnú akciu, aby sme tu to vedeli urobiť. A my to 

dneska nevieme ešte presne povedať, čo to je. Však pri tej tvorbe toho rozpočtu, to bolo to 

vlani a takisto sa to upravovalo, lebo vždy niečo vzniklo, vyletelo, tak sa z tých prostriedkov 

to použilo a potom to tak ako dosť dynamicky klesalo. Sme sa nad tým celým tak ako 

zamýšľali cez rok. Ja neviem, ale to je ako. Ono by možno bolo vhodné sa dôjsť opýtať na ten 

rozpočet, aby sme v istom momente aj vedeli presne že kto, s kým sa o čom bavíme a čo teda 

tu spomíname, aby sme, aby sme to vedeli nejako pomenovať. Lebo my sa tak ako dívame na 

seba. Ja neviem, však to neni problém, treba sa tam ísť opýtať, lebo to na tom zastupiteľstve 

potom tí ľudia môžu si myslieť, že my nevieme, pýtame sa na, hlasujeme vlani za rozpočet a 

je to to isté, čo bolo vlani a keď sme teda zaň hlasovali, tak by sme o tom teda mali vedieť, 

však ten rozpočet sa nezmenil. On sa mení iba v číslach, nezmení sa položkovo, tak ja 

neviem, tak hádam vieme, za čo hlasujeme a čo je v tom rozpočte. A keď nie, tak je tu 

finančné oddelenie, kde chodíme v podstate každý podľa možnosti, ale ja neviem, však tam sa 

to dozvieme, takže ja som len toľko chcel.  

 

Primátor - ja ešte doplním k tomu toku tých peňazí, hej? Lebo teraz je koniec roka, robíme 

rozpočet, to je povinné, hej? Teraz bude záverečný účet a tam vznikne zostatok z roku 23, 

prebytok, hej, ktorý príde do rezervného fondu a ten sa začne zapájať. Čiže tam bude priestor 

na to, aby sme to zadefinovali presnejšie, lebo darmo teraz tu budeme budovať nejaké veci za 

povedzme 500 000, keď my vieme, že garantovať vieme 150, hej? Ale ďalších aj povedzme 

400 bude prichádzať, ale neviem presne povedať to číslo. Teraz je trošku špecifická situácia v 

roku 23, pretože sme dostali z Fastcare, to je cez MIRRI, externé finančné prostriedky na 

odídencov, na Ukrajincov, my sme dostali 459 000. My sme z nich najprv museli vyblokovať 

niečo na interiér kina. Teraz v zmene rozpočtu ste to videli, že sme to anulovali, pretože nám 

dávali podmienky, ktoré boli neakceptovateľné na strane, teda to bolo cez Ministerstvo 

kultúry, tak sme to anulovali. Máme tu budovu kina vlastne v Pláne obnovy. Tam to vyzerá, 

že sa spotrebovali tie peniaze a nebude navýšenie. Pôjdeme pravdepodobne do výzvy cez 

Slovenskú energetickú inovačnú agentúru s kinom, na čo máme všetko pripravené. A tam 

bude treba sa dostať do nejakého pásma. Ak bude mať úsporu energie nad 60 %, bude 

spoluúčasť 0. Ak do 30 %, tak 5 %. A ak nad 30, ak menej ako 30 % bude 15 percentná 

spoluúčasť. Čiže to sú premenné, ktoré musíme vedieť adresovať v tomto rozpočte. A teda to, 

že sa to schvaľuje alebo v zmenách rozpočtu, to ide všetko cez toto zastupiteľstvo, nič ako to 

zastupiteľstvo neobchádza. Čiže nemám z toho nejaké obavy, že by ste nemali na to dosah 

ktokoľvek z vás. Faktická, pani poslankyňa Valachovičová. 

 

Poslankyňa Valachovičová - som rada, že ste pripomenuli tento rezervný fond, lebo to bola 

ďalšia moja otázka, na ktorú som najprv pozabudla. Či už tam máme teda nejakým spôsobom 

to vyčíslené tak ako aj v minulých rokoch, koľko sa nám tam preleje. Neviem, či som dobre 

rozumela, že ste nejakých 500 000 povedali? Takže toto je relevantné. 
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Primátor - áno, rezervný fond sa tvoril. Však tento rok sme do rezervného fondu dali na 

začiatku roka 80 a potom nejaké 220. 220 tam prišlo, hej? Keď pán poslanec Lalka hovoril, že 

dával tam požiadavku, aby nikdy neklesol pod 50 000, tak sme sa neocitli, že by bol menej 

ako 50 000 ani v tej veľmi kritickej situácii na konci roku 22. Na konci roku 22 bola za mňa, 

čo som tu ja teda od toho 18 najhoršia situácia, pretože sme fakt nemali peniaze ani na koniec 

roka, na zakrytie konca roka sme nemali peniaze, lebo museli vyplatiť tie od júla nárasty a 2× 

odmeny 500 a 350 EUR. 500 a 350 EUR, keď si zrátate 800 EUR. To je nejaký plat na úrovni 

takmer priemeru, hej? A to nám nikto nekryl v žiadnych daniach. Čiže tam sme mali veľký 

problém. Tak sme už sa neocitli a práve preto to zapájame cez všetky tie mechanizmy, aby 

sme si nenabrali na rohy veľa a potom sa nevedeli z toho proste vybabrať von, hej? Toto sa 

tomuto snažíme vyhnúť.  

Poslankyňa Valachovičová - čiže tá suma je 500 000? 

 

Primátor - ja teraz, ja viem, že z Ukrajincov peniaze sa minuli, iba to, čo sme zaplatili za 

súdny spor, aj to nie všetko, hej? Čiže to tam je, to tam sedí. Niektoré akcie, tam tie biele, 

pozrite si na web, za 160 000 sa nespravia, tie prejdú do rezervného fondu. A z celoroku 

vznikne nejaký zostatok, ktorý tam prejde do rezervného fondu. Myslím si, že to bude také 

číslo, hej? Ale až teda si pripravíte investíciu zrovna za 500 000, lebo chcete to tam dať a 

budete za tým behať, tak vás možno sklameme. 

 

Poslankyňa Valachovičová - nie nemám takýto plán, ale ďakujem za túto informáciu. 

 

Poslanec Budinský - ďakujem pekne. Chcem sa spýtať na margo tých financií, ako sme s 

výrubom daní s plnením, či už máme nejaké peniaze?  

 

Vedúca FO - plnenie daní ku koncu novembra, všetké dane, daň z pozemkov, stavieb, všetky 

tieto dane, tak plnenie je vo výške 93 %. Čiže výborne na to, aké boli z toho obavy, tak je to 

výborné k tomu koncu novembra. 

 

Poslanec Budinský - takže aj z pohľadu nejakých neplatičov?  

 

Vedúca FO - áno, dokonca tento rok sa veľa neplatičov podarilo vymôcť.  

 

Primátor - toto aj ja chcem poďakovať, lebo toto nie je ďakujem ani tak nám, ale občanom za 

to, že sú zodpovední. Pani poslankyňa Bradiaková sa pýtala vlani, že čo sa stane, keď síce my 

si nakreslíme číslo, ale z toho nebude ani polovica. To by nebolo dobré. Máme neplatičov, 

ktorí sú chronicky neplatiči na úrovni, neviem, ako to mám nazvať, ale máme nejakých 

rómskych spoluobčanov, ktorí sú neplatiči, hej? Nevieme to vymôcť nijako, máme s tým 

problém. Máme nejakých neplatičov, ktorí by si mysleli, že prelezú, ale tam sa to zatiaľ im 

nepodarilo. Máme ten systém cez to Slovak Credit Büro a tam sa dá siahnuť na to všetko, čo 

im tam voľakde príde a ani o tom nevedia a zablokuje sa to bez exekútora. Čiže toto je nejaká 

tá brzda pre niekoho, kto by tu chcel s nami chcieť vybrať. Ale ako teda tí občania nie sú 

dojná krava, hej nejako, ani bezodná kasa, hej? Ja si to uvedomujem, ja si to uvedomujem.  

Pán poslanec Forgáč, faktická. 

 

Poslanec Forgáč - ja som tiež chcel dať do pozornosti tú vec, že my komunikujeme 

intenzívne s finančným oddelením a vieme o tom, že to plnenie tých daní, tohto výberu tých 

daní je veľmi vysoké a keď nie je porovnateľné s minulými obdobiami, tak dokonca vyššie v 

tom danom období. Čo teda tie vyjadrenia, to, že tí ľudia nie sú ochotní sa správať úplne 

štandardne, tak to nebola pravda. Osobne si myslím, že toto mesto zažilo ako nárast, vysoký 

nárast daní a aj keď nie možno v nominálnych číslach, ale percentuálnych. A to bol odkaz do 
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minula, že ako to bolo a myslím, že na tento rok stačilo a budúci a teda okolité obce a mestá, 

myslím, že tentokrát sa budú musieť popasovať ale v iných číslach a s inými, inými stavmi. 

Niektorí sú teda už aj v nútenej správe. Takže je to tak, je to ťažšie. Takže to som chcel aj ja 

povedať, že myslím, že už dane v tomto období sme nemali ambíciu zvyšovania, ani k tomu 

nedošlo. 

 

Primátor - presne tak. Ani k tomu nedošlo a ten baner rozvoj mesta, ja nechcem ten baner 

nejako glorifikovať, ale tí občania si v podstate toto zaplatia z vlastných peňazí, my všetci. 

Toto, čo na tom baneri je a niekto povie, ukáže, to tam nechceme, tak to tam nebude, hej? Ale 

keď sa pokazí tuto zemný rozvod kúrenia v základnej škole, tak ja nemôžem iné spraviť nič, 

len ho opraviť. A keď nemám 3000, 5000, 10000, tak to nemám šancu zajtra ísť požičať a 

neviem čo tu čarovať, to proste musí byť. Aj ostatné veci, ktoré sú nejaké, tak tam sú tie, 

ktoré sa javia ako aj vy všetci však ste to videli, že teda neni o tom debata. Pán poslanec 

Lalka, faktická. 

 

Poslanec Lalka - ja som sa náročky teraz prihlásil faktickou poznámkou, aby to bolo vidno, 

aké to je absurdné. Chcem poprosiť pán primátor, aby sme tu spravili poriadok s tým, pretože 

keď sa niekto prihlási faktickou poznámkou, tak má reagovať na predrečníka. A popritom sú 

tu diskusné príspevky. Takže buď by sa to malo robiť teda tak, ako to má byť alebo potom je 

z toho živý chaos. Ďakujem.  

 

Primátor - kritika na mieste, berem to. Možno som sa nechal vtiahnuť do toho, lebo tu sa 

hlási pán poslanec trpezlivo a nedostáva sa k téme, lebo sa minie všetko iné cez faktické. 

Takže ospravedlňujem sa za to, beriem to, nech sa páči pán poslanec Pšenák. 

 

Poslanec Pšenák - ďakujem pekne za slovo, ja kľudne počkám, kľudne si vydiskutujte veci. 

Ale ja sa vrátim k téme rozpočtu, pretože ja z pozície člena finančnej komisie a predsedu 

komisie kultúry, vzdelávania, mládeže a športu sa zameriavam na tie školy a školské 

zariadenia a ich financovanie. Tam mám trošku také zistenia, že by sme vedeli spraviť nejaké 

rezervy do budúcna. Poprosil by som pána Ďurovského, že by mi tam šupol ten graf. Takže ja 

som si vybral. Všetky údaje sú z finančného oddelenia mesta Nová Baňa. Vybral som tam 

roky 21, 22, 23, 24 a ten prvý stĺpček. Ono je to vlastne, financovanie škôl a školských 

zariadení sa skladá z dvoch častí. Prvá časť je, tú ktorú financuje štát cez normatív a 

koeficienty, ktoré vlastne dostaneme od štátu a druhá časť je tá, ktorú platí mesto alebo 

dopláca mesto. Čiže prvé je Základná škola Jána Zemana. Takže ten modrý stĺpec, to je štát 

cez normatívy a ten hnedý, to tam máte nejaké červené, tak to dopláca mesto. Dal som to do 

priemeru, lebo niekedy tam vyskočia troška tie čísla napr. rok 22 tam vyskočilo 

dofinancovanie mesta, ale to bola investícia, tam sa vtedy menili okná, také niečo. Čiže keď si 

pozrieme Základnú školu Jána Zemana, tak podstatný je tam ten priemer dofinancovávania za 

4 roky a je to 23,3 %. Keď preskočíme ďalší hárok. Tak tam mám materskú školu. To isté. 

Modrou farbou financuje štát, hnedou dofinancováva mesto. Dáme si to za 4 roky do 

priemeru, je tam číslo 30 %, čiže 70 % štát, 30 % mesto. Dáme tam ZUŠ, ďalší hárok 

poprosím. To napr. došlo v tomto roku v návrhu rozpočtu, je tam zvýšenie o 40 000 zhruba. 

Všetci sme boli zhrození, že aké je to obrovské číslo, ale ono, keď sa pozriete v percentách a 

pozriete sa na tie grafy, tak ako neni až tak veľmi čo vytknúť. Pritom z tých 40 000, 30 000 je 

vlastne navýšenie miezd, ktoré museli zapracovať zo zákona. Ktoré museli, ako všetky tie 

školské zariadenia sa im zvýšili výdavky, pretože narástli tie mzdy. Ale majú tam, zhruba sa 

hýbu, že je to 8 % mesto dopláca, v priemere je to 10 %. Nie veľmi čo vytknúť. Teraz môžme 

prehodiť sa do Centra voľného času. A tam sa vám bude zdať, že asi je to naopak, ale nie je to 

naopak. A tou modrou farbou je stále to, čo financuje štát a tou hnedou farbou je to, čo 

dopláca mesto. Čiže toto sa dostávame k tomu, že ten priemer za všetky 4 roky je zhruba 
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85 % dopláca mesto a 15 %, je platené cez štát cez normatívy. Ja tuto ešte chcem povedať, že 

máme dokonca dve centrá voľného času. Jedno je pri Základnej škole Jána Zemana, ktoré je 

ale sebestačné a potom máme toto centrum voľného času, na ktoré doplácame. Pán primátor 

zvykne hovoriť, že bolo to 100 000, je to 100 000 a bude to 100 000, ale nie je to celkom 

pravda, lebo to číslo bude stále narastať, ak to takto necháme. Už tento rok je tam napr. 

114.000 EUR. Čiže tu, keď sme sa bavili o tom, že ideme šetriť a na hlavnej kontrolórke, keď 

znížime úväzok, vieme ušetriť 15.000 EUR ročne, tak napr. na centre voľného času, keby sme 

ich zlúčili dohromady a prioritou mojou je to, aby sme dostali centrá voľného času pod 

normatív štátny prioritne, aby štát zaplatil 70 % a mesto aby doplácal maximálne 30 % a nie 

85 %. A teraz som zabudol, čo som chcel povedať ďalej. Ale jaj, to je tá, to je tá, skončil si mi 

do reči, presne. 

Primátor - ešte ŠKD CVČ tam daj. 

 

Poslanec Pšenák - ale tu som rozprával o hlavnej kontrolórke, že chceme ušetriť 

15.000 EUR, tak tuto na tejto položke vieme ušetriť 80.000 EUR ročne, keď to dostaneme 

pod normatív a dá sa to. Ďalšia položka. Ešte som chcel porovnať centrum voľného času a 

šport a kultúru, lebo v návrhu na rozpočet na rok 2024 nám, nám finančné oddelenie znížilo o 

20 000 dotáciu. A nereagoval som na to až tak veľmi, lebo rozumiem tomu ako člen finančnej 

komisie, že musíme šetriť, ale keď som si to dal do tabuľky a pozerám, že vlastne ani nikde sa 

nešetrí a všade sa zvyšuje. Tak ešte rok 23, mojou ambíciou bolo teda, aby sme ten šport 

dostali aspoň na úroveň centra voľného času, čo rok 23 sa k tomu blížil a myslel som, že takto 

budeme pokračovať, ale tento rok tam máme zníženie. Takže ja týmto by som chcel, neviem, 

či sa to dá, ale nejaký návrh poslanecký k tomu, že by som zvýšil dotáciu, že by som dal 

návrh na zvýšenie dotácie pre šport a pre šport o 10.000 EUR na rok 24. Aby sme, aby sme 

vyrovnali trošku aspoň sa dostali do toho priemeru za 4 roky.  

 

Primátor - ak dovolíš, ja by som teda zareagoval takto. Ja to vidím prvýkrát. Ak si to ty robil, 

tak ti gratulujem, lebo je to spravené dobre, hej? A ako myslím, že teda pre teba to určite nie 

je problém takéto čo si vyprodukovať. Vráť sa prosím ťa k ZUŠ cielene. Poviem tak, že 21. je 

ten rok, ktorý tu máš, to je 4 roky celkom dlhá doba, ale ZUŠ bola v situácii, ktorá bola do 

roku možno 18, 19, bola tak, že nebolo treba platiť navyše, ona bola vlastne ako na tom 

dobre, hej. Ale potom sa to preklopilo na nulu, dneska je to v mínuse. Už nič neni tak, ako to 

bolo predtým niekedy do toho roku 18, 19, lebo práve tie mzdové náklady, ktoré sú, a to 

poviem na jednom príklade, tí pedagogickí zamestnanci narástli 19, 20, 21 nie, 22 iba 3 % od 

1. 7 a 23 dvakrát od 1. 9. súčet 45 %. Normatív z ktorého je to financované 25 %. Čiže 20 % 

peňazí na mzdy, neni kryté. Tie mzdy na úrovni mesta sú cez 3 000 000 naprieč všetkým. 

Keď ti 20 % niekto nedá, to je 600 000. To je tam, kde sme to videli. Ale máš to pekne 

rozbité. Jedna chybička je tam ZŠ, lebo tam je projekt, tak to tam ty nemôžeš vedieť, tam sa ti 

to skreslí, lebo tam je projekt, je vlastne asistenti, áno, asistenti učiteľa, to sa tak potom 

skreslí, ale korektné čísla sú v tomto grafe MŠ, ZUŠ, v CVČ sú korektné čísla a tá základná 

škola nie je dôležitá, tam treba rozbiť na školskú jedáleň a dať preč tých asistentov, ale presne 

si to vystihol. Je to pomenované správne a keď z toho vyplýva to, že či ideme riešiť šport, tak 

je to na mieste. Poslanecký návrh ak teda sa pýtaš na to, ti tu pani prednostka povie, ten 

papier tu máme? Až máme papier, tak ho vieš riešiť. Druhá vec je, že čo sa z tohoto má a dá 

hovoriť, by mala byť téma pre rok 24, pretože nedá sa to zobrať, že beriem na vedomie a 

nechám tak, lebo my by sme sa mali dotknúť viacerých vecí. Hovorili sme aj o nejakom 

sťahovaní, pokiaľ ja viem, za materské škôlky - Štúrova, hej, do Základnej školy A blok, to 

sme hovorili preto, že to má nejakú súvislosť so zriadením pre seniorov, ktoré je vedľa. Má to 

súvislosť so Základnou školou Jána Zemana a nebude to meniť formu, ani nebude to 

integrované pod ZŠ, len to bude mať inde elokované miesto, nie na Štúrovej, ale na Školskej, 

hej? A čo sa týka toho CVČ, tam o tom treba hovoriť ďalej. Teraz si ale z toho vyšiel vlastne 
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k športu, hej? Tak si chcel ako povedať, že by si chcel poukázať na to, že 50 je o 20 menej 

ako bolo vlani. Rozumiem. Ale dobré čísla, až by som ich teda mohol nielen vidieť raz v 

živote, ale že ich môžeš túto niekde poskytnúť, tak by som ti za to poďakoval. My si ich 

vieme vyrobiť, ale možno nemusíme robiť ďalšiu činnosť, keď už ich máš. 

 

Poslanec Pšenák - však to sú vaše čísla vlastne. Mám ich z finančného oddelenia.  

 

Primátor - pekne sú to spracované veci, prehľadne. 

 

Poslanec Pšenák - my sme to prebrali už minule sme sa toho dotkli na finančnej komisii a 

vyšli z tade nejaké informácie, ktoré možno mohli, možno nemuseli, ale ja som to chcel 

verejne otvoriť, že myslím si, že budeme sa zaoberať touto otázkou a je to potrebné, lebo, 

lebo ten stav, čo je tuto, je neudržateľné. A to nie je len u nás, to je všade. Ja napr. riešim toto 

aj s viceprimátorom Levíc a oni majú úplne presne ten istý problém ako my. Čiže oni to, oni 

to nevnímajú ako. Je to nejaké vecné bremeno z minulosti a snažia sa to nejako riešiť všetci. 

Ešte by som ťa poprosil, že nejakú prestávočku, lebo však by sme mohli sformulovať ten 

návrh. 

 

Primátor - no dáme tuto faktické, lebo možno sa toho dotknú a môžme to jasne prerušiť. Pán 

viceprimátor nech sa páči, faktická. 

 

Viceprimátor Tužinský - ja sa chcem, ja sa chcem kolegu len spýtať, že ako sa dopočítal k 

tým desiatim tisícom. Či to vytrhne tŕň z päty alebo je to proste iba také, že tých 10 000 by 

bolo tam dobre navýšiť alebo ako si dospel k 10 tisícom, aby sme ešte pridali vlastne do tej 

položky? 

 

Poslanec Pšenák - takto som k tomu dospel. Máme tam 21, 22, 23, 24 nejaké čísla, dal som 

to do priemeru a aby sme sa držali toho priemeru, tam je zhruba 57 700, aby sme sa držali 

toho priemeru zhruba, že by som to dal, áno. Že bolo 70, finančné oddelenie navrhlo 50. Ja by 

som to chcel zvýšiť na 60.  

 

Primátor - ďakujem, faktická pán poslanec Žňava. 

 

Poslanec Žňava - ja by som chcel reagovať na tých 10 000. Ja si myslím, že toto je vec, ktorá 

by určite mala byť prejednaná tak, ako sme sa dohodli, že nie je to vecou, nie je to vecou 

nejakého pozmeňovacieho návrhu, ale myslím si, že všetci predsedovia komisií by sme s tým 

mali byť vyzrozumení a prísť v podstate na zastupiteľstvo s hotovou vecou, kde sme všetci 

dohodnutí, pretože ja ako predseda dopravnej komisie môžem rovnako povedať, tak my sme 

za minulý rok nespravili ani jednu cestu. A chcel by som 200 000, hej? Čiže ideme tu teraz 

robiť pozmeňovacie návrhy. Ja si myslím, že to nie je správny prístup a ak teda ideme teda, 

keď vieme, že akým spôsobom sa tvoril rozpočet, ktorý je v podstate tvorený bez nejakého 

poriadneho základu, takže ak sa dostaneme k prvej zmene rozpočtu, tak áno, pred ňou si 

určite budeme musieť sadnúť tak, ako sme dohodnutí a jednoznačne sa porozprávať a 

možnože nájdeme 10 000 na šport, možno nájdeme aj 200 000 na cesty. A neviem, ale za mňa 

určite tento pozmeňovací návrh alebo teda ja osobne tento pozmeňovací návrh momentálne 

nepodporím. Ďakujem.  

 

Primátor - priestor dám ďalej faktickým, pán poslanec Forgáč. 

 

Poslanec Forgáč - ja by som chcel reagovať na môjho teda predrečníka v niekoľkých 

bodoch. Jeden z bodov je odkazovať sa na to, že či ušetríme na niekom niekoľko a na niekom 
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toľko je podľa mňa úplne, úplne tak by to nemalo byť. Bavíme sa o tom, že to si môžme ako 

rozdeliť na drobné. Povinnosťou nás je šetriť v každom okamihu a všade a narábať s 

financiami efektívne, to je jedna vec. To, čo si tu predviedol a čo si ukázal ohľadom 

financovania a riešenia a optimalizácie našich zariadení, ktorých sme my zriaďovateľmi alebo 

dofinancovávame ich, tak to je, táto otázka bude určite predmetom, predmetom diskusie a či 

už teda vo formáte v tom, ktorom sme sa dohodli, čo si myslím, že je na mieste a ten formát je 

úplne prijateľný a určite budem za to, aby to tak bolo. Čo sa týka týchto vecí a vošiel mi do 

toho Tonči, pán poslanec Žňava, ja osobne si dneska myslím, že keď budeme tu deklarovať, 

deklarovať klubom, že tú otázku toho, možno tej úpravy toho financovania, že ju ešte budeme 

otvárať, tak nemusíme dneska urobiť vyslovene tú zmenu toho rozpočtu. A myslím si, že tá 

ambícia, ktorú ja podporím Tončiho v tom, že dajme teda tomu formátu nejakú, nejaký 

význam, aby tí predsedovia tých komisií z tých svojich odvetví vedeli k tomu povedať a aby 

sme sa pri tých zmenách toho rozpočtu vedeli o tom normálne baviť a hľadať potom podporu 

v tom pléne, lebo v opačnom prípade to nemá význam. Ja som s ním viackrát, telefonujem, ja 

sa bavím s poslancami a myslím si, že toto nie je od veci. Dneska by to mal byť signál tým 

klubom, že robíš na tom a bojuješ za tú vec. Ja by som ale k tomu chcel povedať jednu 

zásadnú vec a dávam to tu do pozornosti ako poslanec a ako predseda finančnej komisii. Bolo 

by na zvážení, aby sme určité veci, ktoré dofinancovávame a deklarujeme, že ich budeme 

financovať pravidelne a tzn. že pravidelne dofinancovávame alebo teda poskytujeme dotácie 

športovým klubom, aby sme si urobili určitý manuál pri tvorbe rozpočtu a to spôsobom 

takým, ja sa to už v minulosti spomínal, aspoň poviem to teraz tiež, aby sme zadefinovali 

nejakú percentuálnu mieru toho balíka, aby sme povedali a môžme to naviazať na výnos 

podielových daní a môžme povedať, že keď 50 000 alebo 60 000 je v porovnaní pri 

podielových daniach je 3,6 alebo koľko sme sa tam bavili, tak keď je 50 000 1 % alebo 1,6 % 

výšky výnosu podielových daní, tak toto by sme mali zadeklarovať pri dotáciách, aby tie 

kluby vedeli, aby sme my pri tvorbe tej dotácie alebo toho balíka na dotácie toto nerobili, lebo 

viete, my dáme 1 rok 70, druhý rok 20, tretí rok 150. Viete, to je potom taká dobrá vôľa, že 

kto to čo dá. Myslím si, že kluby tu fungujú dlho, či už je to futbal, či už je to ja neviem 

karate, či už je to ja neviem kto, ja nebudem to tu menovať a to teda nechcel som povedať, že 

či je to futbal prvý alebo druhý, ale tí ľudia tu budujú roky, máme tu klub futbalový, ktorý je 

tu 100 rokov. A každý by si z nich zaslúžil. Ja nechcem obhajovať futbal. Každý jeden, kto 

robí s mládežou alebo športom alebo v kultúre, by si zaslúžil, aby vedel, že tu má deklarovaný 

nejaký budget peňazí, ktorý sa odvíja od nejakého percentuálneho výnosu podielových daní. 

A keď tie podielové dane budú rásť, tak sa bude ten výnos zvyšovať. A keď tie podielové 

dane budú klesať, tak sa automaticky bude znižovať. To je ako podľa mňa na mieste a je to, je 

to podľa mňa správne. Čiže toto by mal byť mechanizmus a ja to dávam aj za úlohu pre 

finančnú komisiu do budúcna vytvoriť nejaký takýto mechanizmus, ktorý by zabezpečil 

minimálnu mieru toho dofinancovávania a deklaroval by to mechanizmus, aby to nebolo, že 

vlani mali 70 000, teraz im dáme 50, lebo nie sú peniaze. Tak im teda dajme 60 a potom tu sa 

budeme tu strielať jedno cez druhé. Ja podporím to čo, to čo môj predrečník alebo teda pán 

poslanec Žňava povedal, dávam to do pozornosti. Samozrejme, že hlasoval by som aj za 

návrh, ktorý by dal predseda komisie športu, bez problémov za to zahlasujem, ale nájdime ten 

mechanizmus, aby to fungovalo a aby sme sa spoločne na tom dohodli. Toľko z mojej strany. 

 

Primátor - ja hneď dám priestor ďalej, ale toto si pamätám, že si hovoril o nejakej takej 

pomernej časti, povedzme aj percentách k nejakému výnosu. Je to aj v štáte, je to fajn, keď to 

tak je. Inak by som bol veľmi rád, keby to bolo aj v mzdovej politike tak, lebo u lekárov je to 

tak. Lekári majú koeficient daný zákonom, aj sestry a podľa, odvíja sa teda ten plat od 

priemernej mzdy v národnom hospodárstve, krát ten koeficient, to je ich plat na každý rok. 

Ostatní, ktorí sú podľa zákonníka práce platený, majú z minimálnej mzdy, krát stupeň 

náročnosti práce a majú každý rok zmenenú prácu. My tu čelíme tomu, že nám niekto vypáli 
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v jednom roku také navýšenie, potom to nevieme sanovať, ale poďme do toho, toto si vieme 

splniť túto úlohu a ak pán poslanec Žňava hovorí to, čo vyplýva z nejakého postupu, tak ja si 

myslím, ja som teda aj nejakým klubom dával avízo také, že nie je problém v rámci zmien 

rozpočtu zmeniť aj to, čo teraz je 50 a bude to potom iné. Lebo keď budú podielové dane 

povedzme sanované a budeme mať inak ako teraz, že to nevieme zakryť, tak to možno bude 

viac ako ty pýtaš. A uspokojíme nároky všetkých aj v rámci nejakej nadstavby a rozvoja. 

Takže dá sa to určite v pohode spraviť aj potom. Vy ale budete rokovať o tom, aké prídu 

žiadosti niekedy v úvode roku a pravdepodobne na to februárové zastupiteľstvo predložíte 

teda na schválenie nejaké dotácie, ktoré určite pokryjú prvý polrok a druhý polrok budeme 

mať ako domácu úlohu vyriešiť. A to dovtedy vyriešime, lebo bude záverečný účet aj všetko, 

čo s ním súvisí. Čiže nemusí nevyhnutne padnúť, tvoj poslanecký návrh si premysli a môže sa 

to pekne elegantne vybaviť a každý to tu počuje, lebo to tu verejne hovorím a bude to aj v 

zápisnici. Pán poslanec Medveď faktická.  

 

Poslanec Medveď - ja sa chcem vyjadriť aj k tým 10 000. Ako myslím si, že by som to 

podporil, ale rozprával som sa tu aj s Tončim predtým a bavili sme sa včera aj na mestskej 

rade, ktorá teda bola aj zrušená. Dohodli sme sa, že v podstate pred každou finančnou 

komisiou bude vlastne, tie pozmeňovacie návrhy budeme tam preberať a tam budú schválené, 

tak potom to tak pôjde to ďalej. A čo sa týka centra voľného času, k tomu sa musím vyjadriť, 

lebo aj Peťo Forgáč teraz povedal, že v podstate, čo sa týka detí, že tam nevidí problém, aby 

sa to tam riešilo. Teraz vidíme, že sa asi to ide riešiť alebo niekto to chce riešiť. Ale ja si 

myslím, že v prvom rade, keď ideme robiť nejaké zmeny, tak by sme mali ísť za tými ľuďmi, 

ktorí tam robia a či to prinesie mestu niečo. Lebo keď už raz niečo zrušíme, aby sme sa 

nedostali do toho, že keď to bude raz zrušené, obnova je ako veľmi zlá. Tí ľudia, ktorí tam 

robia alebo je jedno v ktorom centre alebo na ktorej pozícii, treba ísť za nimi, opýtať sa, či 

akceptujú to alebo to. Čo sa týka tých optimalizácie tých financií, vidíme, že tam je 80 000 

alebo koľko tam si hovoril, doplácanie. Bolo to vždycky. A ja si myslím, že je to v poriadku, 

lebo tie centrá jedno, druhé, tretie alebo neviem ktorékoľvek, keď si pozriete, tak myslím si, 

že je na mieste, že to robia dobre a robia to pre deti. A každá jedna akcia, ktorá v meste je, 

hej, tak je tam napr. toto centrum voľno času, čo ja tam viem. A možnože by k tomu mohla 

povedať riaditeľka, ako sa vyjadriť myslím si, že tiež. Ďakujem. Ešte som zabudol, že myslím 

si, že aj v tých kapitálových výdavkoch, tam čo bolo tých 135 000, nemyslím si, že by to malo 

byť z tých peňazí tých 10 000, lebo možno bude treba tie peniaze, ale bolo povedané, že 

možno tá prekládka na tej Mariánskej, že tam bude tá investícia tiež zmenou rozpočtu. 

Ďakujem. 

 

Primátor - faktická, pán poslanec Forgáč, áno. 

 

Poslanec Forgáč - tá diskusia tu nejako vznikla a bavíme sa o tých veciach, Tonči ja ti na to 

niečo poviem. Ja som to spomenul aj pri tej diskusii o tom, o tom, pri tej tvorbe toho 

rozpočtu. Ja chodím do toho mesta, bavím sa o tých peniazoch. Ja by som každého jedného 

poslanca chcel poprosiť, aby ste, aby ste sa zamysleli nad tým a skúste niekedy dôjsť aj s 

nejakým návrhom ako kde peniažky nájdete. Lebo ono je to fajn povedať a mestu povedať, že 

toto tam je a bolo by dobré to dať a bolo by dobré z toho, ako tam zafinancovať a bolo by 

dobré toto nemeniť a bolo by dobré ešte toto a bolo by dobré sa ísť ešte opýtať aj 

zamestnancov, že či to je dobré? Ja by som si pozrel toho zamestnanca, ja by som si pozrel 

zamestnanca akéhokoľvek zariadenia v tomto meste a nie v Novej Bani, ale v celom štáte, 

ktorý ti povie, vieš čo, ja tu nie som na to, ja to tu neni som prospešný. Ja by som si to pozrel. 

Len ono by bolo možno dobré sa zobrať a sadnúť si a načítať ten rozpočet, normálne ho 

poznať. Normálne ho ako rozmeniť na drobné a povedať, že čo sú zákon, čo sú teda zásadné 

príjmy mesta, vedieť ich pomenovať, čo to je. A potom, čo sú výdavky a potom sa baviť o 
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tom, že čo, čo ideme s tým robiť? Lebo ja ako, ja nechcem, ja som neprišiel povedať, že a ja 

neviem, na mňa to tu padá, ale ja som teda asi vo finančnej komisii predseda, tak to bude sa 

na mňa váľať, ale však ako financujeme každú jednu, každé jedno zariadenie. Ja som teraz 

ako nevyjadroval som sa k CVČ ani k materskej škole, ale môžem sa ku každému jednému 

vyjadriť a pokiaľ to teda som bol oslovený kvôli detičkám a kvôli športu, vieš. A povedať, že 

peniaze na investície, že stadeto nebrať? Veď to je tiež také, že ja, to je, mne tam absentuje 

pochopenie toho fungovania toho rozpočtu. Ako bavme sa o tom, však si to normálne sa na to 

opýtajme, lebo však každý sa to musí nejako dozvedieť a vedieť alebo naučiť, však keď 

chceme robiť kapitálové veci a investovať ich na nejakú, na nejakú banícku vec alebo na 

čokoľvek, čo ja ešte aj dám zo svojho a podporím to vždy a vždy bez diskusie. Však bude 

tvorba rezervného fondu, je z prebytku financií z predchádzajúceho obdobia. Pani vedúca. 

Áno? 

 

Vedúca FO - áno. 

 

Poslanec Forgáč - však tak budeme ich ako využívať. A dneska sú na to, je tam tá položka v 

tom, v tom rozpočte, na to je tam nedefinovaná položka, aby sme teda vedeli sanovať 

vzniknuté situácie, pretože môže padnúť. Ja neviem, teraz je nejaký poškodený majetok Pod 

sekvojou a bude ho treba ako opraviť, lebo tam bývajú ľudia, nie, je to tak? Ani to nevieme, 

však ja neviem, však na toto tam je, na to sú zdroje zanechané, aby sme ich neroztopili hneď a 

keď to je takto, tak to bude, budeme upravovať. A keďže 80 % Tonči, to neni teda 80 000, to 

neni 80 000 CVČ, to je 80 % v porovnaní s dofinancovávaním celkovej sumy, to je 114 000. 

Vlani to bolo 96 000, hej? A na budúci rok to bude 135 000, pretože sa valorizujú platy a stále 

to bude viac a viac. A nikto neprišiel a nepovedal, vieš čo, z tade toto zaplatíme? Nie, nedáme 

dane, nezvýšime smeti, nedáme toto a ale nezrušíme nič. Však ale niekto, to bude musieť aj 

dôjsť a povedať, že zaplatí, nie? Však ako normálne sa o tom bavme, však ako sa tu nebavme, 

že kto bude viac k ľuďom a kto bude lepší, tak toho budú viac ľúbiť vonku na ulici alebo však 

ale povedzte, ako to bude, či to tu aj ideme svietiť alebo budeme jazdiť ako cez Psiare, čo sa 

teraz chodí po tej ceste alebo ako budeme jazdiť. Ja neviem, kade budeme chodiť? Však to 

ako vyjadrujeme sa k veci a povedzme, odkiaľ to. A keď sa chceme konkrétne baviť, tak ja 

chodím do mesta, ja to viem úplne naspamäť tie čísla a budem sa s každým debatovať. A 

spýtam sa potom význam toho, že, že niekto príde s návrhom a povie, má tu byť kontrolórka 

na 2,5 úväzku. A päť. Alebo nech je tu oddelenie hlavného kontrolóra, kde bude hlavný 

kontrolór a 10 ďalších ľudí. A vieš, viete čo spravíme? Budeme im dávať kontroly a ľudia sa 

tu a budeme dávať ľuďom väčšie dane, aby vám to zaplatili. A fajn, lebo to je známy tento, 

nehráme to tu tak, lebo ten je známy toho, však fajn, tak to povedzte, že to takto chcete robiť a 

nemusíme tu ani byť potom iba kto je s kým kamoš a kto komu niečo doplatí. Tak neviem, 

ako, či to takto chcete robiť, už keď sa chcete o tom baviť, ale môžme sa na každú jednu 

konkrétnu vec, aj o detičkách, aj o kultúre, aj o športe, aj o CVČ, aj o materskej škole, aj o 

škole, základnej škole s každým jedným sa môžem o financiách pobaviť, aj o každých 

aktivitách a musíte prísť povedať, tak ako ja sedím v nedeľu alebo, alebo pondelok o deviatej 

večer v meste a hľadáme, že kde sa, čo ideme preklopiť, tak každý nech príde a povie, že tuto 

to nechcem, vzdávam sa platu alebo ho niekomu dám, nechcem toto, nechcem tam to, nikto to 

nepovedal, každý by len rozdával. Však to nejako povedzme si to už normálne ako. Ďakujem. 

 

Primátor - dám priestor ďalej, len trochu zareagujem aj v tom duchu, že toto nechcem, aby 

sme skončili nejako nepochopením a nejakou škriepkou alebo spormi. Ja si myslím, že každý 

z vás hovorí relevantné veci, ktoré určite nájdeme konsenzus a vyjdeme z toho von. To, že je 

dusno, že je tlak, to neni celkom naša chyba. Ja som tu viackrát povedal to, že keď niekto 

legislatívne povie, že mzdy narastú, tak, tak, tak je to politické rozhodnutie, ale v praxi nám to 

láme väzy. Nie Novej Bani, celému Slovensku to láme väzy. Celému Slovensku to láme väzy. 
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Ja neviem, ako nová vláda to vyrieši teraz a ako bude vedieť byť zabezpečený chod vlastne 

ekonomika ako taká, či budú alebo nebudú teda vedieť to vykrývať, bodaj by to všetko 

nabralo nejakú stabilitu a vedeli sme teda normálne fungovať. Tie časy 14-18 som ja nezažil, 

ale to bolo obdobie daňových nadpríjmov. To nie ja hovorím, ale povedzme slová pani 

vedúcej bývalej finančného na úrade Ing. Ditteovej, v septembri alebo na konci augusta sme 

mali naplnené príjmy na celý rok. Všetko, čo prišlo do konca roka, boli peniaze navyše. 

Dneska sa v polovici decembra tuto prepočítavame, že či nám príde o 30 000 alebo o koľko 

1000, tak ako sme plánovali, lebo aj to nám chýba, tých 30 000. Tam boli státisíce navyše. No 

ale dobre, vrátime sa k tomu všetkému, ja rozumiem tým určitým veciam. A povedal to tu aj 

Peter, ja mu hneď dám slovo, že v Leviciach podobné rieši, aj tam voľačo podedili. Ja 

neviem, ja som teraz, ja som to ani nejak nechcel to povedať, ale bol som na nejakom výbere 

niekde na VÚC a tam bol jeden adept, ktorý je Svite a riešil ako v rámci nejakej reorganizácie 

v meste Svit integráciu ZUŠ, dobre počúvajte, do ZŠ. Toto tu nemáme tému a tam to mali 

nejakú tému a spravili to. Oni to spravili, normálne to z integrovali do ZŠ tu ZUŠ. To 

nechcem hovoriť, že to tak má byť. Len všelijaké sú modely, v všelijakých samospráva 

hľadajú riešenie, aj my musíme nájsť a nikto nám nepomôže, sami si musíme pomôcť. 

Faktická pán poslenec Pšenák. 

 

Poslanec Pšenák - ja by som chcel reagovať na Tonka Žňavu. Ja som sa nechcel prebíjať 

číslami cez cesty alebo cez ostatné komisie. Mne išlo len o to, že som porovnal tie školy a 

školské zariadenia a ktoré majú zhruba rovnaký význam. Ja som porovnal centrum voľného 

času, kde nedošlo k žiadnej úspore, vôbec k žiadnej a prečo majú trpieť športové kluby? A 

prečo majú dostať o 20 000 menej? Ja tomu nerozumiem. Lebo podľa mňa spoločenský, 

spoločenský význam športových klubov je omnoho vyšší ako centier voľného času. Koho 

poznáte z Centra voľného času? Ja nikoho. Zo športových klubov poznáte niekoho, kto 

reprezentuje mesto? Ja napr. poznám Mareka Bakoša, možnože aj vy ho poznáte. Vyrastal v 

športovom klube tu na Novej Bani, nevzišiel z centra voľného času, ani nikto, kto 

reprezentuje mesto, nevzišiel z centra voľného času. Takže pre mňa je prioritne dôležitejšie 

financovanie športových klubov ako centra voľného času. A ja nechcem nič, len som to chcel 

trošku dorovnať a trošku zvýši, hej, o tých 10 000, aby som sa trošku dorovnal centru 

voľného času. To je na teba, prepáč. A Tonko, ja som nepovedal, že chcem zrušiť centrum 

voľného času, nevkladaj mi do úst niečo, čo som nikdy verejne ako poslanec a predseda 

komisie kultúry, vzdelávania mládeže a športu, nikdy som to nepovedal. Ja som povedal, že to 

chcem zlúčiť a chcem to dostať pod normatív, aby som odbremenil financie mestské. Všetko. 

A ten návrh nepodávam teda, lebo to je tretia myšlienka. Ten návrh nakoniec nepodávam, 

lebo neviem, aký je ten mechanizmus, ale už mi to pán primátor vysvetlil, takže to je to tretie. 

 

Primátor - ja dám hneď slovo ďalej, ale zareagujem, tak vieš čo. Takto, nikomu mi tu 

nehovoríme alebo nedávame nejaký cenzus na to, ako kto čo povie. Každý má svoj uhol 

pohľadu, ako sú talenty, ktoré niekedy sa objavia aj na malej obci alebo neviem a zažiaria. 

Bodaj by ich bolo čo najviac. Všade všetkým to prajem, aby také talenty objavili. Ale deti sú 

špecifická kategória. Ja tak ako vidím teda aj nejakú špecifickú kategóriu, či sú to seniori, 

zdravotne postihnutí, máme tu deti. S tými deťmi alebo tie deti do budúcnosti, ono sa to ako 

čo seješ, to žneš, to neni sú srandy. Túto treba na to dávať pozor, pretože tá generácia nejaká 

potrebuje mať nejaké podmienky na to, aby fungovala. Ak sa ako tu my otočíme na to, alebo 

neviem, kto by kde sa správal tak, že tvrdé čísla a nič iné. Môže sa stať, že tam bude šikmá 

plocha, nebude to dobre. To nechceme, hej? To fakt bacha na to, toto musíme citlivo vyriešiť. 

Za tie deti niektoré rozhodujú rodičia. S nimi asi tiež treba nejakú debatu dať a mnohé ďalšie 

súvislosti. Ale ja som teda otvorený argumentom z jednej, z druhej, z tretej, štvrtej strany 

nebudeme robiť nejaké nedokomunikované alebo unáhlené závery, ale bude to téma na tento 

rok. Teda pán poslanec Medveď, faktická nech sa páči. 
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Poslanec Medveď - nemyslím si, že tá optimalizácia, zlučovanie, že by mala byť len nejaká 

direktívna, ale určite bude chcieť byť na dohode. A myslím si, že to nemalo by vôbec tu 

vytiahnuté, malo prejsť najprv tak, ako sme sa bavili včera, malo to prejsť tak a nemalo to byť 

vôbec vyťahované. A keď bude zhoda všetkých a myslím si, že aj, aj v tých centrách, tak to 

má význam, ale inak to nemá význam vôbec žiadny. A nemyslím si vôbec, že, že nejakí žiaci 

alebo teda deti, z ktoré z tadiaľto vyšli, že boli úplne outsidery alebo že sa tu nič nenaučili, to 

je úplná hlúposť, čo som počul, ako to Peťo, ako nehnevaj sa, to ako toto bolo dosť ako aj na 

mňa. Ale dobre, je to tvôj názor. Ďakujem. 

 

Primátor - ďakujem. Faktická, pán viceprimátor nech sa páči. 

 

Viceprimátor Tužinský - ďakujem za slovo. Určite nechceme tu porovnávať CVČ a 

športové kluby alebo dávať do nejakej, že ktorým, ktorým dáme peniaze, ktorým nedáme. Ale 

nesúhlasím aj s tebou Tonči, že bude musieť byť všeobecná zhoda, lebo po prijatí 

akéhokoľvek rozhodnutia budú tí spokojní, spokojnejší a nespokojní. Určite. Budem sa 

opakovať to, čo som povedal včera. Presne to, čo už teraz primátor pred chvíľou povedal, rok 

24 bude o tom, že budeme musieť urobiť nejaké rozhodnutia a nie o tom rozprávať. Bavíme 

sa už o tom aj minulé volebné obdobie, aj tento jeden rok a bavíme sa naprieč nielen CVČ, ale 

aj základná škola, bavíme sa o ZUŠ, bavíme sa o materskej škole, o elokovaných 

pracoviskách, proste hľadáme tie riešenia a je to na diskusiu. A ja si myslím, že nejaké 

riešenia budú musieť prísť, aby sme to nejako ustáli, hej, aby sme de facto našli nejakú 

rovnováhu aj medzi tými deťmi v CVČ alebo aj medzi tými športovými klubmi, pretože nikto 

nechce, to povedal aj kolega Peťo Forgáč, proste každý chce, každý pýta. Ale proste my 

musíme prijať to rozhodnutie, pretože mesto je ten zriaďovateľ a my sme poslanci v Novej 

Bani. Nie sme v Bratislave, hej? Na jednej strane je to dobre, lebo žijeme tu, vieme o tých 

problémoch, na druhej strane je to horšie, pretože tí v Bratislave rozhodnú a proste nikdy 

možno ich tam niektorí ľudia ani nepoznajú. Nás tu ľudia poznajú, čiže budú nás zastavovať a 

budú sa na to pýtať. Ale rok 24 bude o tom, že budeme musieť prijať tie rozhodnutia, aby sme 

našli nejaké efektívne riešenia. A to je presne, to súvisí, aj kolegyňa, to predtým hovorila, už 

rozprávam dlho, aj o tom nájme, aj o tých budovách a proste budeme sa musieť takisto 

rozhodnúť, ktoré budovy áno, ktoré nie a keď chceme byť konkurencieschopní voči 

súkromníkom, tak do niektorých prenajatých priestorov budeme musieť investovať, aby sme 

vedeli zdvíhať nájomné. To súvisí takisto s tým. Takže vravím, rok 24 si myslím, že bude o 

tom urobiť nejaké rozhodnutia a nie o tom rozprávať. Ďakujem. 

 

Primátor - ja to len doplním, že áno, ten, ako sa aj hovorí, že všetko zlé na niečo dobré, ten 

ekonomický tlak je taký veľký, že sa nedá ako keby vychádzať z niečoho, čo fungovalo 

posledný 10 alebo koľko rokov, lebo to nemusí vôbec platiť. Musí prísť nejaká nová situácia, 

aby sme nejakým spôsobom neboli, neboli rozložení alebo zdecimovaní a nebudeme vedieť 

potom zabezpečiť vôbec chod. Pán poslanec, Žňava faktická. 

 

Poslanec Žňava - ja len veľmi v rýchlosti. Karol mi v podstate zobral slová z úst, že tá 

myšlienka v podstate niečo, čo by jednoznačne malo byť prediskutované a s tým CVČ atď. 

Lebo áno, niekde to treba ušetriť. A aby som sa ťa teda nedotkol Peťo, ja tých 10 000 som v 

podstate bral, bral z toho hľadiska, že na tom sa musíme dohodnúť v rámci tých predsedov 

komisií a ja si myslím, že keď sa dohodneme, tak určite tých možno aj 20 000 bude, neviem, 

uvidíme, takže, alebo možno tam nebude nič. Čiže len toľko, ďakujem. 

 

Primátor - ďakujem, faktická, pani poslankyňa Valachovičová. 

 



42 

 

Poslankyňa Valachovičová -tak mňa mrzí, že ten návrh nepodáš, že ja by som ti ho 

podporila, ale asi je to už márne. Chcem skôr povedať, že ja si vážim, že sa tu dozvedám tieto 

informácie preto, ako som už naznačila, nie som členom poslaneckého klubu prvej kategórie a 

vôbec by som o tejto myšlienke nevedela, takže ďakujem, že som sa to dozvedela. Dozvedám 

sa tu dneska veľmi dôležité veci ako napr. tieto organizačné záležitosti ohľadne CVČ, 

krátenie úväzku kontrolórky, ale pán primátor takto by to fungovať nemalo. Apelujem 

opätovne na vás, aby sme sa stretávali tak ako predtým, nemusím sa tu toľko pýtať, ale robte 

tie stretnutia pre každého poslanca. Ďakujem. 

 

Primátor - ja by som dovolil si zareagovať. Viete nechcem povedať, že prenášam tu niečo, čo 

som videl na VÚC, ale reálne to na VÚC funguje presne tak, ako to funguje alebo začínam 

fungovať aj tu. Pretože tam 49 poslancov sa nikdy nestretne spolu, majú komisie, každý je v 

nejakej komisii a majú kluby, poslanecké kluby, ale tie sú politicky, politicky vlastne tvorené, 

hej? My také politické strany tu nemáme. Je ich teda viac tých politických strán tam. Potom je 

tam nejaká krajská rada, ktorá to riadi. A keď je nejaký orgán, ktorý niečo rozhodne, tak už 

nikto niekde na zastupiteľstve nepríde ako, lebo sa on niekde s niekým možno na káve 

rozhodne, že on dá nejaký návrh, protinávrh a celé to napáda, niekde zboku to ostreľuje, lebo 

to by potom nemalo konca kraja a nedalo by sa z toho vysomáriť. Ja nehovorím, že sa 

nestretneme, ale ja si myslím, že pre operabilitu je tento nový formát vo fáze, kedy si myslím, 

že bude prínosný, hej. A nebude mať zo zákona nejaké minimum stretnutí, ako mala mestská 

rada, ktorú sme nenaplnili. To je štyri, lebo to nebude stačiť. Bude možno tých stretnutí toľko, 

koľko je zastupiteľstiev a predtým budú tie stretnutia, hej?  

 

Poslankyňa Valachovičová - ja 

 

Primátor - prepáčte, ja som zažil aj také, alebo viem aj o takých samosprávach a nie sú ani 

ďaleko, kde poslanci majú nejaké stretnutie, neviem či všetci alebo niektorí, potom na 

zastupiteľstve ten občan môže počúvať záznam, ale tam nič nezaznie. To je suché, nudné, 

fádne, hlasujú, za 2 hodiny sú preč, hej? Takto to v niektorých samosprávach beží a všetko to 

je mimo záznamu. My si tu ako vymieňame názory, ľudia majú z toho nejaké pozeranie, 

každý si musí tie svoje názory vedieť obhájiť, máme nejakú štruktúru. My sme vám nejaké 

členstvo ponúkli v nejakej komisii, myslím, že ste ho potom odmietli. Dneska ste neni 

predsedníčka komisie, tak sú tu iní, tak budeme spolu fungovať nejako. A nie je to kategória 

prvá, ani druhá, nie je to kategória prvá, ani druhá. Ja som povedal, že dvere sú otvorené na 

úrad, aj na komisie, ktoré sú verejné, aj na úrad, takže všetky informácie, ktoré sa kto spýta, ja 

aj všetci ostatní kolegovia odpovieme. 

 

Poslankyňa Valachovičová -viete čo, tá mestská rada, ten nápad, keď sa k tomu ešte vrátim, 

bol od počiatku mne je nepochopiteľný. Zistili ste, že neviete ani literu zákona dodržať, lebo 

to bolo strašne formálne celé. Keď už išlo do tuhého napr. stretnutia CIZS a vedeli ste, že tam 

máte napozývaných doktorov a tí členovia mestskej rady vám tam neprídu, tak zrazu bola 

rýchlo preposlaná pozvánka aj nám ostatným, aby tam bolo vôbec nejaké publikum. Ja som 

teda na takýchto stretnutiach bola a myslím si, že základná slušnosť nám poskytovať rovnaký 

priestor, preto neviem jeden dôvod, prečo by sme nemohli byť pozvaní všetci a kto bude 

môcť, príde, kto nebude môcť, nepríde. Môžem vám sľúbiť, že aj keď tam budem prítomná, 

budem sa pýtať na zastupiteľstve, nebude to tu suché. Ďakujem. 

 

Primátor - ďakujem. Nasleduje pán poslanec Forgáč, nech sa páči. Pani riaditeľka, dajte jej 

mikrofón poprosím. 
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Riaditeľka CVČ - ďakujem veľmi pekne za slovo. Mňa tiež veľmi mrzí, že sa to dozvedám 

takéto správy. Na druhej strane beriem, akceptujem, dobre, je to možno riešiteľná záležitosť. 

Uvidím, ako to bude postavené od pánov poslancov, podľa toho sa aj my zariadime a budeme 

ďalej pracovať. Ja by som chcela len povedať k tomu normatívu, ktorým sme sa tu oháňali. 

Už predchádzajúca garnitúra na čele s pánom primátorom Havranom sa snažila túto vec riešiť 

a nikto vtedy nechápal ten normatív. Ja som ho doteraz vám poviem pravdu nepochopila, lebo 

centrum voľného času ako také a krúžkari sú, teda centrum je postavené na krúžkovej 

činnosti, na krúžkoch. Ale centrum voľného času nie sú len krúžkari, to je ten normatív. Čiže 

ja vám poviem, že máme 220 detí trebárs a hodíme to na tú sumu, čo potrebujeme, aby sme 

fungovali v roku, tak sa to postaví na to 1 dieťa, hej? Ale je to smutné, že je to takto dané zo 

štátu a že je to takto financované, lebo robíme ďalšie veci, ako je príležitostná činnosť, letná 

činnosť, spontánna činnosť. To je to, čo keď si niekto nikdy zmyslí, aby sme mu išli spraviť 

program alebo pomôcť pri nejakej akcii. Robíme predmetové olympiády, kde robíme okresné 

kolá, či sú to od Hviezdoslavov kubín až po neviem biologickú olympiádu. Teraz sme dostali 

z poverenia Krajského školského úradu ďalšie okresné kolá. Chceli nám ju dať viacej, lebo 

vieme to zastrešiť, sme kompetentní, vieme sa k tomu postaviť jednoducho. Ideme robiť pre 

nás okres, anglický jazyk, dejepis, chémiu a ďalšie veci. Čiže zastrešujeme aj tieto veci. 

Bohužiaľ, ešte raz poviem, neni to premietnuté v tom nešťastnom normatíve. A poviem vám 

ďalšiu vec. Už dávno sa nikto pri centrách voľného času nepozerá na normatív. A zase sa 

opriem o bývalého pána primátora Havrana, lebo on už vtedy to pochopil. Ďalšia vec je, 

chcem sa opýtať, hovorili sme tu o dvoch centrách voľného času. Nie, my máme tri centrá 

voľného času. My sme v takí frajeri na tejto Bani, že my máme tri centrá voľného času. 

Zmenilo sa niečo odvtedy, že sa na cirkevnej škole centrum voľného času ešte dofinancováva 

z mesta? Ešte stále to je tých 100 %? 

 

Vedúca FO - nie  

 

Riaditeľka CVČ - odkedy to neni? 

 

Vedúca FO - už je to len na základe zákona. Už asi minulý rok .  

 

Riaditeľka CVČ - už minulý rok. Nič sa nedáva do svätej Alžbety? 

 

Vedúca FO - len z podielových daní. 

 

Riaditeľka CVČ - dobre, takže máme dve centrá voľného času v podstate pod naším hej 

mestom. Ok, ďakujem. Vidíte túto informáciu beriem. Ale neviem, čo mám k tomu povedať. 

Ja si myslím, že sme videní, sme, sme jasný pre toto mesto. Je určite jasné, ako povedal či 

Peter či Tonko na druhej strane, že treba komunikovať s tými ľuďmi. Komunikujte s nami, 

normálne nás zavolajte, poďme si k tomu sadnúť. Veď my sme neni teraz že sa tu budeme 

vzpierať medzi dverami a nikto nás z tadeto nedostane. Ako určite nie. Len o tom hovorme a 

diskutujme o tom a ja verím tomu, že niečo spoločné nájdeme. Teraz prišla za mnou pani 

poslankyňa, že sa jej páčil program a že už dávno chceli dať vnučku, asi bola ďalšia 

sklamaná. Prešlo tu pár vašich detí týmito rukami. Nechcela som sa ozvať poviem vám 

pravdu ale povedať, že z centra voľného času nevýjde nikto. Ako si to Peťo povedala, aby 

som ti nevkladala iné slová do úst? Tých 220 detí a viac, čo tu chodí, si neviem kde poslal aj s 

tými rodičmi. Ty uvedom si, čo hovoríš. Takže. 

 

Primátor - ja teda, my sme pani riaditeľka, ja som ti dal slovo, aj je to na mieste, je to 

namieste, aby sme teda možno počuli aj tvoj názor, ale nemaj obavy, že teraz tu, dneska na 

tomto poslednom zastupiteľstve ideme tu niečo uťať, to sa ako nedeje. To sa nedeje, ako 
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nebojte sa ničoho, že tu niekto ide robiť nejaké závery. Ak tu boli nejaké čísla, tie čísla sú 

realita, hej? Ak si Peter povedal, že Jaďuď povedal, že to bolo 100 000, je to 100 000 a bude 

to 100 000. 

 

Riaditeľka CVČ - ja viem, že predchádzajúca garnitúra to chcela, dofinancovávať spôsobom 

 

Primátor -to povedal, ale neotvárajme túto tému na ďalšie dve hodiny. Tu sa hlásil pán 

poslanec Forgáč, ja som ti dal prednosť, tak vrátim mu slovo. Ty keď chceš zareagovať, tak 

zareaguješ potom, hej? Nech sa páči. 

 

Poslanec Forgáč - až by som teda mohol sa vyjadriť k nejakým veciam, lebo  

schvaľujeme tu bod Rozpočet mesta na budúci rok. Sedeli sme pri ňom, v komisii prešiel, 

bavíme sa o ňom. Počas tejto diskusie tu vznikla nejaká vec, nejaká diskusia o nejakých 

zariadeniach, dofinancovávaní športu. Tu kolega vytiahol niečo na porovnanie a teraz sa tu 

otvorila nejaká diskusia. Dokonca sme sa dopracovali k normatívu nešťastnému a dokonca 

sme sa tu dopracovali k tomu, že Táňa ty tu upozorňuješ poslanca mesta, aby si uvedomil, čo 

rozpráva. Tak za prvé, neviem, či teda toto je miesto a toto je spôsob, ako sa tu debatujete 

medzi sebou a ako sa bavíš s poslancom mesta. Však sa normálne tu bavíme, my tu 

komunikujeme a schvaľujeme rozpočet. A bolo by ako vhodné sa vyjadrovať k veci a nie 

dávať niekomu, že tu by som sa ako mal báť povedať, že čo môžem povedať. No ja ti osobne 

poviem, že keď sa bude hlasovať o optimalizácii CVČ, tak úplne bez problémov za to budem 

hlasovať a nebudem sa teba pýtať, že či. Ale ešte by som si mal uvedomovať, že o čom 

budem debatovať. Takže až takúto tému a tebe pán primátor, by som chcel ešte jednu vec 

povedať. Pokiaľ vedieš toto zastupiteľstvo, tak ťa chcem poprosiť, aby riaditelia inštitúcií, 

ktoré sú financované z rozpočtu mesta Nová Baňa, vystupovali náležito a slušne a keď to 

niekto tu bude niekoho napomínať, ešte poslancov budeme tu napomínať, že ako sa majú 

vyjadrovať. To snáď ako neprišli sme až do takéhoto stavu. Síce sme v CVČ, ale nemám 

pocit, že sme v súkromnej budove niekoho ani v súkromnej firme niekoho. Takže vyjadrujme 

sa k rozpočtu, k veciam. Ja by som sa mohol aj k normatívu a ten už, to neni nešťastný 

normatív. Ten normatív len poukazuje na význam toho, tej inštitúcii. 1,1 je normatív v CVČ. 

26 alebo 27 je normatív MŠ. To štát ako definuje normálne, legitímne, významovo. Ako veď 

sa o tom, ale o to, ale tu nie je tá téma. My sme sa tu nebavili o tom a nevidím dôvod, prečo 

sa tu o tom bavíme. Ako vyjadrujeme sa k rozpočtu, k tomu či teda ideme o tom dávať 

hlasovať, o tých desiatich tisícoch. Bavili sme sa, že teda kolega to stiahol, ale ja by som 

chcel povedať, zachovajme tu pán primátor. Chcem ťa na to vyzvať, aby sme tu zachovali 

nejakú úroveň toho, že nebude, nebudeme, nebudú nás tu riaditelia podnikov, aby som sa 

potom náhodou nenaplašil tu riaditeľky technických služieb, Lucka, tebe len tak ako na okraj, 

že niečo poviem, aby ma tu niekto neupozorňoval, alebo ja neviem, hej. 

 

Primátor - držme to v nejakej vecnej rovine. To už teraz sú také prestrelky. Ja by som to 

vrátil k tomu, kde sa teda nachádza ten bod 8 Návrh rozpočtu mesta Nová Baňa 24 - 26. Áno, 

poslanecký návrh nebude predložený pozmeňujúci, hej? Poslanecký návrh nebude 

predložený. A my sme vlastne takmer v závere, ale sú tu ešte dve faktické, musím dať slovo, 

tak dám. Nech sa páči pán poslanec Pšenák, faktická. 

 

Poslanec Pšenák - ja len to som chcel povedať, že vy stále narábate s normatívom a s 

koeficientom, ktorý je daný a to dalo ministerstvo. S tým neurobíte nič, môžte urobiť aj 

stojku, neurobíte s tým nič. A stále s tým operujete, že to je, že to je, že to je nespravodlivé. A 

to je tak. Takže ja len hľadám iné riešenie, ktoré bude priechodné. A samozrejme, 

samozrejme, že to budeme riešiť aj s riaditeľkou centra voľného času, s tebou samozrejme. Ja 

som myslel, že od teba tá iniciatíva ináč vyjde. Ako neviem, prečo by to mala byť moja 



45 

 

iniciatíva. A budeme to riešiť aj s riaditeľkou základnej školy, aj s finančnou komisiou, aj so 

všetkými, nikto nebude vynechaný. Ja som to chcel dneska len otvoriť, a ja som nikde 200 

detí neposlal, ani som nič nezrušil.  

 

Riaditeľka CVČ - nie, len operujem na tú otázku čo si povedal, že z centra voľného času 

nikdy nikdo nevyšiel, aby sa niekde prezentoval. 

 

Poslanec Pšenák - tak ja nikoho nepoznám. To je, je to môj osobný názor. Nepoznám 

nikoho. Dobre, ďakujem pekne za slovo. 

Primátor - áno, toto by som považoval za vyriešené, ale možno vy ešte budete pokračovať v 

nejakej debate, ale nemusí to byť teraz. Faktická, by som chcel záverovať toto, hej, tak prosím 

vás, šetrite si tie všetky iniciatívy aj na iné body. Faktická, pani poslankyňa Valachovičová 

nech sa páči. 

 

Poslankyňa Valachovičová - budem stručná. Súhlasím s kolegom poslancom, aby dodržiaval 

rokovací poriadok a nejaká úroveň tohto zastupiteľstva. Ale chcem, aby tie pravidlá platili aj 

preňho. Faktická nemá 2,5 minúty, ale maximálne minútu. A rovnako poprosím v mene 

mojich kolegýň dám, aby na nezvyšoval hlas. Ďakujem. 

 

Primátor -áno, treba si z toho vybrať skutočne komu čo prináleží tak, aby to bolo korektné. 

Ja tiež mám nejakú úctu voči dámam, tak preto som možno reagoval tak, že som teda videl, že 

sa hlásiš a bez problémov ťa uprednostním. Poďme na faktickú, pán poslanec Budinský nech 

sa páči. 

 

Poslanec Budinský - ja by som to chcel ukončiť len s tým, že zostaňme úplne v kľude, 

žiaden, nikto nejde nič rušiť, nikto nemá zámer niekoho vyhadzovať alebo niečo také, takže 

úplne v pohode ukončíme túto debatu. Môžme sa o tom začať baviť v roku 2024, ale 

samozrejme so všetkými a v kľude. Ďakujem. 

 

Primátor - faktická, pán poslanec Forgáč nech sa páči. 

 

Poslanec Forgáč - chcel by som sa tu verejne ospravedlniť komukoľvek, až som niekoho 

urazil svojím vystúpením alebo sa dotkol nebodaj nejakej dámy, tak príjmite moje 

ospravedlnenie. Nebol to cieľ a nikdy som toto niečo nechcel. Chcel som len spomenúť to, že 

spoločne sme robili na tom rozpočte a chcel by som poprosiť, aby sme to aj dotiahli, doklepli, 

aby sme tu túto vec neotvárali, lebo ja som tu nemal v úmysle ani nič. Takže pokiaľ som 

mojím nejakým vystúpením niekoho urazil, to by som teda, to je posledné, čo by som chcel, 

ospravedlňovať sa. Ďakujem. 

 

Primátor - ďakujeme, takže sme v závere. Poprosím teda návrhovú komisiu predniesť návrh 

na uznesenie.  

 

O 16:00 odchod poslanca Lalku z rokovania. 

 

U z n e s e n i e   č. 152/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

schvaľuje 

 

a) Rozpočet mesta Nová Baňa na rok 2024 v členení:  
 Návrh 2024 Návrh 2025 Návrh 2026 
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Bežný rozpočet    

bežné príjmy 6 852 444 6 888 808 6 938 808 

bežné príjmy RO 352 475 352 475 352 475 

bežné výdavky 3 559 781 3 601 651 3 611 661 

bežné výdavky RO 3 378 950 3 216 823 3 216 823 

prebytok/schodok 266 188 422 809 462 799 

    

Kapitálový rozpočet    

kapitálové príjmy 85 500 55 500 55 500 

kapitálové výdavky 208 036 334 657 374 647 

kapitálové výdavky RO 0 0 0 

prebytok/schodok -122 536 -279 157 -319 147 

    

Finančné operácie    

príjmové finančné operácie 0 0 0 

výdavkové finančné operácie 143 652 143 652 143 652 

prebytok/schodok -143 652 -143 652 -143 652 

 

b) Rozpočet Technických služieb mesta Nová Baňa na rok 2024 

 

berie na vedomie 

 

a)  Návrh rozpočtu mesta Nová Baňa na roky 2025, 2026 

b) Stanovisko hlavnej kontrolórky mesta k návrhu rozpočtu mesta Nová Baňa na roky 2024-

2026 

 

 

Hlasovanie č. 10: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Anton Medveď, Ing. Peter 

Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

9. VZN mesta Nová Baňa o podmienkach poskytovania sociálnych služieb a platení 

úhrad za poskytované sociálne služby 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu Ing. Mgr. Eliška Vallová, samostatný odborný referent. Bod 

predniesla Mgr. Ľudmila Rajnohová, prednostka MÚ. K danému bodu boli materiály zaslané 

vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

Na základe §6 zákona č. 396/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov 

vytvorilo Mesto Nová Baňa toto VZN ako nariadenie k poskytovaniu sociálnych služieb 

a platení úhrad za sociálne služby. 

Mesto Nová Baňa vypracovalo Návrh uvedeného VZN z dôvodu, že príjmy Zariadenia pre 

seniorov ÚSMEV od Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny a prijímateľov sociálnych 
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služieb v zariadení nepokrývajú náklady, ktoré v uvedenom zariadení pre seniorov sú pre rok 

2024 vyčíslené.  

Navrhované zmeny vo všeobecne záväznom nariadení sú vyznačené červenou farbou písma. 

Uvedeným návrhom všeobecne záväzného nariadenia sa zaoberala Komisia rozvoja, sociálna 

a bytová a komisia po prerokovaní odporučila uvedený návrh všeobecne záväzného 

nariadenia schváliť. Rovnako bol tento návrh VZN predložený aj Finančnej komisii. Prijatím 

uvedeného VZN sa zníži doplatok Mesta na Zariadenie pre seniorov ÚSMEV. 

Návrh VZN o podmienkach poskytovania sociálnych služieb a platení úhrad za poskytované 

sociálne služby bol vyvesený 15 dní na úradnej tabuli na pripomienkovanie. K uvedenému 

návrhu neboli zaslané žiadne pripomienky. 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu Dáša Zigová, referentka OVŽPaSM. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 

 

Primátor - ďakujem, otváram diskusiu k tomuto bodu. Ja by som, tí, ktorí ste tu, je vás tu 

väčšina, povedal tak, že toto je vážna vec. Zariadenie pre seniorov je vážna vec. Pre nás nová 

vec a tieto kroky, ktoré robíme, sa neodvážila spraviť VÚC, neodvážila sa ich spraviť dlhé, 

dlhé, dlhé roky. My sme boli teda aj donútení, inak sa to aj nedalo, hej, sa odhodlať k tomuto. 

Dneska to robíme rok, teda po roku, znova to revidujeme. Nie sme na nule, sme -13 000, ale 

bolo by to -38, čiže 25 000 sme ako skresali. A budeme radi, keď to teda na tých -13 skončí. 

Keď to bude takto o rok uvidíme, ako sa to bude ďalej správať. Vedzte jedno, že ja som tiež 

občan Slovenskej republiky, aj vy, ale niekedy mám pocit, ako keby som nežil v štáte, ktorý 

chce pre nás, pre občanov niečo vyriešiť, mám niekedy pocit, že my tu v mestách a obciach sa 

bijeme za tých obyvateľov ako naplno a štát ako keby nemal záujem toto, čo my tu robíme, či 

počúvať, či nejako zmeniť alebo niečo podobné, lebo platba ide cez Ministerstvo práce, 

sociálnych vecí a rodiny. A z tej platby my to nevieme vyriešiť nijakým spôsobom. Preto to 

musíme robiť tak, ako to robíme. A tí ľudia, ktorí sú v tomto zariadení, to pochopili. A keď to 

nestačí, že tí ľudia to nevládzu, tak to riešia a riešime to cez zákon o rodine s ich rodinnými 

príslušníkmi. A v tomto zariadení v Novej Bani to funguje tak, že ten štandard je tak vysoko 

nastavený, ako bol predtým, ak nie viac, všetci sú tam akože s týmto zrozumený a nevidím 

tam nejaký problém. Nemali sme pripomienky. Čiže toto neni nejaké rozdávanie. To je 

naopak, aj ako pýtanie od tých ľudí. Ale oni, keď vedia, za čo to treba zaplatiť a čo za to 

bude, tak to vedia pochopiť. Čiže netreba sa báť ani takýchto vecí. A ja osobne mám radosť, 

že sme to zariadenie po roku, teda môžem to povedať zobrali a verím, že sa nám podarí ho 

rozšíriť. Aj to je téma na rok 24. A to je téma, ktorá súvisí povedzme aj s tou Štúrovou, lebo 

možnože to spravíme tak, že tam bude jedno zariadenie a tam bude elokované pracovisko, 

druhé zariadenie a nebudeme tam v tom areáli kopať, búchať, neviem čo robiť, lebo to 

nebudeme vládať, ale prerobíme tú budovu, spravíme nejakú synergiu, vyriešime to v tej 

základnej škole, bude tam tá kapacita a bude to tzv. riešenie win win, pre všetkých to prinesie 

prínos nie pre jedného. Dobre, čiže toto je spracované kolegyňou Eliškou Vallovou. Po 

serióznej konzultácii so všetkými, ktorých sa to týka. Samozrejme sa toto riešilo aj na tých 

verejných v podstate pripomienkovaniach a tvorbe toho komunitného plánu, ktorý teraz sa 

revidoval. Čiže od nich to je požehnané, je to aj z radou seniorov poriešené. A je tam 

vyhliadka práve teraz aj v rámci tej kuchyne, 24, teda 7 dní v týždni, 365 dní v roku, aj 

sviatky, aj nedele poskytnúť nejakým dvadsiatim ľuďom stravu, keď budú mať záujem. Zatiaľ 

tak, že si budú musieť odoberať. A veríme, že to prinesie ďalšie zlepšenie. Čiže za mňa toľko. 

Ja teda za tú prácu, čo odviedla kolegyňa, ďakujem. Ak, nech sa páči, kto ďalší, ak nie, 

poprosím návrhovú komisiu návrh na nariadenie, návrh na nariadenie.  
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N a r i a d e n i e   č. 6/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje  

 

Všeobecne záväzné nariadenie mesta Nová Baňa č. 5/2023 o podmienkach poskytovania  

sociálnych služieb a platení úhrad za poskytované sociálne služby zo dňa 13.12.2023 

 

 

Hlasovanie č. 11: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Anton Medveď, Ing. Peter 

Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – nariadenie bolo schválené 

 

 

10. Komunitný plán sociálnych služieb Mesta Nová Baňa na roky 2024 - 2028 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu Ing. Mgr. Eliška Vallová, agenda sociálnych vecí. Bod predniesla 

Mgr. Ľudmila Rajnohová, prednostka MÚ. K danému bodu boli materiály zaslané vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

Mesto Nová Baňa vypracovalo strategický dokument Komunitný plán sociálnych služieb 

Mesta Nová Baňa na roky 2024 – 2028 v súlade so zákonom č. 448/2008 Z.z. o sociálnych 

službách. Je výsledkom analýzy existujúceho stavu sociálnych služieb, ako aj analýzy 

sociologických a demografických údajov v meste Nová Baňa. Komunitný plán na ďalšie 

obdobie dopĺňa a nadväzuje na Komunitný plán, ktorý je v súčasnosti schválený a jeho 

platnosť končí 31.12.2023.  

 

Na základe zákona o sociálnych službách Mesto spracovalo KPSS do 3 častí: 

- Komunitné plánovanie 

- Analytická časť 

- Strategická časť - Určenie cieľov a priorít rozvoja sociálnych služieb a časový plán 

realizácie 

 

Na príprave dokumentu sa podieľali jednotliví členovia pracovnej skupiny. Jej členmi boli 

poslanci mestského zastupiteľstva Nová Baňa, zástupcovia škôl a školských zariadení v Novej 

Bani, zástupcovia a riaditelia poskytovateľov sociálnych služieb na území mesta Nová Baňa, 

zástupcovia seniorov a pracovníci mestského úradu. 

 

Vďaka Komunitnému plánu sa bude dariť adresnejšie a efektívnejšie využívať financie 

mestského rozpočtu pre skvalitnenie sociálnych služieb tam, kde je to potrebné a dôležité. 

Dokument je podkladom nielen pre odborníkov, ale pre všetkých obyvateľov mesta. Naším 
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zámerom je vytvoriť podmienky pre fungovanie systému sociálnych služieb, ktorý bude 

poskytovať kvalitné a dostupné služby pre občanov. 

 

Celý systém sociálnych služieb by mal byť flexibilný, zameraný na prijímateľa sociálnej 

služby a jeho potreby. Systém je potrebné orientovať na poskytovanie sociálnych služieb 

v primeranej kvalite a rozsahu pre všetky sociálne kategórie. 

 

Sociálne služby majú pre občana zmysel, iba ak sú dostupné, a to z hľadiska: 

- financií – podiel občana na úhrade nákladov 

- miesta – služba pre občana v mieste bydliska 

- času – od vzniku potreby služby, cez jej posúdenie, priznanie až k jej využitiu. 

 

V súvislosti s obmedzenými možnosťami verejného rozpočtu pre oblasť sociálnych služieb 

bude potrebné zabezpečiť financie z viacerých zdrojov. Prínosom bude tiež prepojenie 

inštitucionálnych a terénnych sociálnych služieb. Terénne služby sú pre samosprávu výhodné 

nielen z hľadiska finančného, ale sú spoločensky vhodnejšie, nakoľko sa občanovi poskytujú 

v jeho prirodzenom domácom prostredí. 

 

Tvorba komunitného plánu prebiehala počas niekoľkých mesiacov zamestnancami mestského 

úradu, zaslaním pripravovaného dokumentu dotknutým skupinám na pripomienkovanie, 

doplnenie pripravovaného materiálu a následne spoločné pracovné stretnutie k uvedenému 

dokumentu. Podnety a návrhy, ktoré z pracovného stretnutia vzišli boli zapracované do 

navrhovaného komunitného plánu. Následne bol tento dokument predložený komisii rozvoja, 

sociálnej a bytovej, ktorá odporučila uvedený dokument mestskému zastupiteľstvu schváliť 

v pripravenej podobe.  

 

Primátor - v rámci diskusie ja by som si teda dovolil, lebo toto je veľa práce, ktorú tiež 

kolegyňa spravila. Ja som bol účastný myslím, že nejakých troch tých rokovaní takých 

verejných, takých tých všetkých aktérov zainteresovaných, ktorí boli pozvaní. A mal som z 

toho omnoho lepší pocit ako v roku 19, keď sme to robili. Keď som tu bol nový, tak sme to 

nejako plácali vtedy. Teraz to má hlavu, pätu z môjho pohľadu. A je to previazané na 

Komunitný plán sociálnych služieb VÚC. Tá stratégia je daná tým, a tak to bolo aj minulé 4 

roky, že sa všeobecne volá po tej deinštitucionalizácii starostlivosti o seniorov, aby sa 

nebudovali tie veľkokapacitné pobytové zariadenia, domovy dôchodcov pre 80 alebo neviem 

koľko 100 ľudí, aby sa tí ľudia čo najdlhšie vedeli vyriešiť v domácom prostredí. Keď sa 

bavíme o senioroch, na to máme my opatrovateľky, opatrovateľskú službu, ktorá je stabilná a 

vďaka nejakej schéme a v spolupráci s tým externým subjektom Opatríme vás čerpáme 

eurofondy a je to pre nás zhruba 60.000 EUR lacnejšie, ako keby sme to robili sami ročne. 

Takto by sme chceli pokračovať aj ďalej. To je dobre, to je vystužené. To zariadenie pre 

seniorov sa dá spraviť max 40 lôžok, čiže máme 20, chceli sme ísť na ďalších 20, to je 40. To 

je tá druhá oblasť, ale nie je to len o senioroch, je to aj o zdravotne znevýhodnených, je to aj o 

marginalizovaných, je to aj o deťoch, je to aj o nejakých sociálnej výpomoci v rámci, áno? 

 

Prednostka - ohrozených skupinách. 

 

Primátor - ohrozených skupinách v rámci nejakých možno nejakých príhod, nejakých 

živelných udalostí atď. Čiže je to, každý rok sa to musí aktualizovať, sú za tým nejaké 

peniaze, ktoré tam vidíte. Čiže je tam kopa vecí, ktoré sú neni len tak, ale vychádzajú zo 

skutočnosti a myslím si, že teda, keď sa tohto budeme držať, tak či už o 4 roky alebo 

každoročne, keď to budeme revidovať, tak budeme v tejto oblasti si plniť tie úlohy adekvátne. 

A teraz máme nejakú ponuku na úrovni VÚC sme sa dostali, lebo sú 4 samosprávy, ktoré 
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majú tzv. zdravotnú, sociálnu starostlivosť riešenú cez eurofondy cez VÚC. Má pribudnúť 

ďalších 6. Boli sme pozvaní na to stretnutie a povedali nám, že určite nás tam vidia, že to, čo 

teda sa nám podarilo, že tak dobre je to, že by to chceli. Čiže to zas pomôže, to neni len pre 

Novú Baňu, to bude pre mikroregión. Tak budeme pripravení sa aj na tomto podieľať. Nech 

sa páči, ak má niekto niečo. Ak nemá, všetkým ďakujem za to, že sa zapojili, lebo chodili ste 

aj vy, aj z komisie teda bytovej, sociálnej, to je ako pre nich vlastne agenda, čo ste aj mimo 

nej, však my sme pozývali. Takže ďakujem, môžme prejsť k ukončeniu. Poprosím návrhovú 

komisiu návrh na uznesenie, na nariadenie, na uznesenie v tomto prípade áno. 

 

U z n e s e n i e   č. 153/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

Komunitný plán sociálnych služieb Mesta Nová Baňa na roky 2024 - 2028 

 

 

Hlasovanie č. 12: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Anton Medveď, Ing. Peter 

Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

 

11. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia č.../2023 zo dňa 13.12.2023 o poplatkoch za 

znečisťovanie ovzdušia malým zdrojom znečisťovania ovzdušia na území mesta Nová 

Baňa 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu Mgr. Ivana Cicko, odd.VŽPaSM. Bod predniesol Ing. Jozef Spurný, 

odd.VŽPaSM. K danému bodu boli materiály zaslané vopred. 

 

Dôvodová správa 

 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia malým 

zdrojom znečisťovania ovzdušia na území mesta Nová Baňa vznikol z dôvodu nového zákona 

Národnej rady Slovenskej republiky č. 190/2023 Z. z. o poplatkoch za znečisťovanie ovzdušia 

malým zdrojom znečisťovania ovzdušia. 

 Prevádzkovateľ zdroja podľa § 1 písm. b) každoročne do 15. februára oznámi 

príslušnej obci úplné a pravdivé údaje potrebné pre výpočet poplatku za emisie podľa prílohy 

č. 3 časti B. za predchádzajúci kalendárny rok za malé zdroje prevádzkované v jednej obci 

spôsobom ustanoveným vo všeobecne záväznom nariadení obce.  

 V návrhu VZN je upravená povinnosť prevádzkovateľa, sú definované základné 

pojmy a podrobnosti vo veciach poplatku v meste Nová Baňa. V návrhu VZN je definované 

vyrubenie poplatkov na základe podaného Oznámenia o množstve a škodlivosti      znečisťujúcich 

látok vypustených do ovzdušia alebo spotreby palív a surovín prevádzkovateľom zdroja 
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podľa § 1 písm. b). Poplatky za emisie z malého zdroja platené prevádzkovateľom zdroja 

podľa § 1 písm. b) sú príjmom rozpočtu obce. 

Poplatok za emisie neplatí prevádzkovateľ zdroja podľa § 1 písm. b), ak výška ročného 

poplatku za emisie podľa § 3 ods. 4 je menej ako 100 eur. 

 

Ing. Jozef Spurný - to je v podstate tá zmena voči pôvodnému bývalému teda zákonu o 

týchto zdrojoch, takže na základe tohto sa upravilo aj toto všeobecné záväzné nariadenie. 

Ďakujem. 

 

Primátor - ďakujem. Ja len doplním, že tento zákon, teda on je teraz, on platil aj predtým 

všelijako, ale teraz tento 190 je prvýkrát vyhlásený, teda začal platiť 10. mája 23. Oni ho teraz 

zmenili znova od 1. januára 24 bude platiť 1 rok tak, ako je tu nejak komunikované do konca 

roka 24 a potom od 1. januára 25 je zase zmena. Ale nám z toho vyplýva to, že budeme 

vyberať menej poplatkov, hej? Aj tak sme ich vyberali málo, lebo to bolo asi 2,5 tisíc eur za 

rok, lebo to boli smiešne sumy. Teraz tie malé sumy vôbec nebudeme vyberať.  

 

Ing. Jozef Spurný - keď niekomu vyjde do 100 EUR, nebudeme to vyberať.  

 

Primátor - 7 EUR, 15 EUR, také poplatky sme vyrubovali. To nebude nikto, vyrubované to 

nebude, zostane tam pár tých poplatkov a nejak sa to takto vyrieši. Ale v zásade to je niečo, 

čo hlavne má význam pre nie malých znečisťovateľov, ale veľkých a na to je iná legislatíva a 

iný orgán, hej, nie my. A to je okresný úrad. Takže nech sa páči, diskusia k tomuto. K nej 

poprosím teda návrhovú komisiu preniesť návrh na nariadenie. 

 

 

N a r i a d e n i e   č. 7/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje  

Všeobecne záväzné nariadenie mesta Nová Baňa č. 6/2023 zo dňa 13.12.2023 o poplatkoch za 

znečisťovanie ovzdušia malým zdrojom znečisťovania ovzdušia na území mesta Nová Baňa 

 

 

Hlasovanie č. 13: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Anton Medveď, Ing. Peter 

Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – nariadenie bolo prijaté 

 

 

12. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mesta Nová Baňa č. ... o verejnom poriadku 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľom bodu Ján Ševčík, náčelník MsP. K danému bodu boli materiály zaslané 

vopred. 

 

https://www.slov-lex.sk/pravne-predpisy/SK/ZZ/2023/190/20240101#paragraf-1.odsek-1.pismeno-b
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Náčelník MsP - prajem všetkým dobrý deň, ďakujem za slovo. Skôr ako začnem predniesť 

návrh o VZN mesta, chcem upozorniť túto pánov poslancov a poslankyne s tým, že došlo pri 

spracovaní k pisárskej chybe. Bol predložený v podstate sprievodný list, kde bolo napísané, že 

návrh na uznesenie. To je chybný text, má sa jednať o návrh na nariadenie. Týmto sa 

ospravedlňujem za chybu. 

 

Dôvodová správa 

 

Mestský úrad v Novej Bani predkladá na rokovanie Mestského zastupiteľstva návrh 

Všeobecne záväzného nariadenia mesta Nová Baňa č. ....... o verejnom poriadku. 

 

Na základe prehodnotenia čl. V - Čas predaja a prevádzky reštauračných zariadení 

predchádzajúceho VZN č. 2/2020 zo dňa 13.05.2020 bol predmetný článok V. ods. 2 

zmenený nasledovne: 

 

Článok V. 

                                     Čas predaja a prevádzky reštauračných služieb 

 
Mesto Nová Baňa určuje čas predaja a poskytovania služieb v otvorených, stavebne 

neuzavretých terasách reštaurácií najviac v čase od 07:00 do 22:00 hod (ďalej len 

„terasy" ).  

V piatok, sobotu a v dňoch, po ktorých nasleduje deň pracovného voľna, môžu byť terasy 

otvorené v čase od 07:00 do 24:00 hod.  Predĺžením  času  otvorenia  terasy  nesmie  byť 

dotknutý nočný kľud. 

 

Ustanovenie ods. 1 sa v plnom znení nevzťahuje na zariadenia umiestnené v rekreačnej zóne 

Tajch a rekreačného zariadenia BRANKO. Terasy týchto zariadení môžu byť  prevádzkované  

najviac  v  čase  od  07:00 do 01:00 hod. nasledujúceho dňa. 

 

Ak je v mieste, kde sa nachádza otvorená stavebne neuzavretá terasa reštaurácie 

organizované verejné kultúrne podujatie so súhlasom mesta, môže byť čas otvorenia tejto 

terasy predÍžený na čas konania verejného kultúrneho podujatia. 

 

Dôvodom zmeny čl. V ods. 2 platného VZN č. 2/2020 je rozšírenie poskytovania kultúrno – 

spoločenských akcií pre občanov mesta Nová Baňa ako sú svadby, plesy, zábavy, školenia 

atď. v rekreačnom zariadení BRANKO, ktoré ako jediné zariadenie v okrese Žarnovica 

poskytuje najväčšiu sálu s kapacitou 220 miest na sedenie. Predmetná zmena bola 

prehodnotená aj z pohľadu na bezpečnostnú situáciu páchania protispoločenskej činnosti, kde 

vyhodnotením zo strany Mestskej polície Nová Baňa neboli zistené dôvody ktoré by bránili 

tejto zmene. 

 

Primátor  -nech sa páči, diskusie k tomuto bodu. Je to relevantná požiadavka, myslím si, hej? 

Pani poslankyňa Valachovičová nech sa páči. 

 

Poslankyňa Valachovičová - to zariadenie tam bolo doplnené kvôli tomu, že prišla iniciatíva 

od nich, tak? 

 

Primátor - to zariadenie sme tam mali mať od začiatku, ale my sme naňho zabudli asi. Takže 

áno, prišla iniciatíva z tej druhej strane, nie od nás od mesta a samozrejme, že to tam teda 

dopĺňame. 
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Poslankyňa Valachovičová - preto sa chcem práve spýtať, že či potom by tam nemalo byť aj 

zariadenie Drozdovo, Zvonička, aby sme to už pokryli komplexne.  

 

Primátor - vráťme sa k tomu textu, lebo ja, ja teda sa na Drozdovo neviem vyjadriť, že čo 

tam kto má. Viete tam je, tam je rekreačná zóna nejaká, hej? Čiže ten Tajch, kde je ten text. 

 

Náčelník MsP - ja ak môžem doplniť. V podstate jedná sa o tú otvorenú terasu, hej? Toto 

zariadenie, ako som tam uviedol v texte je najväčšie v okrese Žarnovica. Čiže má 220 miest 

na sedenie, čiže môže tam prísť okrem tých rodinných osláv, svadieb aj k iným akciám, ktoré 

majú firemné akcie atď. Samozrejme predlžuje sa iba terasa do jednej hodiny, kde však nie je 

dotknutý v podstate to rušenie nočného kľudu. Čiže toto bol cieľom toho, aby tá kapacita ako 

jediná v okrese sa vyšlo v ústrety v podstate aj tejto prevádzke z pohľadu jednak občanov 

mesta Nová Baňa, ale aj iných ľudí, ktorí tam majú záujem tráviť nejaký voľný čas. 

 

Poslankyňa Valachovičová  - áno, tak na Drozdove tiež bývajú svadby. Čiže je to podobné 

možnože v menšom rozsahu, polovičnom. A čo sa týka tej Zvoničky, ja neviem na 100 % 

možno im to stačí do dvadsiatej štvrtej. Ako od nich iniciatíva zatiaľ nešla. Len sa pýtam, keď 

to meníme, že či tam nedoplniť všetky tie relevantné zariadenia. 

 

Primátor - z časti máte pravdu, aj nenamietam. A druhá vec je, že tuto bolo vlastne napísané, 

že je to názov je čas predaja prevádzky reštauračných služieb, ktoré teda v tom čase sme 

riešili primárne ten Tajch, to sme tak mali zafixované terasy viete v lete. Teraz Branko to teda 

ako sú nielen v lete akcie, ale aj teraz je sezóna, vlastne tam nám to tak vypadlo. A Zvonička 

a Drozdovo pokiaľ prídu nejaké podnety, tak to otvoríme, aby som to teraz nelepil. 

 

Poslankyňa Valachovičová - ono to má vplyv aj na to, či majú oni dávať potom oznámenia o 

kultúrno spoločenskom podujatí, títo v Brankovi tým pádom nebudú musieť už oznamovať a 

ostatní by mali. 

 

Náčelník MsP - áno, presne tak, ostatné prevádzky vlastne v ods. 3 majú tu povinnosť, keby 

si chceli predĺžiť tú otvorenú terasu dlhšie ako do 24 hod. v lete, tak si požiadajú a môžu. V 

každom prípade je tu viac menej vyhovené. A my už potom dozeráme o dodržali nočného 

kľudu v rámci tých akcií. 

 

Primátor - ak prídu podnety, čo hovoríte vy, my sa nebránime to otvoriť. Teraz ja s nimi som 

nehovoril, viete tak nejak dáme tam toto Branko zatiaľ, hej? A má niekto niečo ešte k tomu? 

Ak nie poprosím návrhovú komisiu návrh na nariadenie. 

 

N a r i a d e n i e   č. 8/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje  

 

Všeobecne záväzného nariadenia mesta Nová Baňa č. 7/2023 o verejnom poriadku 

Hlasovanie č. 14: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Anton Medveď, Ing. Peter 

Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 
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proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – nariadenie bolo prijaté 
 

 

13. Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom mesta Nová Baňa 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu Daša Zigová, referentka OVŽPaSM. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 

 

Daša Zigová - Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa schvaľuje nové zásady hospodárenia 

a nakladanie s majetkom mesta Nová Baňa, ktoré reflektujú na zmenu právnej úpravy zákona 

Národnej rady Slovenskej republiky číslo 138/1991 zbierky zákonov o majetku obci účinného 

od 1. novembra 2023. Z dôvodu zmien, ktoré prináša predmetná novela, je potrebné upraviť 

zásady tak, aby tieto boli v súlade s právnou úpravou zákona o majetku obci účinnou od 1. 

novembra 2023. V zmysle novelizovaného zákona o majetku obci musí byť v zásadách 

upravené, najmä kedy môže obec určiť svoj majetok za prebytočný alebo neupotrebiteľný, 

podmienky, za ktorý bude možné znížiť kúpnu cenu a nájomné pri použití dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, definícia dôvodov osobitného zreteľa pri prevode a pri nájme majetku, 

právomoci orgánom mesta pri nakladaní s majetkom mesta, podmienky a priebeh verejnej 

obchodnej súťaže, podmienky a priebeh priameho predaja, podmienky a priebeh pri 

prevodoch z dôvodu hodného osobitného zreteľa, obdobné ustanovenia pri úprave nájmu. 

Vzhľadom na rozsah navrhovaných zmien a prehľadnosť tohto predpisu navrhujeme dňom 

účinnosti týchto zásah zrušiť doteraz platné zásady hospodárenia a nakladania s majetkom 

mesta schválené Uznesením Mestského zastupiteľstva mesta Nová Baňa číslo 62/ 2019 zo dňa 

24. 4. 2019. 

 

Primátor - otváram diskusiu k tomuto bodu a hneď na úvod chcem poďakovať, lebo toto tiež 

bol rozsiahly materiál. Robili na ňom kolegyňa Zigová, aj kolegyňa Adamcová. A dali teda 

dokopy to v tomto termíne takom, že sme, neni veľa samospráv, čo to už budú mať prijaté, 

hej? Sme medzi tými prvými a myslím si, že to je dobré to mať v platnosti. Takže teda 

budeme sa toho držať. Ja som zabudol, keď sme o tých budovách hovorili, my sme prijali 

koncepciu nakladania s nehnuteľným majetkom a tam sme presne mali rozrobené tie budovy, 

toto sa veľa týka toho, to spolu súvisí tento jeden a druhý dokument. Takže je to živé a 

ďakujem ešte raz za túto prácu. Mne je to jasné teda. 

 

Daša Zigová - ak by som pán primátor mohla odpovedať aj i vy, ktorý v podstate v týchto 

zásadách nových je už aj tá indexácia nájomného zahrnutá, že od určitej sumy sa bude 

indexovať každá nová nájomná zmluva. Čiže je to už zahrnuté a bude sa to týkať či pozemkov 

alebo aj nehnuteľností, čo sa týka budov nájmu. Tak aby bola zodpovedaná otázka. 

 

Primátor - áno, ďakujem, hlási sa pani poslankyňa Valachovičová. 

 

Poslankyňa Valachovičová - aj ja ďakujem za tú odpoveď, ale nebude to riešiť tie zmluvy, 

ktoré už sú platné, takže to budeme musieť samostatne. Chcem sa spýtať na čl. 11, ods. 2 a 

Prevod z dôvodu hodného osobitného zreteľa je teda podľa tohto písmena a prevod 

nehnuteľností s malou výmerou a nízkou hodnotou. Čo je to malá výmera a nízka hodnota? 

 

Dáša Zigová - takto, toto je znenie zo zákona. A keďže sme boli na rôznych školeniach, aj 

online, aj teda ja som sa osobne zúčastnila školenia s právnikom pánom Tökölym, ktorý je 
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odborník na samosprávu, povedal, že aby sme to neobmedzovali, čo sa týka výmery, lebo 

naozaj pri tých osobitných zreteľoch môže nastať akákoľvek skutočnosť a zbytočne by sme sa 

aj tou výmerou, aj tou hodnotou obmedzovali. Čiže povedal, že v zmysle zákona to tam 

musíme dať to znenie, to áčko, ale aby sme sa neobmedzovali. 

 

Poslankyňa Valachovičová - veď to je len jedna z x možností. Ale ani nepovedal, čo to môže 

byť, či je to do 100 m²? 

 

Daša Zigová - to každý si môže určiť. V zásadách si to každá obec môže určite, že koľko. 

Len tak nám to bolo odporúčané, že aby sme si to neobmedzovali ničím, tak sme to tam len 

tak uviedli.  

Primátor - ja by som sa toho, ja neviem, niekedy sa mi zdá, že ten osobitný zreteľ v tomto 

štáte má také ako nejaké postavenie, že kto si naňho dovolí siahnuť, tak hneď sa spája s 

nejakým nekalým zámerom alebo niečím. Ten osobitný zreteľ je nič iné ako to, aby sa 

jednoducho normálne veci, ktoré neboli v súlade s niečím, dali do poriadku bez toho, že by 

tam mali byť nejaké trojmesačné procesy, ktoré ešte nakoniec spôsobia nejakú krivdu, hej? 

Ale to je trojpätinová väčšina, hej? Čiže tam musí dôjsť k nejakej zhode. Keď dôjde k zhode, 

tak sa to potvrdí a je to vybavené. A tuto v tomto, ako sa práve v týchto zásadách otvárajú 

nejaké možnosti a dáva sa nejaká kompetencia samospráve naviac nad rámec tých starých 

zásad, ten zákon je otvorený viac, hej? My môžme robiť veci, my sa ani neskrývame 

normálne verejne a vy ich môžte vidieť, aj ktokoľvek ich vidí veď všetko sa to aj tak musí 

nejakým spôsobom zverejňovať. Takže je to dynamickejšie a ja si myslím, že to bude v praxi 

ako na osoh. Ak nie sú ďalšie otázky, poprosím návrhovú komisiu návrh na uznesenie k 

tomuto bodu. 

 

O 17:52 odchod poslanca Medveďa z rokovacej miestnosti. 

 

U z n e s e n i e   č. 154/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom mesta Nová Baňa 

 

 

Hlasovanie č. 15: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 10 

za – 10 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Ing. Peter Pšenák, Jozef 

Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 1 (Anton Medveď) – uznesenie bolo prijaté 

 

O 17:55 príchod poslanca Medveďa do rokovacej miestnosti. 

 

14. Majetkové veci 
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Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu Daša Zigová, referentka OVŽPaSM. K danému bodu boli materiály 

zaslané vopred. 

 

Daša Zigová - prvý návrh, ktorý vám bol zaslaný mailom, v podstate už bol prerokovaný, 

takže to sú, to je tá výška nájomného, ktorá bola už schvaľovaná samostatnom bode. Čiže 

prejdeme na číslo 2 vo vašom materiáli. 

 

1. prevod pozemku – Erika Mesiariková 

 

Dôvodová správa 

 

Mestské zastupiteľstvo schválilo na svojom zasadnutí dňa 13.09.2023 uznesením č. 127/2023 

spôsob prevodu časti mestského pozemku, podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona                                    

č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa uvedeného v návrhu na uznesenie. Komisia ÚPŽPaM po prerokovaní žiadosti 

odporúča mestskému zastupiteľstvu schváliť prevod  pozemku podľa § 9a, ods. 15 písm. f) 

zákona č. 138/1991 Zb.  o majetku obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, v kúpnej cene dohodou v prospech žiadateľky. 

 

Daša Zigová - jedná sa o túto zarastenú časť pozemku a je znázornená červenou farbou na 

mape. To okolo sú všetko pozemky vo vlastníctve pani Mesiarikovej. Čiže táto časť. 

 

Viceprimátor Tužinský  - ďakujem, otváram diskusiu k tomuto bodu. 

Pokiaľ nie sú žiadni diskutujúci, poprosím návrhovú komisiu prečítať návrh na uznesenie. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 155/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

prevod nehnuteľnosti podľa § 9a, ods. 15 písm. f) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného zreteľa, o ktorom mestské 

zastupiteľstvo rozhoduje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, a to: 

 

pozemku C KN parc. č. 5025/4 – zastavaná plocha o celkovej výmere 98 m
2
 vytvorený 

dielom „3“ o výmere 98 m
2
 z pozemku E KN parc. č. 5356 – vodná plocha o celkovej výmere 

157 m
2
, vedeného Okresným úradom Žarnovica, odborom katastrálnym na LV č. 6123, v k.ú. 

Nová Baňa ako vlastníctvo mesta Nová Baňa geometrickým plánom č. 53518560-71/2023 

vypracovaným dňa 06.10.2023, geodetom Jurajom Peniažkom, Hrádza 526/49, 968 01  Nová 

Baňa, overeným dňa 16.10.2023,  pod číslom G1 - 505/2023;    

 

v prospech:  Erika Mesiariková, Stará Huta 5005, 968 01  Nová Baňa; 

 

z dôvodu majetkovoprávneho vysporiadania prebytočného majetku mesta – pozemku.  

Pozemok E KN parc. č. 5356 v minulosti slúžil ako vodný náhon na mlyn a už veľa rokov 

neslúži danému účelu. Objekt aj s k nemu patriacim pozemkom bol odpredaný právnemu 

predchodcovi žiadateľky. Pozemok je nevhodného tvaru, jeho hranice sú                               

v teréne neidentifikovateľné, požadovaná časť tohto pozemku nevhodne rozdeľuje pozemky 
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C KN parc. č. 5025/2 a C KN parc. č. 5025/3 vedené Okresným úradom v Žarnovici, 

odborom katastrálnym na LV č. 5786 vo vlastníctve žiadateľky; 

 

v kúpnej cene za výmeru 98 m
2
 predstavuje kúpna cena dohodou čiastku celkovo              

980,00 eur (slovom: deväťstoosemdesiat eur) s ktorou bude zároveň na úhradu v kúpnej 

zmluve vyčíslená úhrada nákladov vzniknutých mestu za stanovenie všeobecnej hodnoty 

pozemkov vo výške 75,00 eur. Znaleckým posudkom č. 129/2023 vypracovaným dňa 

08.11.2023 znalkyňou  Ing. Danou Tatarkovičovou, Horné Hámre 75, 966 71  Horné Hámre 

bola stanovená všeobecná hodnota majetku po 6,99 eur/m
2
. 

 

Hlasovanie č. 16 : 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Anton Medveď, Ing. Peter 

Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesnie bolo prijaté 

 

 

2. prevod časti pozemkov Miroslav Prokeš 

 

 

Dôvodová správa 

 

Mestské zastupiteľstvo schválilo na svojom zasadnutí dňa 13.09.2023 uznesením č. 128/2023 

spôsob prevodu časti mestského pozemku, podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona                                    

č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa uvedeného v návrhu na uznesenie. Komisia ÚPŽPaM po prerokovaní žiadosti 

odporúča mestskému zastupiteľstvu schváliť prevod  pozemkov podľa § 9a, ods. 15 písm. f) 

zákona č. 138/1991 Zb.  o majetku obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, v kúpnej cene dohodou v prospech žiadateľa. 

 

Daša Zigová - takže to je druhá časť toho istého pozemku a na mapke je znázornená modrou. 

Tým že pán Prokeš vlastní pozemky vedľa cesty tieto dva a taktiež tento horný. 

 

Viceprimátor Tužinský - ďakujem, otváram diskusiu k tomuto bodu. Pokiaľ nie sú zjavne 

diskutujúci, poprosím návrhovú komisiu prečítať návrh na uznesenie. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 156/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

prevod nehnuteľností podľa § 9a, ods. 15 písm. f) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného zreteľa, o ktorom mestské 

zastupiteľstvo rozhoduje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, a to: 
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pozemky vytvorené z pozemku  E KN parc. č. 5356 – vodná plocha o celkovej výmere 157 

m
2
, vedeného Okresným úradom v Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 6123, v  k. ú. 

Nová Baňa ako vlastníctvo mesta Nová Baňa: 

C KN parc. č. 5025/1 – zastavaná plocha o výmere 67 m
2
 vytvorený dielom „2“ o výmere 12 

m
2
, 

 

C KN parc. č. 5026/1 – trvalý trávny porast o výmere 47 m
2
 vytvorený dielom „4“    o výmere 

47 m
2
 geometrickým plánom č. 53518560-71/2023 vypracovaným dňa 06.10.2023, geodetom 

Jurajom Peniažkom, Hrádza 526/49, 968 01  Nová Baňa, overeným dňa 16.10.2023,  pod 

číslom G1 - 505/2023;
 

 

v prospech: Miroslav Prokeš, Gaštanová 3080/18, 010 07  Žilina; 

z dôvodu majetkovoprávneho vysporiadania prebytočného majetku mesta – pozemku.  

Pozemok E KN parc. č. 5356 v minulosti slúžil ako vodný náhon na mlyn, už veľa rokov 

neslúži danému účelu a bol predchádzajúcimi vlastníkmi žiadateľom odkúpených pozemkov 

užívaný ako ich súčasť. Pozemok je nevhodného tvaru, jeho hranice sú v teréne 

neidentifikovateľné, požadovaná časť tohto pozemku nevhodne rozdeľuje pozemky  C KN 

parc. č. 5026/2, C KN parc. č. 5030 a E KN parc. č. 3861 vedené Okresným úradom 

v Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 9619 vo vlastníctve žiadateľa; 

v kúpnej cene za výmeru 59 m
2
 predstavuje kúpna cena dohodou čiastku celkovo              

590,00 eur (slovom: päťstodeväťdesiat eur) s ktorou bude zároveň na úhradu v kúpnej zmluve 

vyčíslená úhrada nákladov vzniknutých mestu za stanovenie všeobecnej hodnoty pozemkov 

vo výške 75,00 eur. Znaleckým posudkom č. 129/2023 vypracovaným dňa 08.11.2023 

znalkyňou  Ing. Danou Tatarkovičovou, Horné Hámre 75, 966 71  Horné Hámre bola 

stanovená všeobecná hodnota majetku po 6,99 eur/m
2
.  

 

Hlasovanie č. 17: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 11 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Anton Medveď, Ing. Peter 

Pšenák, Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 - uznesnie bolo prijaté 
 

 

3. prevod časti pozemkov - Peter Lenč 

 

 

Dôvodová správa 

 

Mestské zastupiteľstvo schválilo na svojom zasadnutí dňa 02.08.2023 uznesením č. 111/2023 

spôsob prevodu časti mestského pozemku, podľa § 9a, ods. 8 písm. e) zákona                                    

č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa uvedeného v návrhu na uznesenie. Mesto Nová Baňa požiadalo advokátsku kanceláriu                 

JTA - doc. JUDr. Jozef Tekeli, PhD. & Associates, s.r.o. o právne stanovisko 

k nárokovateľnosti vlastníckeho práva k časti pozemku E KN parc. č. 728/1 v katastrálnom 

území Nová Baňa. Podľa doručeného právneho stanoviska v súvislosti s ROEP (z roku 2003) 

ak obsahoval podľa názoru dotknutej osoby údaje, ktoré boli v rozpore s podkladmi na 

vypracovanie registra, tak dotknutá osoba (právna predchodkyňa žiadateľov) mala možnosť 
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podať podnet na zmenu údajov schváleného ROEP (do 5 rokov od zápisu ROEP do katastra 

nehnuteľností), čo sa v tomto konkrétnom prípade neuplatnilo. 

Ďalej zo stanoviska vyplýva, že stanovenie ceny za spornú parcelu interným predpisom 

komisie mestského zastupiteľstva má výlučne poradný charakter, t. j. mestské zastupiteľstvo 

môže v súlade s návrhom žiadateľov stanoviť cenu podľa znaleckého posudku. 

Mesto Nová Baňa predkladá mestskému zastupiteľstvu na schválenie prevod  pozemkov 

podľa § 9a, ods. 15 písm. f) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 

predpisov z dôvodu hodného osobitného zreteľa v kúpnej cene vo výške všeobecnej hodnoty 

majetku + 30 % naviac z ceny všeobecnej hodnoty majetku v prospech žiadateľov. 

 

Daša Zigová - takže jedná sa o opätovné prerokovanie žiadosti. Znázornené červenou 

pozemky a rozhodnutie o výške kúpnej ceny je na rozhodnutí mestského zastupiteľstva.  

 

Viceprimátor Tužinský - ďakujem za predstavenie štvrtého návrhu na uznesenie, otváram 

diskusiu, nech sa páči. Pani poslankyňa, nech sa páči. 

 

Poslankyňa Valachovičová - myslím, že tento bod bol už na zastupiteľstve minule alebo 

predminule. Ja som musela odísť, myslela som, že je to už vyriešené. Vtedy teda sa 

diskutovalo o tej cene 100 EUR na meter štvorcový, ktorá je stanoviskom komisie. Dnes sme 

sa o tom bavili aké je dôležité, čo komisie dohodnú. Pre mňa to v tomto prípade určite 

dôležité je, pretože nemôžme mať iný meter na niekoho, a iný na niekoho ďalšieho. Tak isto 

sme napr. nepredali dole na Železničnom rade za to, že si niekto oplotil náš mestský 

pozemok, tak časť toho pozemku ak asi spomínate. Myslím, že priezvisko tej pani bolo pani 

Bakošová a povedali sme si, že predáme jej to za tých 100 EUR na meter štvorcový, takže sa 

to stoplo, ten predaj. 

 

Viceprimátor Tužinský - prepáč, skočím ti do reči. Nestoplo, ona s tým nesúhlasila. Čiže to 

nakoniec vrátila do pôvodného stavu. Toto bolo, hej akože. 

 

Poslankyňa Valachovičová - dobre. Tak ďalšie príklady máme na Vrškoch, kde niekto 

zabral mestský pozemok a tiež mu to bolo ponúkané 100 eur za meter štvorcový. Preto sa teda 

chcem spýtať, ako mám chápať tuna to tvrdenie a ešte jeden teda argument k tomu. Medzitým 

sme mali informáciu od žiadateľa, že pôjde na to súdnou cestou a nakoniec sme my zaplatili 

advokátov, ktorí nám potvrdili, že sme v práve. No a je to tu tak šalamúnsky uvedené, čiže 

aké je stanovisko komisie? Kto toto vlastne predkladá v tejto sume? Pán primátor alebo ty 

Karol si zmenil názor a ideme na tú sumu podľa znaleckého? 

 

Viceprimátor Tužinský - takto, aby som to uviedol na pravú mieru. Stanovisko komisie je 

nezmenené. Stanovisko právnika si vyžiadala práve komisia, stanovisko od právnika prišlo. 

Poviem to tak, ako od právnika, 50/50, hej? Čiže oné, čiže komisia nezaujala iný názor. Tento 

materiál predkladá pán primátor a zároveň mu dávam slovo, nech sa páči. 

 

Primátor - ďakujem pekne. Áno, právnik neni platený. My máme situáciu, kedy máme 

zmluvu s advokátskou kanceláriou, tak preto vypracovala, ako v rámci paušálu to spracoval. 

Máme nejakú zmluvu na mesačnej báze a za to nám on teda spracováva nejaké stanoviská. 

Toto je jedno z nich. To stanovisko bolo vyžiadané preto, lebo pán Lenč a možnože aj on to 

doplní. V podstate tá paradoxná situácia asi v tom, že dávno niekedy, ja neviem v socializme, 

v nejakom období toto vlastne patrilo ich rodine, jeho starej mame. A teraz si kupuje to, čo už 

teda by mohol mať dávno na mene vyriešené. Len v tom danom čase nejaké zmätky nastali a 

nebol uplatnený ten nejaký mechanizmus v rámci teda toho vysporiadania tých pozemkov. 

Tak sme mali za to, že kto je teda nejako možnože zodpovedný za zabratie. Čo bolo vždy 
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mestské, tak je iná situácia ako v tomto prípade, kedy vychádzajúc z nejakej dokumentácie, 

ktorá bola aj nám predložená a z nej vychádza, že táto plocha bola ich majetkom. Neviem, či 

ma doplní pán Lenč. 

 

Viceprimátor Tužinský - ja iba jednu vec ešte k tomu poviem de facto aj stanovisko 

právnika bolo totožné, ako hovoríš ty, že vlastne pani Lenčová alebo tá asi starká teda 

žiadateľa si neuplatnila v zákonnej dobe ten nárok a momentálne sa pán Lenč môže domáhať 

tohto práva ako vlastníctva toho pozemku jedine súdnou cestou. To vyšlo aj z toho právneho 

stanoviska, ktorý vypracoval kvázi, kvázi právnik a presne konštatoval tie veci, čo už 

povedala Dáška Zigová, že komisia má poradný orgán a rozhodnutie je na poslancoch. Takže 

iba to opakujem, čo už vlastne povedala ona. Nech sa páči Peťo, máš slovo.  

 

Peter Lenč - dobrý večer. Ďakujem.  

 

Viceprimátor Tužinský - pardon, pardon, nevšimol som si, pani poslankyňa ma faktickú 

ešte. Prepáč, nech sa páči. 

Poslankyňa Valachovičová  - chcem upozorniť na to, že týmto hlasovaním môžme v tomto 

meste spraviť precedens, ktorý otvorí ďalšie prípady. A ako tu bolo viackrát z tej strany 

komunikované, správajme sa zodpovedne. Poviem príklad, že rodina Záhumenských, neviem, 

rok, dajme tomu 2016, odchádzala so sklonenou hlavou zo zastupiteľstva, kde sme nevyšli v 

ústrety, tá bananáreň zostala mestská. Bol to, myslím si, že porovnateľný príklad, keď teda 

neberiete tie príklady z Vrškov alebo zo Železničného radu. Takže by som to brala veľmi, 

veľmi opatrne, čo toto môže všetko vyvolať ďalej? Okrem toho, keby sme to boli zahrnuli 

minimálne už vtedy do tej súťaže, neviem, aká tam bola cena, keď sa súťažilo alebo tam sa 

nesúťažilo nič pod tú garáž, lebo to boli súkromné pozemky, to sa len dokupuje zvyšok. 

Myslím si, že tá cena reálne na výstavbu garáží by bola úplne, úplne iná a možnože by nebola 

ani ďaleko od 100 EUR na meter štvorcový, čo je ako tá cena už s pokutou za to, že bol 

zabratý mestský pozemok neoprávnene. Takže len toľko, myslím, že už neni čo viac 

rozoberať. 

 

Viceprimátor Tužinský - pán primátor, ešte mi hovorí tu, takže nech sa páči. 

 

Primátor - ja by som, viete, príklady sú dobré a ja ich rád často používam, ale niekedy je 

výnimka z niečoho a to právne stanovisko sme nežiadali pretože chceme míňať nejaké alebo 

teda zaťažovať právnika v rámci paušálu, ale chceli sme dať odpoveď na to, čo teda niektorí 

ľudia fakticky mali nejaké možno aj lehoty, to v istom veku človek možno aj prehliadne. 

Neuplatnili si to a zdalo sa nám to ako nejaká nespravodlivosť. Reálne tie garáže stáli na, 

alebo postavili sa na mieste, kde bol taký starý rodinný dom, ten sa búral, nebolo to mestské, 

nesúťažilo sa nič, čiže teraz blokujeme s týmto kolaudáciu celého toho objektu. Ale viac 

vysvetlí teda asi pán Lenč. 

 

Viceprimátor Tužinský - pokiaľ nie sú žiadny diskutujúci prihlásený ako poslanci, tak nech 

sa páči. 

 

Peter Lenč - dobrý večer, ďakujem ešte raz. Ja som tu aj preto prišiel, keby náhodou, lebo 

všetko som vysvetlil na už predošlých dvoch zasadnutia. A čo sa týka, tak nie, nie tam nebude 

žiadny precedens, lebo tam aj ďalej, keď si naštudujete, tak sa vlastne držíme zmluvy o 

budúcej zmluve. Ja som nezastaval tak pozemok, že to nikto dopredu nevedel. Tam bola 

zmluva o budúcej kúpnej zmluve, ktorá vlastne, z ktorej vyplýva, že sa to potom odkúpi, ale 

iba v prípade, že tam vystaviam tie garáže. Takže s tým som ja do toho išiel. To nebolo, že ja 

som si tam prišiel a začal stavať na mestskom pozemku. A plus v neposlednom rade to, čo 
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som tu teda spomínal, na tých predošlých dvoch zastupiteľstvách aj ohľadne tej majetko 

právnej veci z minulosti. To boli tie pozemky rodiny. Čiže nemyslím si, že by tu šlo o nejaký 

precedens. Aj preto som sem prišiel. Čiže kľudne môžete sa aj mňa opýtať, až máte niečo na 

mňa ešte v tomto smere, kľudne vám to vysvetlím, aj osobne až ste sa tu nemohli vtedy tu 

zdržať na tom predošlom zastupiteľstve.  

 

Viceprimátor Tužinský - ďakujeme s faktickou poznámkou pán poslanec Fogáč, nech sa 

páči.  

 

Poslanec Forgáč - ja by som chcel povedať, ja som sa na túto vec teda tiež nejako informoval 

a v podstate mi bolo povedané tiež, že sa teraz niekto domáha naplnenia zmluvy o budúcej 

zmluve. Bola podpísaná zmluva o budúcej zmluve, že pokiaľ teda realizátor tej stavby 

vystavia to, čo deklaruje, tak mu bude odpredaný pozemok? 

 

Daša Zigová - tam bola uzatvorená zmluva o budúcej zmluve, že keď predloží právoplatné 

stavebné povolenie, pozemok na výstavbu garáže sa mu prevedie. V podstate došlo k tomu, že 

bola výstavba uskutočnená skôr, ako bolo vydané právoplatné stavebné povolenie. Ide o to, že 

dodatočné stavebné povolenie. 

 

Poslanec Forgáč - bavíme sa o pozemku, ktorý bol ako v minulosti, patril rodine.  

 

Daša Zigová - áno. 

 

Viceprimátor Tužinský - nejak to nebolo v zákonnej dobe uplatnené de facto.  

 

Poslanec Forgáč - no dobre, ale ja mám 83 ročnú mamu a tiež keby mala nejakú možnosť si 

niečo uplatniť, tak ako si to nemusí. Ľudia niektorí si niečo aj ako, hej? Či?  

 

Viceprimátor Tužinský - no veď to je to, že proste bohužiaľ nevedomosť neosloboduje, veď 

však o tom to je, no bohužiaľ. Nech sa páči faktická, pani poslankyňa. 

 

Poslankyňa Valachovičová - k tomu výpočtu. Toto bolo možné uplatňovať 2003, čiže 20 

rokov dozadu.  

 

Viceprimátor Tužinský - dobre. Spýtam sa, sú nejaké pozmeňujúce návrhy k uvedenému 

návrhu na uznesenie? 

 

Poslankyňa Valachovičová - no takto, na to som sa nepripravila. 

 

Viceprimátor Tužinský - ja sa pýtam ako. 

 

Poslankyňa Valachovičová - ja som myslela, že pán predseda majetkovej komisie ide dávať 

pozmeňovací. 

 

Viceprimátor Tužinský - nejdem dávať pozmeňovací návrh. Tieto materiály predkladá pán 

primátor. Čiže ako nejdem dávať pozmeňovací. Ako stanovisko komisie už bolo predtým 

dané a stiahnuté tie nové materiály. Takže ja nejdem dávať teraz pozmeňovací návrh. 

 

Poslankyňa Valachovičová - rozumiem. Myslím, že ani ja tu nestihnem teraz pripraviť. 

 

Poslankyňa Valachovičová - faktická, pán poslanec Budinský nech sa páči. 
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Poslanec Budinský - ja sa chcem Dáška spýtať. Takže bola tam nejaká zmluva o budúcej 

zmluvy, ale na základe toho, že nebolo to dodržané, keďže nebolo vydané stavebné povolenie, 

tak tým pádom je to v rozpore teraz. 

 

Daša Zigová - tam bol termín dokedy. Chvíločku, ja to mám niekde označené v tých 

materiáloch. Bol tam termín, dokedy v zmysle tej zmluvy sa mala doložiť stavebné 

právoplatné stavebné povolenie a v tom prípade sa mal pozemok previesť za cenu znaleckého 

posudku s tým, že pán Lenč teda súhlasil a že sa to odkúpi v normálnej cene znaleckého 

posudku. Ja to hneď pozerám. 

 

Viceprimátor Tužinský - no neviem, či ten termín je teraz až tak dôležitý, ale proste k 

danému termínu nedošlo. 

 

Daša Zigová - jednoducho, áno, áno. Neviem to v tej rýchlosti teraz nájsť. 

 

Poslanec Budinský - proste začala sa výstavba predtým ako bolo stavebné povolenie. 

 

Viceprimátor Tužinský - áno. 

 

Daša Zigová - áno, o to ide. Len, len o to ide, hej, že nebol dodržaný ten termín. Čiže prvý 

krok mal byť po uzatvorení tejto zmluvy, malo byť právoplatné stavebné povolenie doložené 

a prevedený pozemok na Lenčovcov a v podstate oni len teraz doložili to dodatočné povolenie 

stavby. Takže kvôli tomu je tu taký ten nesúlad tej v tej cene. Kvôli tomu je to len.  

 

Viceprimátor Tužinský - dobre, čiže nie sú žiadny? Pán poslanec Forgáč, nech sa páči s 

faktickou.  

 

Poslanec Forgáč - ja až by som sa chcel len spýtať, aby som to úplne upresnil, hej, že teraz 

dávame do porovnania to, že niekto začne stavať bez povolenia na a zastavia mestský 

pozemok. Ako? Áno. A porovnávame to s niekým, kto podpísal zmluvu o budúcej zmluve a 

teda začal skôr, čo je teda z môjho pohľadu tiež ako zlé. A bavíme sa o tom teraz, hej? 

 

Viceprimátor Tužinský - pán primátor nech sa páči. 

 

Poslanec Forgáč - ja sa pýtam, lebo aby sme si teda zrovnali veci, hej? To nebol niekto kto 

len staval a zastaval mestský pozemok, že niečo postavil na mestskom bez vedomia mesta. On 

keby bol vlastne dodržal to, že spraví, predloží to stavebné povolenie, tak mu to odpredáme 

normálne za túto sumu, ktorá je tu teraz? 

 

Daša Zigová - áno. 

 

Viceprimátor Tužinský - áno. Neni to typická čierna stavba, kde niekto začne stavať a začne 

si vybavovať stavebné povolenie o rok. 

 

Daša Zigová -ale bol si vedomý toho, lebo podpísal tú zmluvu, že má doložiť stavebné 

povolenie. 

 

Poslanec Tužinský - nech sa páči, pán primátor. 
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Primátor - ja som len chcel povedať, že teda áno, je to nejaký mix, hej, tých vecí, tých 

skutočností, ktoré sa tam ako do toho vstupujú. Jednak teda tá neuplatnená reštitúcia a potom 

je tu nejaké nedodržanie toho postupu pri výstavbe. Samozrejme tá stavba má všetko už teraz 

na poriadku, okrem toho zastavaného pozemku, čo má tých 72 m, ale neviem, tá zastavaná 

plocha na tom ich súkromnom je to, je možno, ja neviem koľko, 10 alebo 8 % z celej tej 

plochy. A je na vás, ako to odsúhlasíte. 100 EUR je nejaká sankcia za meter štvorcový u tých, 

ktorí sa s nikým nebavia a my ani nevieme, že sa také niečo stalo a keď sa to dozvieme, tak to 

má byť nejaké memento pre tých, ktorí by mali to, chceli ambíciu opakovať. Tu sme o tom 

vedeli a vieme o tom, ja neviem 3 či 4 roky, že sa to tu ako deje nejakým spôsobom a teraz 

blokujeme v podstate ukončenie toho procesu a kolaudáciu. No ale je to na vás. Ja myslím si, 

že neni tam zámer, ako teraz používať nejaké iné kritériá. Toto je špecifická situácia a vždy 

budeme musieť pristupovať možno v špecifických situáciách komplexnejšie ako v tých 

štandardných situáciách. Pre 90, ja neviem, 6, 5 % vecí sa budeme vedieť vyriešiť v rámci 

toho, čo tu platia, pre pár percent budeme musieť nájsť individuálne riešenie. Tak to bude aj 

do budúcnosti. Sa tam hlási ešte pán Lenč, tak neviem. 

 

Viceprimátor Tužinský - pani poslankyňa má ešte faktickú, nech sa páči. 

 

Poslankyňa Valachovičová - aby sme si uzavreli všetky tie dôležité informácie. Čiže tá 

stavba je už v užívaní a nie je skolaudovaná. Tiež s naším vedomím. Toto bude podľa mňa 

druhý precedens, čiže nielenže spravíme precedens, že žiadajte nás o to, čo ste si nestihli 

uplatniť v tom danom čase 2003 a +5 rokov, ale ešte aj stavajte čierne stavby pokiaľ vedia o 

tom členovia komisie alebo pán primátor alebo ja neviem. 

 

Viceprimátor Tužinský - členovia komisie s tým nič nemali. 

 

Poslankyňa Valachovičová - prepáč. 

 

Viceprimátor Tužinský - komisia ako nie, vážne. Čo sa týka stavebného povolenia, s tým 

komisia nič nemá. Len na vysvetlenie. Nech sa páči pán primátor. 

 

Primátor - áno. Stavebný úrad je v Novej Bani, už sme o tom hovorili aj minule, aj teraz to 

môžme otvárať, pokiaľ to chcete otvárať. Toto bola vyriešená vec ako čierna stavba, ktorá 

bola štátny stavebný dozor, priestupok, pokuta, hej? Takých je viacej tých ľudí. Prečo stavajú 

načierno? Ja neviem, niekto preto, lebo nemôže počkať, lebo mu príde zrub a musí ho tam dať 

niekto preto, lebo ja neviem, už by to chcel spraviť, aby nezdražel materiál, niekto ja neviem 

prečo. Ja by som bol rád, keby stavali všetci tak, aby mali najprv stavebné povolenie. Sú takí, 

hej, sú takí. Je ich našťastie viac čo stavajú so stavebným povolením. Ale sú takí, ktorí to 

robia naopak. Niekto, kto postaví niečo a nevieme to ani legalizovať dodatočne, aj taký 

nejaký prípad je, tak ten nech neviem, čo pre mňa za mňa si to zbúra. Ale zatiaľ každý jeden 

čo niečo aj začal stavať, dodatočne sa to normálne dalo na poriadok, lebo nič nespravil inak, 

akurát to spravil v čase skôr. Nech sa teda pán Lenč vyjadrí k tomu, že prečo nevedel počkať 

a prečo začal stavať skôr. Ja neviem, aké boli jeho pohnútky. 

 

Peter Lenč - no tak keď môžem ja to teda povediem ako to bolo. Tam išlo o to, že tu bol 

nejaký projekt, ktorý sa mal a bol nejako ohodnotený. Ak si spomínate na tú situáciu, kedy 

rapídne vystúpili všetky sumy, tak mne to proste nadhodnotilo 70 %. Čiže keby som nezačal 

skôr, tak to tam dneska nestojí. Skúste si spomenúť na to, ako to vyzeralo predtým a čo sa 

pozerali tam všetie tie deti z tej Štúrovky a trebárs aj my. A nehovoriac o tom, že to slúži aj 

pre ľudí. Netreba hľadať to, ako to nespraviť a nejako dať do poriadku, ale aj teda to sú nejaké 

tie dôvody. A áno, začal som a neprišiel som ako nejaký asociál kde som začal bez vedomia, 
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hej? Bolo tam jasne dané, že tam budú garáže. Ja som s tým súhlasil, nemal som s tým 

problém. Len som začal skôr, za čo som bol aj sankciovaný, aj som si to všetko vysporiadal. 

Mám pravdu, nie? Tak ako sa patrí. Bol som donútený stavať skôr vzhľadom na tú situáciu, 

ktorá nastala. Čo nikto z nás nečakal. Nikto z nás, čo tu sedíme nečakal, čo príde vtedy pred 

tou koronou. Takže to je ten dôvod prečo. No a tak už ostatné je teda na vás, aby som to 

uviedol teda na pravú mieru. Takže z tohto titulu to tak bolo a z tohto titulu som tak vec riešil. 

Ďakujem za slovo.  

 

Primátor - ďakujeme za vysvetlenie. Čiže pokiaľ nie je žiadny nový návrh alebo teda nejaká 

zmena, poprosím návrhovú komisiu. 

 

Poslankyňa Valachovičová - ja ten návrh vzhľadom k tomu, že tu vznikol ten čas v rámci 

diskusie napíšem. Čiže mám to viac menej hotové v jednom origináli zatiaľ len. 

 

Viceprimátor Tužinský - dobre. To stačí v jednom keď to dáš návrhovej komisii. Pokiaľ to 

dáme návrhovej komisii, tak spravíme to tak, že budem najskôr hlasovať o pozmeňujúcom 

návrhu pani poslankyne a následne podľa toho, ako bude prijatý alebo neprijatý uvedený 

návrh, sa dostaneme k tomu pôvodnému. Dobre. Čiže poprosím návrhovú komisiu, pán 

poslanec Žňava, ty asi prečítaš, hej? Takže nech sa páči. 

 

Viceprimátor Tužinský - dobre, čiže pozmeňovací návrh sa týka vlastne len ceny, za ktorú, 

za ktorú vlastne by sa odpredala uvedená časť, uvedená výmera. Všetko ostatné v prospech, o 

čo sa jedná, prevod nehnuteľnosti a všetky tieto veci platia. Čiže ideme momentálne hlasovať 

o pozmeňujúcom návrhu, ktorý sa týka tej ceny, čiže 100 EUR za meter štvorcový, ale v 

zmysle predložených materiálov, okrem teda tej ceny. Poprosím hlasovať, nech sa páči.  

 

  Poslanecký pozmeňovací návrh poslankyne Valachovičovej 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

s c h v a ľ u j e 

 

prevod nehnuteľností podľa § 9a, ods. 15 písm. f) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného zreteľa, o ktorom mestské 

zastupiteľstvo rozhoduje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, a to: 

 

pozemky vytvorené z pozemku  E KN parc. č. 728/1 – trvalý trávny porast o celkovej výmere 

142 m
2
, vedeného Okresným úradom v Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 6123, v  k. 

ú. Nová Baňa ako vlastníctvo mesta Nová Baňa: 

C KN parc. č. 186/2 – zastavaná plocha o výmere 257 m
2
 vytvorený dielom „6“ o výmere 34 

m
2
, 

 

C KN parc. č. 186/3 – zastavaná plocha o výmere 218 m
2
 vytvorený dielom „7“ o výmere 38 

m
2
 geometrickým plánom č. 10935479-275/22 vypracovaným dňa 15.11.2022, geodetom 

Viliamom Struhárom, Bernolákova 27, 968 01  Nová Baňa, overeným dňa 29.11.2022,  pod 

číslom G1 - 618/2022;
 

 

v prospech:  

Peter Lenč a Ing. Darina Lenčová, trvalé bydlisko Pod Zvoničkou 1940/12,  968 01 Nová 

Baňa; 
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z dôvodu majetkovoprávneho vysporiadania pozemku, na ktorom sa z časti nachádza 

novostavba garáží. Mesto Nová Baňa uzatvorilo s budúcimi kupujúcimi – Petrom Lenčom 

a Ing. Darinou Lenčovou Zmluvu o budúcej kúpnej zmluve na predaj nehnuteľnosti č. 4/2019 

dňa 16.8.2019 v zmysle uznesenia č. 117/2019 zo dňa 17.6.2019. Zmluva o budúcej kúpnej 

zmluve na predaj nehnuteľnosti č. 4/2019 sa uzatvorila za účelom scelenia pozemkov nakoľko 

je časť mestského pozemku priľahlá s nehnuteľnosťami evidovanými Okresným úradom v 

Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 5675 vo vlastníctve budúcich kupujúcich,  na 

ktorých plánovali výstavbu parkovacích miest, prípadne garáží. Mesto Nová Baňa sa na 

základe uzatvorenej Zmluvy o budúcej kúpnej zmluve na predaj nehnuteľnosti č. 4/2019 

zaviazalo odpredať predmetnú časť mestského pozemku do 3 mesiacov po predložení 

právoplatného stavebného povolenia na výstavbu parkovacích miest prípadne garáží 

a geometrického plánu so zameraním časti pozemku E KN parc. č. 728/1.                          

Budúci kupujúci predložili mestu Nová Baňa Rozhodnutie o dodatočnom povolení stavby 

"Novostavba 24 garáží", Prot. č.: VŽPSM-2021/01164/08330-2023, DSP – 24/2023 zo dňa 

12.6.2023 a geometrický plán č. 10935479-275/22 vypracovaným dňa 15.11.2022, geodetom 

Viliamom Struhárom, Bernolákova 27,   968 01  Nová Baňa, overeným dňa 29.11.2022,  pod 

číslom      G1 - 618/2022; 

 

v kúpnej cene 100 eur/m2 

 

Hlasovanie č. 18: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 1 (Viktória Valachovičová, PhD.) 

proti – 2 (Anton Medveď, Anton Žňava) 

zdržal sa – 8 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Ing. Peter Pšenák, 

Jozef Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský) 

nehlasoval – 0 – uznesenie nebolo prijaté  

 

N á v r h   n a   u z n e s e n i e 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

s c h v a ľ u j e 

 

prevod nehnuteľností podľa § 9a, ods. 15 písm. f) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného zreteľa, o ktorom mestské 

zastupiteľstvo rozhoduje 3/5 väčšinou všetkých poslancov, a to: 

 

pozemky vytvorené z pozemku  E KN parc. č. 728/1 – trvalý trávny porast o celkovej výmere 

142 m
2
, vedeného Okresným úradom v Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 6123, v  k. 

ú. Nová Baňa ako vlastníctvo mesta Nová Baňa: 

C KN parc. č. 186/2 – zastavaná plocha o výmere 257 m
2
 vytvorený dielom „6“ o výmere 34 

m
2
, 

 

C KN parc. č. 186/3 – zastavaná plocha o výmere 218 m
2
 vytvorený dielom „7“ o výmere 38 

m
2
 geometrickým plánom č. 10935479-275/22 vypracovaným dňa 15.11.2022, geodetom 

Viliamom Struhárom, Bernolákova 27, 968 01  Nová Baňa, overeným dňa 29.11.2022,  pod 

číslom G1 - 618/2022;
 

 

v prospech:  
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Peter Lenč a Ing. Darina Lenčová, trvalé bydlisko Pod Zvoničkou 1940/12,  968 01 Nová 

Baňa; 

 

z dôvodu majetkovoprávneho vysporiadania pozemku, na ktorom sa z časti nachádza 

novostavba garáží. Mesto Nová Baňa uzatvorilo s budúcimi kupujúcimi – Petrom Lenčom 

a Ing. Darinou Lenčovou Zmluvu o budúcej kúpnej zmluve na predaj nehnuteľnosti č. 4/2019 

dňa 16.8.2019 v zmysle uznesenia č. 117/2019 zo dňa 17.6.2019. Zmluva o budúcej kúpnej 

zmluve na predaj nehnuteľnosti č. 4/2019 sa uzatvorila za účelom scelenia pozemkov nakoľko 

je časť mestského pozemku priľahlá s nehnuteľnosťami evidovanými Okresným úradom v 

Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 5675 vo vlastníctve budúcich kupujúcich,  na 

ktorých plánovali výstavbu parkovacích miest, prípadne garáží. Mesto Nová Baňa sa na 

základe uzatvorenej Zmluvy o budúcej kúpnej zmluve na predaj nehnuteľnosti č. 4/2019 

zaviazalo odpredať predmetnú časť mestského pozemku do 3 mesiacov po predložení 

právoplatného stavebného povolenia na výstavbu parkovacích miest prípadne garáží 

a geometrického plánu so zameraním časti pozemku E KN parc. č. 728/1.                          

Budúci kupujúci predložili mestu Nová Baňa Rozhodnutie o dodatočnom povolení stavby 

"Novostavba 24 garáží", Prot. č.: VŽPSM-2021/01164/08330-2023, DSP – 24/2023 zo dňa 

12.6.2023 a geometrický plán č. 10935479-275/22 vypracovaným dňa 15.11.2022, geodetom 

Viliamom Struhárom, Bernolákova 27,   968 01  Nová Baňa, overeným dňa 29.11.2022,  pod 

číslom      G1 - 618/2022; 

 

v kúpnej cene minimálne vo výške všeobecnej hodnoty majetku + 30 % naviac z ceny 

všeobecnej hodnoty majetku. Znaleckým posudkom č. 73/2023 vypracovaným dňa 

17.08.2023 znalcom Ing. Imrichom Lasabom, Hlavná 314/118,  966 53  Hronský Beňadik 

bola stanovená všeobecná hodnota majetku po 15,73 eur/m
2
. Za celkovú výmeru 72 m

2
 

predstavuje kúpna cena čiastku celkovo 1.472,33 eur (slovom: 

jedentisícštyristosedemdesiatdva eur a tridsaťtri centov) s ktorou bude zároveň na úhradu 

v kúpnej zmluve vyčíslená úhrada nákladov vzniknutých mestu za stanovenie všeobecnej 

hodnoty pozemkov vo výške 150,00 eur. 

 

Hlasovanie č. 19: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 11 

za – 7 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Forgáč, Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, MDDr. 

Štefan Špirk, Anton Tencer, Anton Žňava) 

proti – 1 (Ing. Viktória Valachovičová, PhD.) 

zdržal sa – 3 (Peter Budinský, Jozef Spurný, Ing. Karol Tužinský) 

nehlasoval – 0  – uznesenie nebolo prijaté 
 

4. Zriadenie vecného bremena 

 

 

Dôvodová správa 

 

Komisia ÚPŽPaM žiadosť o uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena v prospech 

žiadateľky prerokovala dňa 15. februára 2023 a odporúča mestskému zastupiteľstvu schváliť 

uzatvorenie zmluvy  o  zriadení vecného bremena na dobu neurčitú za jednorazovú odplatu  

za zriadenie vecného bremena zaokrúhlene vo výške 150,00 eur na časti nehnuteľnosti                                

vo vlastníctve mesta Nová Baňa na základe predloženého geometrického plánu                                       

č.  10935479-20/23 a znaleckého posudku č. 137/2023.  
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Daša Zigová - čiže jedná sa o prechodovú uličku na ulici Mariánska a to je znázornená aj na 

geometrický plánom a jedná sa o prístup k tomuto pozemku, je to jediný prístup, ktorý je ako 

pešia ulička zospodu, zo strany Mariánskej. 

 

Viceprimátor Tužinský - otváram diskusiu k tomuto bodu, nech sa páči.Pokiaľ nie sú žiadni 

diskutujúci, poprosiť návrhovú komisiu. Či vy v rámci diskusie? Tak pán poslanec Spurný 

nech sa páči.  

 

Poslanec Spurný - nechcem to nejako ovplyvňovať, len je to taká zvláštna situácia nakoľko 

tam žijem celý život. Že v podstate na celý pozemok je vlastne prístup z tej Hájskej ulice a tu 

voľakomu ako chýba vlastne prístup nejakou bráničkou od spodu. By ma skôr zaujímalo o to, 

že ako vlastne k tomu pristupujú napr. Bónovci a napr.Mlynariková. 

 

Daša Zigová - ako by mali pristupovať? 

 

Poslanec Spurný – nemyslím, či s tým súhlasia, lebo to ako keby ste vrazila klin medzi dva. 

Skôr by som. Ja len teoreticky. 

 

Daša Zigová - to je len vecné bremeno. Ten pozemok navždy zostáva mestský. A ona má len 

na LV napísané, že tadiaľ môže pešo chodiť, to je všetko. Za 150 EUR. A môže tadiaľ chodiť 

aj Bóna, aj všetci, aj ja. 

 

Poslanec Tužinský -to je mestský , čiže všetci tadiaľ môžeme chodiť. 

 

Daša Zigová -a ide o to, že v podstate vrchný, vrchné pozemky, ktoré sú od ulici Hájskej, 

patria rodičom pani Mažgútovej, pán doktor Mažgút s manželkou a toto je ich dcéra Barbora. 

Čiže to je iný vlastník, tohto pozemku je ich dcéra Barbora. Čiže ona keby akože čokoľvek 

chcela na tom pozemku je jasné, že musí cez rodičov chodiť, hej, cez tú záhradu. Toto je len 

peší prechod, lebo je uzučká ta ulička. 

 

Poslanec Spurný - pekne ďakujem. 

 

Daša Zigová - páči sa. 

 

Poslanec Tužinský - nie, ostáva to ďalej vo vlastníctve mesta. Takže, tuto. Dobre, pokiaľ 

sme si to vysvetlili, poprosím návrhovú komisiu, pán poslanec Žňava nech sa ti páči, bod 

číslo 5. 

 

U z n e s e n i e   č. 157/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

schvaľuje 

uzatvorenie zmluvy o  zriadení vecného bremena, ktoré spočíva v tom, že Mesto Nová Baňa 

ako vlastník a ako povinný z vecného bremena bude trpieť v časti pozemku: 

 

C KN parc. č. 578/4 – ostatná plocha o celkovej výmere 35 m
2
, vedenom Okresným úradom 

Žarnovica, odborom katastrálnym na LV č. 6123, v k.ú. Nová Baňa ako vlastníctvo mesta 

Nová Baňa v lokalite ul. Mariánska; 

 

právo prechodu peši vo vyznačenom rozsahu (diel 1 v rozsahu vecného bremena 26 m
2
) 

v zmysle GP č.  10935479-20/23 vypracovaného dňa 14.10.2023 geodetom Viliamom 
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Struhárom, Bernolákova 27, 968 01  Nová Baňa overeného dňa 17.10.2023 pod číslom: G1 - 

513/2023 „in rem“;  

 

v prospech: každodobého vlastníka pozemku C KN parc. č. 577 evidovaného Okresným 

úradom Žarnovica, katastrálnym odborom na LV č. 9692 v súčasnosti vo vlastníctve                                  

Barbory Mažgútovej, Hájska 1903/29, 968 01  Nová Baňa ako oprávneného z vecného 

bremena; 

 

na dobu: neurčitú; 

 

znaleckým posudkom č. 137/2023 vypracovaným dňa 30.11.2023 znalkyňou                                   

Ing. Danou Tatarkovičovou, Horné Hámre 75, 966 71 Horné Hámre bola stanovená 

jednorazová odplata  za zriadenie vecného bremena zaokrúhlene vo výške 150,00 eur                             

(slovom: jedenstopäťdesiat eur);              

 

za účelom zriadenia vecného bremena – trpieť právo prechodu peši vo vyznačenom rozsahu 

(diel 1 v rozsahu vecného bremena 26 m
2
) v zmysle GP č.  10935479-20/23. 

 

Hlasovanie č. 20: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 9 

za – 9 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Jozef Spurný, MDDr. Štefan 

Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesnie bolo prijaté 
 

 

5.zámer prenájmu NP - DARTS CLUB 

 

Dôvodová správa 

 

Nebytové priestory v Novej Bani na ulici Nábrežná 21 boli odovzdané do nájmu nájomcovi 

Supermarket , s.r.o. , konateľ Peter Šály v období od 1.2.2015 do 30.4.2021 a priestory                    

sa využívali na prevádzkovanie baru. V COVID období  z dôvodu vládnych nariadení 

a celkovej situácii v spoločnosti nastal výrazný pokles návštevnosti prevádzky. Náklady 

nepokryli ani poskytnuté dotácie  a ani po uvoľnení opatrení sa nezvýšila výrazne 

návštevnosť zariadenia. Z uvedeného dôvodu nájomca ukončil svoju podnikateľskú činnosť 

v prevádzke a výpoveďou ukončil nájomný vzťah 30.4.2021. 

V roku 2021 bol priestor ponúkaný do nájmu OVS – 114,40 m2 za cenu 50,00 eur/m2/rok 

v termíne doručenia ponúk  do 15.6.2021. O priestor neprejavil záujme žiadny záujemca. 

Súťaž sa zopakovala, ani opakovane sa nepodarilo priestor prenajať. V stanovenom termíne 

bola doručená jedna žiadosť, ktorá však nespĺňala kritéria a to cenu. Záujemca ponúkol nižšiu 

cenu a to 40,00 eur/m2/rok.  Po neúspešnom ponúkaní priestoru následne boli v MsZ                     

Nová Baňa upravené podmienky nájmu, znížená cena na 40,00 eur/m2/rok. V roku 2022 boli 

upravené kritéria nájmu, znížená cena a do OVS sa prihlásila jedna záujemkyňa, ktorá spĺňala 

kritéria a následne od 1.7.2022 boli priestory odovzdané do nájmu Mgr. Lýdii Kováčovej 

Ferdinandovej na prevádzkovanie čajovne s detským kútikom. Podnikateľský zámer 

nájomníčke nepriniesol želaný úspech a sústavne sa dostávala do omeškania so splácaním 

úhrad za nájomné a služby. Z uvedeného dôvodu nájomníčka obdržala 3-mesačnú výpoveď                   

a nájomný vzťah bol ukončený  31.7.2023. Priestor bol znovu ponúkaný do nájmu OVS 
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s termínom doručenia žiadosti  do 4.10.2023. OVS bola opäť neúspešná, nebola doručená 

žiadna ponuka zo strany záujemcov.  

V mesiaci október bola doručená žiadosť občianskeho združenia DARTS CLUB                      

Nová Baňa na prevádzkovanie uvedených priestorov pre potreby amatérskeho šípkarského 

klubu a priestor by sprístupnili aj ako interiérovú herňu pre deti a mládež k exteriérovému 

ihrisku za cenu nájmu 1,00 eur/m2/rok a náklady na energie – elektrická energia, teplo, voda 

by uhrádzalo občianske združenie.  

Komisia ÚPŽPaM po prerokovaní žiadosti odporúča mestskému zastupiteľstvu schváliť 

prenechanie nebytových priestorov o výmere 114,40 m
2 

občianskemu združeniu DARTS 

CLUB Nová Baňa do dočasného nájmu na dobu neurčitú, podľa § 9aa, ods. 2 písm. e) zákona 

č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov,  t. j. z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, za účelom organizovania športovej činnosti, najmä šípkový šport, 

vytvárania potrebných materiálnych a tréningových podmienok pre členov klubu, realizovania 

prípravy a  priebeh súťaží v šípkovom športe ako pre členov, tak aj pre priaznivcov tohto 

športu, širokú verejnosť a mládež vo výške nájomného 1,00 eur / predmet nájmu/ rok                         

(bez energií). 

 

 

U z n e s e n i e   č. 158/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa podľa § 9aa, ods. 2 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. 

o majetku obcí v znení neskorších predpisov zámer prenajať nehnuteľný majetok –  

nebytové priestory v budove súpisné číslo 1443  na ulici Nábrežnej č. 21 v Novej Bani  

pozostávajúce z výmery 114,40 m
2
; 

Nehnuteľnosť je vo výlučnom vlastníctve mesta Nová Baňa vedená   Okresným úradom v 

Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 3853;  

pre: DARTS CLUB Nová Baňa, občianske združenie, Štúrova 788/22,                                  

968 01 Nová Baňa, predseda  OZ Ing. Juraj Krištof; 

 

na dobu: neurčitú; 

 

vo výške nájomného: 1,00 eur / predmet nájmu/ rok (bez energií); 

 

za účelom organizovania športovej činnosti, najmä šípkový šport, vytvárania potrebných 

materiálnych a tréningových podmienok pre členov klubu, realizovania prípravy a  priebeh 

súťaží v šípkovom športe ako pre členov, tak aj pre priaznivcov tohto športu, širokú verejnosť 

a mládež;  

 

z dôvodu, že mesto má záujem podporiť novú aktivitu športovej činnosti – šípkový šport na 

území mesta pre dospelých a mládež. 

 

 

 

Hlasovanie č. 21: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 10 
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za – 10 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Anton Medveď, Jozef 

Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

 

6. nájom NP- DARTS CLUB 

 

Dôvodová správa 

 

Nebytové priestory v Novej Bani na ulici Nábrežná 21 boli odovzdané do nájmu nájomcovi 

Supermarket , s.r.o. , konateľ Peter Šály v období od 1.2.2015 do 30.4.2021 a priestory sa 

využívali na prevádzkovanie baru. V COVID období  z dôvodu vládnych nariadení a celkovej 

situácii v spoločnosti nastal výrazný pokles návštevnosti prevádzky. Náklady nepokryli ani 

poskytnuté dotácie  a ani po uvoľnení opatrení sa nezvýšila výrazne návštevnosť zariadenia. 

Z uvedeného dôvodu nájomca ukončil svoju podnikateľskú činnosť v prevádzke a výpoveďou 

ukončil nájomný vzťah 30.4.2021. 

V roku 2021 bol priestor ponúkaný do nájmu OVS – 114,40 m2 za cenu 50,00 eur/m2/rok 

v termíne doručenia ponúk  do 15.6.2021. O priestor neprejavil záujme žiadny záujemca. 

Súťaž sa zopakovala, ani opakovane sa nepodarilo priestor prenajať. V stanovenom termíne 

bola doručená jedna žiadosť, ktorá však nespĺňala kritéria a to cenu. Záujemca ponúkol nižšiu 

cenu a to 40,00 eur/m2/rok.  Po neúspešnom ponúkaní priestoru následne boli v MsZ                      

Nová Baňa upravené podmienky nájmu, znížená cena na 40,00 eur/m2/rok. V roku 2022 boli 

upravené kritéria nájmu, znížená cena a do OVS sa prihlásila jedna záujemkyňa, ktorá spĺňala 

kritéria a následne od 1.7.2022 boli priestory odovzdané do nájmu Mgr. Lýdii Kováčovej 

Ferdinandovej na prevádzkovanie čajovne s detským kútikom. Podnikateľský zámer 

nájomníčke nepriniesol želaný úspech a sústavne sa dostávala do omeškania so splácaním 

úhrad za nájomné a služby. Z uvedeného dôvodu nájomníčka obdržala 3-mesačnú výpoveď                

a nájomný vzťah bol ukončený  31.7.2023. Priestor bol znovu ponúkaný do nájmu OVS 

s termínom doručenia žiadosti  do 4.10.2023. OVS bola opäť neúspešná, nebola doručená 

žiadna ponuka zo strany záujemcov.  

V mesiaci október bola doručená žiadosť občianskeho združenia DARTS CLUB                      

Nová Baňa na prevádzkovanie uvedených priestorov pre potreby amatérskeho šípkarského 

klubu a priestor by sprístupnili aj ako interiérovú herňu pre deti a mládež k exteriérovému 

ihrisku za cenu nájmu 1,00 eur/m2/rok a náklady na energie – elektrická energia, teplo, voda 

by uhrádzalo občianske združenie.  

Komisia ÚPŽPaM po prerokovaní žiadosti odporúča mestskému zastupiteľstvu schváliť 

prenechanie nebytových priestorov o výmere 114,40 m
2 

občianskemu združeniu DARTS 

CLUB Nová Baňa do dočasného nájmu na dobu neurčitú, podľa § 9aa, ods. 2 písm. e) zákona 

č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov,  t. j. z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa, za účelom organizovania športovej činnosti, najmä šípkový šport, 

vytvárania potrebných materiálnych a tréningových podmienok pre členov klubu, realizovania 

prípravy a  priebeh súťaží v šípkovom športe ako pre členov, tak aj pre priaznivcov tohto 

športu, širokú verejnosť a mládež vo výške nájomného 1,00 eur / predmet nájmu/ rok                         

(bez energií). 

 

U z n e s e n i e   č. 159/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 
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schvaľuje 

nájom  nehnuteľnosti podľa § 9aa, ods. 2 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí 

v znení neskorších predpisov, z dôvodu hodného osobitného zreteľa o ktorom mestské 

zastupiteľstvo rozhodne 3/5 väčšinou všetkých poslancov, a to: 

 

nebytových priestorov v budove súpisné číslo 1443 na ulici Nábrežnej č. 21                     

v Novej Bani  pozostávajúce z výmery 114,40 m
2
.  

Nehnuteľnosti sú vo výlučnom vlastníctve mesta Nová Baňa vedené   Okresným úradom v 

Žarnovici, odborom katastrálnym na LV č. 3853;  

 

pre: DARTS CLUB Nová Baňa, občianske združenie, Štúrova 788/22,                                  

968 01 Nová Baňa, predseda  OZ Ing. Juraj Krištof; 

 

na dobu: neurčitú; 

 

vo výške nájomného: 1,00 eur / predmet nájmu/ rok (bez energií); 

 

za účelom organizovania športovej činnosti, najmä šípkový šport, vytvárania potrebných 

materiálnych a tréningových podmienok pre členov klubu, realizovania prípravy a  priebeh 

súťaží v šípkovom športe ako pre členov, tak aj pre priaznivcov tohto športu, širokú verejnosť 

a mládež;  

 

z dôvodu, že mesto má záujem podporiť novú aktivitu športovej činnosti – šípkový šport na 

území mesta pre dospelých a mládež. 

 

 

Hlasovanie č. 22: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 10 

za – 9 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Anton Medveď, MDDr. 

Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória Valachovičová, PhD., Anton 

Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 1 (Jozef Spurný) 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 

 

 

7. predaj pozemkov - Peter Belák 

 

Dôvodová správa 

 

Žiadateľ požiadal mesto Nová Baňa o odkúpenie časti mestských pozemkov                                                  

E KN parc. č. 1776/2 – orná pôda o celkovej výmere 2.503 m
2
 vedeného Okresným úradom 

v Žarnovici, odborom katastrálnym  na LV č. 6123 a  E KN parc. č. 1462/112                                        

– lesný pozemok o celkovej výmere 151.662 m
2 

vedeného Okresným úradom v Žarnovici, 

odborom katastrálnym  na LV č. 3853 v rozsahu  cca 318 m
2 

(C KN parc. č. 1921/4 bez LV)                

v k.ú. Nová Baňa v lokalite Bexápel z dôvodu majetkovoprávneho vysporiadania pozemku                    

za účelom zväčšenia dvorovej plochy - plánovanej výstavby rodinného domu a prístrešku                                                                                                                                                           

pre auto. 

Komisia ÚPŽPaM vykonala tvar miestnu obhliadku za účasti žiadateľa a neodporúča 

mestskému zastupiteľstvu schváliť odpredaj  požadovaných častí mestských pozemkov                       
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E KN parc. č. 1776/2 a E KN parc. č. 1462/112 v rozsahu cca 318 m
2
 z dôvodu, že mesto 

Nová Baňa nemá záujem požadovanú časť mestských pozemkov odpredať. 

 

 

U z n e s e n i e   č. 160/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

neschvaľuje 

 

odpredaj časti mestských pozemkov E KN parc. č. 1776/2 – orná pôda o celkovej výmere 

2.503 m
2
 vedeného Okresným úradom v Žarnovici, odborom katastrálnym  na LV č. 6123                            

a  E KN parc. č. 1462/112 – lesný pozemok o celkovej výmere 151.662 m
2 

vedeného 

Okresným úradom v Žarnovici, odborom katastrálnym  na LV č. 3853 v rozsahu                   

cca 318 m
2 

(C KN parc. č. 1921/4 bez LV) v k.ú. Nová Baňa v lokalite Bexápel; 

 

pre: Peter Belák, Streďanská 1763/22, 955 03  Topoľčany; 

 

z dôvodu, že mesto Nová Baňa nemá záujem požadovanú časť mestských pozemkov 

odpredať.  

 

 

Hlasovanie č. 23: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 10 

za – 10 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Anton Medveď, Jozef 

Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté 
 

 

15. Termíny zasadnutí MsZ v roku 2024 

 

Predkladateľom daného bodu je primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA  

a spracovateľkou bodu Mgr. Ľudmila Rajnohová, prednostka MsÚ. K danému bodu boli 

materiály zaslané vopred. 

 

Prednostka - vážení poslanci, posledným zaslaným materiálom na dnešné rokovanie vám bol 

predložený návrh na uznesenie, a to sú termíny zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Novej 

Bani v roku 2024, so začiatkom rokovania o trinástej hodine a termíny tak, ako sme navrhli. 

Snažili sme sa teda reflektovať na vaše požiadavky v minulosti, aby teda to bolo častejšie, 

takže nech sa páči. 

 

Primátor - kopíruje to tento rok 23, tam sme dali šesťtýždňový interval. Čiže každých 6 

týždňov je zastupiteľstvo do konca roka 24, ale nerátame 6 týždňov od dneska, ale od 

nejakého 6. januára rátame 6 týždňov, lebo tam sme dali nejaké to okno na konci roka, lebo to 

by potom sme vlastne nejak si to rozbili, hej? Lebo tento model funguje, hej, nejako ten 

polrok a ten konco rok, hej, ten má svoje špecifikum, hej? Je tam nejaké leto v tom. Nám 

nevadí jedno letné zastupiteľstvo, keď aj nebude všetci tu. Tak zatiaľ sa to osvedčilo. Ja 



73 

 

neviem, niekde som to videl, že mali každý mesiac zastupiteľstvo, to je otročina. A je kratšie, 

ale to je kopa takej administratívnej agendy zbytočnej. Takto to celkom ide, niektoré sú 

kratšie, niektoré dlhšie. Toto je dlhšie, ale to aj veľa bodov je. Nech sa páči diskusia, pani 

poslankyňa Valachovičová. 

 

Poslankyňa Valachovičová - v návrhu rozpočtu sme mali uvedenú cieľovú hodnotu 6. Keď 

som tu prechádzala, celkom som sa potešila, že šesť je tak akurát, každé 2 mesiace. A teda v 

tomto návrhu je 8. Vlani to riešil kolega, poslanec Lalka ktorý, potom som si to sledovala, 

minimálne na troch za sebou nebol, hoci navrhol to zintenzívnenie. Ja si myslím, že to 

letnému môžme dať preč, ale nejdem dávať pozmeňovací, len keby ste si to osvojili aj vy. 

 

Primátor - no pozrite to. Len ako počkaj, že ak by tam boli 3 mesiace medzitým.  

 

Poslankyňa Valachovičová - to vychádza 2,5. 26. júna a potom 11. septembra.  

 

Primátor - no dobre. Tak je to okej pre jeho viacerých? 

 

Poslankyňa Valachovičová  - a ešte tam pani kontrolórka nám posielala mail, to mi teraz 

napadlo, že nás upozorňovala na tie prázdniny. Tak neviem, či to niekomu vadí alebo nie. 

 

Poslankyňa Bradiaková  - uvidíme. 

 

Poslankyňa Valachovičová – uvidíme- 

 

Primátor - návrh rozpočtu bol 6 predpokladám. Ako existuje tzv. chyba písania, lebo návrh 

rozpočtu v textovej časti má niekedy nejaké veci, ktoré prenáša, to bolo predtým. Tuto je teda 

povedzme 8. Predpokladám, že sa to tam niekde dostalo, hej? 

 

Prednostka - ak by som mohla. 

 

Primátor - nech sa páči. 

 

Prednostka - ja by som si dovolila navrhnúť, že tieto termíny teda zachovajme tak, ako sú 

navrhnuté a jedná sa len o návrh tzn., že primátor mesta, ak nebude nejaký materiál na 

prerokovanie, po dohode s vami tak sa zastupiteľstvo trebárs v tom letnom mesiaci nezvolá. 

Takže neviem. Ak sa dohodnete teda, že sa vyškrtne teraz tak.  

 

Primátor - faktická pán poslanec Žňava. 

 

Poslanec Žňava - ja len názor, že tiež som zachovanie, aby sme tých bodov tam mali čo 

najmenej a mali to z krku za dve hodiny, nie. Aha dneska sme tu zase ako dlho. Takže 

neuberajme, radšej to nechajme tak. To je môj názor. Ďakujem. 

 

Primátor -no dobre, tak nechajme ich tam, jak sú. Aha pán poslanec Forgáč faktická. 

 

Poslanec Forgáč - ja tiež, keďže je to iba návrh, tak v podstate by som možno aj súhlasil s 

tým, že čo povedala pani poslankyňa Valachovičová, že to leto je také na zamyslenie, ale, ale 

zvoláva ho, podľa zákona ho zvolávaš ty. Takže je to na tebe. Ja by som chcel len dať do 

povedomia ten februárový termín, že či ho neposuniete o týždeň bližšie. Či ho neposunúť o 

jeden týždeň bližšie? 
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Primátor - no ako viem, viem, že tam budú dotácie. Pani zapisovateľka, pani Svetiková. 

 

Zapisovateľka - tento rok bol problém, keď bol vo februári, že bola Popolcová streda. A 

teraz 14. februára je Popolcová streda, tak viem, že bol  

 

Poslanec Forgáč - to je čo? To ideme čo vtedy? 

 

Zapisovateľka - kvôli tomu sa to tento rok rušilo, presúvalo. 

 

Viceprimátor Tužinský - tento rok sa to premiestňovalo kvôli popolcovej strede, čo je 

sviatok. 

 

Prednostka- ale vieme to operatívne posunúť, tak ako aj dnešné zasadnutie mestského 

zastupiteľstva. 

 

Poslanec Forgáč - nie, ja som. Ja neviem. ok, keď je teraz, aby sme teda, sa v tom strácam. 

 

Primátor - Popolcová streda je raz roka. 

 

Poslanec Forgáč - ja som sa len kvôli tým prázdninám. Ja som na to apeloval, že pani 

kontrolórka nám, nám dala nejaké maily a kde spomenula nejaké, nejaké asi to obdobie tých 

prázdnin. Ja viem, že ty už máš veľké deti, hej? Ja nie. A ale ty zas máš popolcovú stredu, 

ktorú nemám ja, hej? Každý máme niečo, hej, ale zvolávaš to ty nie ja. 

 

Primátor - tie prázdniny, ja teraz netuším, kedy sú jarné prázdniny na severnom Slovensku?  

 

Viceprimátor Tužinský - ale veď to zvolávame operatívne, aj tento rok sme niektoré termíny 

upravovali. Týždeň hore, dole, nič sa nedeje. 

 

Poslankyňa Bradiaková - zachovajme tie termíny, sú dobré. Nikdy nie sme všetci, vždy 

bude niekto chýbať. 

 

Primátor - môžme to dať na štvrtok po popolcovej strede, po popolcovej strede jeden deň. 

Dajte tam 15. 2., 15. 2. je po popolcovej strede štvrtok a nebude to cez prázdniny, dobre? 

15. 2. si tam opravte, prosím vás a vyhoďte si letný termín von. Nebudeme vás trápiť, 

vyhoďte si ho von, nech máte možnosť si hocikedy zaplánovať dovolenku. Nebudeme tam a 

my sa zmestíme do siedmich termínov. Dobre? Bude to takto to je tzv. volá sa to, že 

vyprecizovanie, hej? A vy ste boli, vy ste boli tí, ktorí ste tu prispeli. Dobre, aj tak, ale, ale, 

ale dajme 7, budeme, budeme to vedieť vyriešiť. No dobre, ďakujem pekne. Takže môžeme 

teda poprosiť návrhovú komisiu návrh na uznesenie v zmysle toho, čo sme teraz povedali. 

 

U z n e s e n i e   č. 161/2023 

 

Mestské zastupiteľstvo mesta Nová Baňa 

 

schvaľuje 

 

termíny zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Novej Bani v roku 2024 so začiatkom 

rokovania o 13,00 hod: 

  15.02.2024 (štvrtok) 

  03.04.2024 (streda) 
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  15.05.2024 (streda) 

  26.06.2024 (streda) 

  11.09.2024 (streda) 

  23.10.2024 (streda) 

  11.12.2024 (streda) 

 

 

Hlasovanie č. 24: 

Počet všetkých poslancov Mestského zastupiteľstva – 13 

prítomní – 10 

za – 10 (MUDr. Mária Bradiaková, Peter Budinský, Peter Forgáč, Anton Medveď, Jozef 

Spurný, MDDr. Štefan Špirk, Anton Tencer, Ing. Karol Tužinský, Ing. Viktória 

Valachovičová, PhD., Anton Žňava) 

proti - 0 

zdržal sa – 0 

nehlasoval – 0 – uznesenie bolo prijaté   
 

     16. Interpelácie poslancov, riaditeľov organizácií a školských zariadení 

 

Primátor - ja som na úvod zabudol to povedať a teraz to zopakujem aj na mikrofón. My sme 

mali ospravedlnenú pani riaditeľku z MŠ kvôli chorobe, ale aj pani riaditeľku zo ZŠ, lebo oni 

už dneska mali teda dlhodobé plánované, my sme tento termín presúvali zo šiesteho na 

trinásteho, mali plánované tie vianočné trhy ZŠ. Takže oni trvajú od pätnástej do devätnástej. 

Už tam aj nejaký jeden alebo dvaja, jeden išiel pán poslanec a ja by som tam išiel, keď to ešte 

stihneme skončiť v nejakom čase, aspoň poďakovať do tej devätnástej a kto chce ešte od vás, 

tiež by tam mohol ísť, až chce samozrejme, už tam asi bude to záverovať sa. No takže tí dvaja 

tu, nie sú tie dve, aj riaditeľka, ZUŠ tam išla. Tiež ma prosila riaditeľka CVČ tam išla, tiež ma 

prosila. Takže oni tu vlastne nie sú, sú na tých vianočných trhoch, hej? Takže nech sa páči, 

pani poslankyňa Bradiaková. 

 

Poslankyňa Bradiaková - ja sa chcem spýtať pána primátora a zároveň aj pani riaditeľky 

technických služieb. Začiatkom nového roka teda bude sa platiť komunálny odpad a tak a 

podobné veci, dane, a chcem sa spýtať, či náhodou neuvažuje, nič sa neuvažuje s váženým 

zberovým odpadom. Pretože aj občania sa ma na to pýtajú. A málo by to veľké výhody, 

jednak by to bolo veľmi spravodlivé, čiže každý, koľko si vyprodukujú odpadu, toľko by si 

zaplatil. Viem, že niektoré teda obce už na tom idú. Ono potom toho odpadu by určite každý 

vyprodukoval menej, keďže by si zaň zaplatil. Čiže na to sa chcem spýtať, lebo budúcnosť 

zrejme je taká, že čoraz viac obcí nabehne na tento spôsob systému zberu. 

 

Primátor - dáme najprv priestor faktickej, pán poslanec Forgáč. 

 

Poslanec Forgáč - ja som chcel, ja som chcel v diskusnom príspevku v klasickom všetkým 

zaželať šťastlivé sviatky teda na konci roka a pokoj a pohodu. Ale ešte by som skúsil doplniť, 

že na tému váženého odpadu sme sa bavili. Technicky veľmi ťažko vykonateľné v bytových 

domoch, pretože Nová Baňa je mesto, ktoré nie je len v usadlostiach, ale ľudia bývajú aj v 

činžiakoch a vážiť odpad v činžiakoch je technicky nevykonateľná záležitosť. A my sme túto 

tému zhodou okolností pár, 2 dni alebo koľko, včera to bolo, sme túto tému ako fakt 

intenzívne o nej sa bavili, lebo nás čaká na konci budúceho roku koniec zmluvy s Marius 

Pedersen a budeme musieť prehodnocovať odpad, ktorý bude, jeho poplatky budú zo strany 

toho odberateľa odpadu extrémne veľké, vysoké. A myslím si, že to je aj taký, taká odpoveď 

na to, že aby som teda možno prebehol pána primátora, aby niekto si nemyslel, že teraz my o 
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tom sa nebavíme, ale technicky nás čaká veľmi veľký problém a to je vyriešiť v bytových 

domoch to váženie, v domov bežných, ako žijeme my, tak to nie je problém, ale problém je to 

v činžiakoch. Tam ako nemôžme vážiť, musíme nájsť na to systém, sú nejaké možnosti do 

budúcna, ale, ale v každom prípade aj o tomto sa, ako na tomto sa zamýšľame. Čiže nie je to 

také jednoduché. Veď to je ako z mojej strany zatiaľ. 

 

Primátor - ja by som, aj pani riaditeľke dám priestor. Ja by som chcel povedať, že my sme 

včera riešili odpadové hospodárstvo komplexnejšie a budeme sa musieť s tým zaoberať, 

pretože nám všetkým príde nová úloha a to je mechanicko biologická úprava pred uložením 

na skládku. To ale odpad nie je, pokiaľ budeme vedieť tepelne zhodnotiť alebo energeticky 

zhodnotiť odpady. A my na úrovni ZMOS, ja teda som tam voľajakej takej sekcii 

hospodárstva, podnikania, sa bavíme o tom, aby sa využil ten odpad na tzv. TAP, to je tuhé 

alternatívne palivo pre cementárne. Ak sa toto podarí doriešiť, tak budeme chcieť ísť touto 

cestou a uvidíme, aké poplatky za tým pôjdu. Jedna vec inak platí, že niekde na obciach to 

jednoducho spravia. Druhá vec je, že sú čierne skládky. Tretia vec je, že to pália v peciach. 

Štvrtá vec je, že to vozia do tých samospráv, kde nemajú zabezpečené tie veci a vláčia im to 

tam, aby sa proste nemuseli, nemuseli to platiť. Ale ak to príde legislatívne, tak sa to bude 

musieť zrealizovať. Pani riaditeľka ma doplní. 

 

Riaditeľka TS - áno, aj som chcela len doplniť pána poslanca, pána primátora, čo povedali, 

že zaoberám sa aj ja touto témou. Chodia samozrejme aj ponuky od rôznych spoločností, 

ktoré toto sprostredkovávajú. Je to samozrejme treba zvážiť, že to je investícia, ktorá nie je 

lacná. Vážny systém do auta, čipovanie nádob a pod.. Čiže bude si to vyžadovať veľké 

investície, ktoré v roku 24 nevidím reálne a do budúcna. Je to určite téma, ale treba počítať s 

tým investícia, čo to obnáša. A ešte to poviem, že prvé to obdobie minimálne jedného roka je 

monitorovacie obdobie, kedy občanovi vieme len monitorovať ten odpad a potom sa vedia 

eventuálne tie platby nastaviť podľa vyseparovaného množstva alebo teda odvezeného 

množstva komunálneho odpadu. 

 

Primátor -ja by som len krátko, že my budeme teraz široko ďaleko najlacnejší, čo sa týka 

poplatku za odpad v Novej Bani. Seriózne. Nebudeme ho zvyšovať teraz. Nám zvýši za 

uloženie, budeme ale komunikovať, aby sme ho tvorili menej, ale nie za účelom alebo na úkor 

toho, aby ho niekto pálil alebo vyhadzoval do lesa, ale aby rozmýšľal, ako ho vie vyseparovať 

a ako ho teda nemusí kúpiť v nejakom dóze alebo si to zoberie inde. Papriku si môžte kúpiť v 

dóze alebo si môžte dať 4 papriky niekde a musíte si to zvážiť a budete mať to isté. Chcete 

alebo paradajky to isté. Tak nekupujte to v dózach, tak to kupujte inak alebo ja neviem, kúpte 

si krájanú salámu do papiera a nekúpte si balenú salámu alebo niečo. Syr. Viete, toto je to 

spotrebiteľské správanie, hej? Takto nejako, no. Ďakujem pekne, ale v domoch to má zmysel 

nejaký, hej? Sa môžme baviť o tom, aká bude frekvencia odpadov, zvoz, hej a či nezaťažíme 

platbu na počet kukanádob, hej? Keď má niekto nebodaj dve kukanádoby, lebo toľko odpadu. 

Keď tak, nech platí dvojnásobok. O tom sa môžme baviť. Pani poslankyňa Valachovičová. 

 

Poslankyňa Valachovičová - pán primátor, možno aj tušíte, čo sa spýtam. Pýtam sa to každé 

zastupiteľstvo ohľadne Tajchu. Mám teda informácie verejne dostupné, ako to celé skončilo 

na tento rok. Napriek tomu chcem sa spýtať, súťaž prebehla, to bola tiež verejne 

komunikovaná informácia, takže či už máme zmluvu podpísanú. A ten rozpočet, od ktorého 

sa odvíjala aj výška úveru, chcela by som vedieť presnejšie, čo to zahrňuje, lebo minule tá 

vaša odpoveď, že ešte vlastne ani nevieme, ako presne sa bude nakladať s tým, s tým 

prípadným bahnom, ma nejako zneistila, na základe čoho sme potom tvorili ten rozpočet. 

 

Primátor - dobre, ideme po rade. 
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Poslankyňa Valachovičová - a okrem toho, pýtali sa ma na to aj ľudia, aby, aby to teda bolo 

jasné, že ten rozpočet nie som jediná koho zaujíma, tak preto chcem, aby to odznelo tu. 

 

Primátor - to je Tajch, máte nárok na info. Aj ja len odpoviem hocikomu. Idem do radu teda. 

No Tajch teda sme boli tesne pred tým hromadným výlovom. Potom prišli mrazy a hlavný 

ichtyológ Slovenského rybárskeho zväzu to zrušil, pretože síce Tajch by sme dokázali 

zabezpečiť, aby nezamrzol a výlov by mohol byť uskutočnený. My sme už boli 2,5 m. 

Hladina vody trebalo ísť ešte meter nižšie. Na to sme mali tie čerpadlá už k dispozícii. Boli by 

sme to zvládli na ten 1,5 m bol by rybolov prebehol, ale zamrzli rybníky, do ktorých tie ryby 

mali putovať tzn. Tekovské Nemce, Tekovská Breznica, Kozárovce. A oni teda vysekávať 

mohli ľad, vysypať by ich mohli do nejakej diery, ale povedal ichtyológ, že bude masívny 

úhyn. Tá ryba proste hibernovala viacej, ako sa zmrazil, ako sa znížila teplota a zmenila sa tá 

viditeľnosť z titulu toho ľadu, takže sme to museli posunúť. Tým pádom to bude niekedy v 

marci aktuálna téma. Už myslím si, že tie logistické veci zvládneme a budeme to vedieť 

vyloviť. Potom dovtedy samozrejme prebehnú všetky veci. Súťaž, ktorá bola vyhlásená a 

mala termín na podanie 27. 11.. Dostal ten nejaký uchádzač výzvu. Myslím, že tam je termín 

do 20. 12. a nie som si istý, ale sa mi zdá, že 20. 12. kedy má odpovedať na tú výzvu. Bude 

vyhodnotené tá odpoveď atď. tak, aby bola vyhodnotená súťaž, pokiaľ sa bude dať 

vyhodnotiť, hej? Vy keď robíte súťaž takúto, my sme to zažili pri eurofondoch zatiaľ asi 2 či 

3× sa stalo aj, že súťaž sa opakuje. Opakuje sa z objektívnych príčin, hej? Ja neviem teraz 

povedať ako externý subjekt, ten kto toto robí, to vyhodnotí, ale keď je niečo dané, tak musí 

to byť dané od začiatku do konca, nedá sa to prispôsobovať nejakej ponuke, ktorá príde, hej? 

Musí sa to vyhodnotiť objektívne. Čiže neviem povedať, to je víťaz, viem, že je 5 ponúk a 

bude postupne odpovedať, sa ideme od konca, lebo bolo kritérium cena, najnižšia cena sa 

vyhodnotí atď. Budeme vidieť, ako to skončí, hej? Bol by som rád, keby sa nejaká ponuka z 

nich dokázala vyhodnotiť a bol by som rád, keby sa uzatvorila zmluva. Čo sa týka 

sedimentov. Vieme o tom, že idú na pole. Máme teraz komunikáciu s ÚKSÚP, ktorý nám dal 

nejaké usmernenie v zmysle, že musíme si vypracovať od toho orgánu, čo nám robil rozbor 

tých sedimentov, nejakú receptúru, lebo nebudeme to volať sedimenty, ale nejaké doplnkové 

hnojivo, tak sa to myslím volá a vznikne to zmiešaním sedimentov a slamy. Tá organizácia 

vypočíta to percento tých látok dusíka, atď. sušiny v tom objeme alebo v tom teda množstve a 

na to stanovia ten vzorec, koľko sa dá dať do pôdy, hej? S farmou Boroš spravíme nejakú 

zmluvu a spravíme si nejaké kopy na nejakých pozemkoch, pravdepodobne to budú Dolné 

lúky pri čističke. Pri čističke kde to budeme musieť naviesť a z tade sa to bude potom míňať. 

To som vám odpovedal na sedimenty. A ešte ste sa pýtali? 

 

Poslankyňa Valachovičová - rozpočet. 

 

Primátor - rozpočet sa tvoril z projektu. A v rozpočte je ja neviem 5 stavebných objektov a 

nám je jasné všetko, aj tým, ktorí sa v súťaži zapojili. Ak sa pýtate len na tie sedimenty, tak ja 

vám to množstvo presne povedať neviem, lebo som nebol na dne. Ale viem povedať, že 

vodohospodári, ktorí nás metodicky vedú, povedali, že odťaženie sedimentov je vaša voľba. 

Keď nechcete odťažiť sedimenty, nemusíte, hej?  

 

Poslankyňa Valachovičová - ale v tom rozpočte tých 800 000 je nejaká časť. 

 

Primátor - tam je 9000m³. 

 

Poslankyňa Valachovičová - a zvyšok pôjde na naše náklady? 
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Primátor - no nie, tam je 9000 m, ako bolo ich tam pôvodne 6000, keď bol ten rozpočet 

nižší, teraz je 9000. My sme za to, že možno ani nebude 9000 potrebné odťažiť. Ja budem 

veriť tomu, že to bude fajn, že sa tam zmestíme. Ak by niekto povedal, že my musíme odťažiť 

12 000, tak budeme musieť to riešiť ako navýšením. Čo sa týka sumy na Envirofonde, 

uvidíme, ako dopadne verejné obstarávanie. Všetky ponuky sú pod touto hranicou, pod touto 

hranicou sú. Čiže nemáme problém sa dostať ako aj s nejakým dodatkom a stále sme vo limite 

toho úveru. Ak budeme vedieť komunikovať aj zmeny podmienky úveru, tak sa snáď 

vysporiadame. Ja myslím, že to dostalo takú podporu už širokú, že budeme úspešní aj na 

Envirofonde čo sa týka tohoto. Ja trošičku odbočím a vám poviem, lebo prvý kongres 

samospráv, kde volalo to MIRI, bolo to v pondelok v Poprade. Bolo tam 1000 delegátov, bol 

som tam aj ja. Všetci tam boli k dispozícii pre všetkých, ktorí sa chceli pýtať. Ja som prišiel 

cielene za tým, aby som prosil o opravu chyby v rámci vyhlásenej výzvy na kanalizácie, kde 

sa Nová Baňa Brehy aglomerácia dostala normálne papierom od ministra, ktorý tam bol za 

Odora, to je ten Chrenko a nejaký úradník ešte z tej starej garnitúry vo výzve pomýlil čísla a 

nedal do prílohy, ktorá je súčasťou tej výzvy, že môžme robiť kanalizáciu, ale dal len, že 

môžme robiť čističky. A ja som prišiel, hovorím, ale my čističky máme, my chceme 

kanalizáciu, tam sa stala chybu. Povedali, napíšte, napísal som, poslal som. Ak toto budú 

vedieť opraviť a vieme s nimi hovoriť, tak budeme vedieť aj toto si vykomunikovať a bude 

nakoniec možnože aj v ich záujme nám s tým jazerom troška viacej pomôcť a mať to ako 

nejaký spoločný projekt, lebo doteraz to bolo ako kebyže, to je váš problém, robte si, čo 

chcete, nám dajte pokoj. Tak teraz taký pocit nemám. Neviem. Dúfajme, že to tak bude. 

 

Poslankyňa Valachovičová - a tieto práce, ktoré boli zbytočne realizované, pretože sa 

nevhodne načasovali, tak čo nás stálo? To, čo sa teraz realizovalo, ja neviem, október, 

november. 

 

Primátor - no ak chcete kritiku dávať, tak to potom ja musím pretlmočiť na stranu StVP, lebo 

bola to 0.0 sme platili, všetko to robili pro bono. Oni sem chodili sami od seba, sme ich 

poprosili o to, oni sú ochotní a budú ochotní aj v tom jarnom termíne. Aby ste vedeli, tá veľká 

mašina je v okrese Trebišov v povodí Bodrog. Príde sem, keď bude treba to vytiahnuť ako 

pred tým výlovom a má denný, denná platba je 5.000 EUR za to čerpadlo, 5.000 EUR sa za to 

platí dane. Ale my nechceme, aby tu bol týždeň ten stroj, my chceme, aby tu bol nevyhnutný 

čas, možnože ani nie celý deň, hej? A teraz sme sa ubezpečili v tom, že tie gravitačné násosky 

majú dosť dobrý ťah a vedia, keď neprší tak ako pršalo v októbri, tak vedia to vytiahnuť a 

vedia to aj naspäť, aj ten Tajch veď keď prší zas pritiecť. Veď to sú všetko dobré, cenné 

skúsenosti, oni sú s tým spokojní. Ja sa toho nebojím, nebojte sa, nebudeme toto robiť tak, 

aby sme tu dostali mesto do kolien s Tajchom, ale oni nás vedú, oni nás vedú. A to, že pršalo 

v apríli, v októbri, tak ako pršalo, tak to bol rekordný mesiac. 

 

Poslankyňa Valachovičová - áno a že to, že v decembri mrzne tiež. 

 

Primátor - a nie vždy to tak bolo. Pozrite sa, koľkokrát dokopy dozadu sme mali o takomto 

čase už po troche otvorené všetky strediská lyžiarske. Málo rokov takých. 

 

Poslankyňa Valachovičová -no a tých 5.000 EUR, čo vravíte, tak to budú platiť oni? 

 

Primátor - no nie. 5.000 EUR za čerpanie nebudú platiť, to musíme platiť my. To neni ani v 

tom úvere, ani v rozpočte. To už musíme voľačo aj my zniesť. Však nemôžme tu byť, viete, 

my, my nemôžme, my pri týchto miliónoch musíme byť natoľko rezistentní na tých pár 1000, 

že to proste dáme. 
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Poslankyňa Valachovičová - dobre a ten rozpočet, aby sme tu už ďalej nezdržovali, môžte 

nám poslancom ho poskytnúť, čo všetko minimálne, aké položky zahrňoval.  

 

Primátor - však je zverejnený na portáli Úradu pre verejné obstarávanie. Chcete link? Ja vám 

pošlem ten link, neni problém. Nemusíte hľadať. Ja vám pošlem link, ale link je tam, však to 

aj nájdete. Keď si nájdete profily, Nová Baňa, tam si kliknete a hneď to máte. 

 

Poslankyňa Valachovičová - ja vás poprosím. 

 

Primátor - ja vám pošlem link.  

 

Poslanyňa Valachovičová - ďakujem. 

 

Primátor - ja vám pošlem link, ale je to vonku, všetci to vedia tam nájsť. Faktická, pán 

poslanec Budinský. 

 

Poslanec Budinský - taká otázka jednoduchá. To hnojivo, ktoré sa teda bude vyrábať, 

vytvárať, tak to potom bude slúžiť nejako externe pre niekoho, vieme to niekomu odpredať 

alebo na akom princípe to bude? Alebo kto bude platiť vyrobenie toho hnojiva. 

 

Primátor - no farma Boroš je teda jeden taký subjekt, ktorý myslím si, že je perspektívny, 

stabilný, aj dlhé roky tu funguje, takže my sme s nimi komunikovali, oni vedeli, o čom 

hovoríme. Ja som osobne nezažil rekonštrukciu Tajchu, ani ju už nechcem zažiť, hej, aj keby 

som žil rekordne dlho, tak nebude dúfam potrebná, hej, nová rekonštrukcia Tajchu. To si 

myslím, že tam by sme cielili. No a kto by chcel si zobrať, tak mu ho vďačne dáme. Lebo na 

to, aby sme niečo vedeli predať, musíme mať nejakú licenciu na výrobu, neviem aké 

schvalovačky, blbosti. Toto my berieme pre vlastnú potrebu. Čiže farma Boroš, sú to 

rozprestrie na svoje poľnohospodárske pozemky. Určite to nebudeme my im predávať, ani by 

sme nechceli nejak veľa platiť, ale nejaká doprava tam bude. Samozrejme, to musí niekto 

vyviezť, to je v tom celom objeme. A ja neviem teraz, ja do záhrady to nechcem, ale niekto 

iný možno chce. 

 

Poslanec Budinský - dobre, ale my finančne s tým nebude mať žiadne náklady s tou výrobou 

toho?  

 

Primátor - no zmiešať sediment so slamou. 

 

Poslanec Budinský - to sa pýtam. 

 

Primátor - to ako samozrejme, niekde musí vzniknúť. Ale ja, ja si osobne myslím, že to sa s 

farmou Boroš nejak dohodneme a snáď to nebude také dramatické.  

 

Poslanec Budinský - dobre. 

 

Primátor - ja verím, že nie. No nejaké náklady nakoniec z toho možno vzniknú, ja neviem 

povedať. Viete, to neni len tak. Ako niekto možno príde na kontrolu, tak koľko slamy treba na 

koľko viete akú kopu. Veľa. Ja neviem, či to treba hneď miešať alebo až pri aplikácii do pôdy. 

Mne to dáva logiku, že by to malo byť až potom, lebo keď si vytvorím veľkú kopu načo tam 

budem slamu dávať dopredu. Postupne. No faktická pán poslanec Forgáč. 
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Poslanec Forgáč - ja som chcel už úplne na okraj, že nakoniec povedať, že význam to má aj 

taký, že podstata je odkanalizovanie trinástych alebo pätnástych domov na Štáloch, to čo bude 

prínosom pre občanov Štálov, aj pre poslancov, ktorí teda kandidovali za Štále. Tak, aby ste 

to vedeli, že to je vlastne tiež jedna z podstatných vecí, že zbytočne budeme vymieňať, 

opravovať Tajch, keď bude tam stále dotekať, dotekať teda táto vec. Je to v našom spoločnom 

záujme a chceme to všetci urobiť a budeme určite ako aktívne za to bojovať, aby sa to 

podarilo. To je jedna vec. Ďalšia vec, dôležité je to, že to nie je nebezpečný odpad, to výrazne 

zmenilo teda význam toho a náklady s tým, áno? To je veľmi dôležitá vec. Ďalšia vec je tá, že 

nemusí niekto povedať, že to nedotečie za 5 rokov, lebo to 80 litrov za sekundu dotečie, za 

jednu sekundu 80 l. Takže to dokázalo dotekať takou dynamikou a takým tempom, že pokiaľ 

to urobíme kvalitne a budeme to vedieť ovládať, tak to bude fakt špičková vec a veľmi pekné 

prostredie. A posledná vec je, že pokiaľ sa rozhodneme, že toľkoto peňazí máme a toľkoto to 

sedimentu z tade budeme vedieť dať niekam inam a bude sa nám zdať, že už to teda 

prekračuje nejakú vec, tak to poznanie od kolegov z toho vodohospodárskeho podniku alebo z 

tej organizácii je, že samotný ten sediment neovplyvňuje kvalitu tej vody, keď už bude tá 

voda vymenená a nová, pretože on bude postupne sa z tade odtrácať tým, že bude tá regulácia 

tej, toho tajchového priepustu, že bude fungovať, tak potom postupne z tade bude odchádzať. 

Čiže nie je dôvod absolútne všetko odtiaľ vyviezť. Čiže je tam niekoľko pozitív napriek 

všetkým tým negatívam. A to, čo sa stalo dnes, že to nevieme, že sme to museli zastaviť, tak 

toto sa nedalo ovplyvniť. My sme vošli do toho vtedy, keď sme to boli schopní robiť, museli 

sme čakať na nejaké povolenia na to, aby sme mohli vôbec začať vodohospodárske povolenia 

a veci, ktoré nás obmedzovali. A keď sme do toho ako nejakou dynamikou vstúpili, tak sa 

zmenilo počasie a to bolo všetko. Čiže ma to diametrálne viac pozitív ako negatív. 

 

Primátor - ja myslím, že sa v meste rozumieme v tejto veci. Aj rybári hlavne, lebo tí sú v tom 

zapojení. Nám nejako niežeby robili problém, ale naopak nám vytvárajú ako súčinnosť, za čo 

im tiež teda ďakujem a verím, že to nakoniec spolu zvládneme a bude to pohode. Pán 

poslanec Spurný, nech sa páči. 

 

Poslanec Spurný - áno, Ja som iba to chcel povedať, že k tomu váženiu toho domového 

odpadu, to niektorí títo dôchodcovia, konkrétne poviem príklad, pán Škvarka, ulica Vršky, oni 

si v podstate sľubovali od toho, že pokiaľ sa bude ten odpad vážiť, že tým pádom budú mať 

ako nižšie poplatky, že vytvárajú menej odpadu. To iba to poviem. A k druhému teraz, čo sme 

sa bavili o tom bahne. Ja som pred nejakými 20 rokmi toto realizoval vo vlastnej záhrade. 

Takže ktorý budete mať možnosť prístupu na ten vlastný pozemok alebo nejaké hriadky kde 

máte a s kľudným srdcom si to dajte. Keby ste tam hneď pritom nesadili nejaké 2-3 roky 

alebo také niečo, keď sa to priryľuje, trebárs zaorie, tak je to perfektné, toho sa nemusíte 

obávať. Iba toľko, všetko. 

 

Primátor . ďakujem. Áno, to tým ja rozumiem množstevný zber, že či menej, tým menej 

platíme, to je jasné, to je teda snáď budeme vedieť nejako adresne vyriešiť. Ale nie tak, aby 

sme mali čierne skládky a pálili si to v peciach. Pán poslanec Medveď, nech sa páči. 

 

Poslanec Medveď - ja by som chcel občanov pozvať 6. januára na Tri krále. V podstate 

mesto Nová Baňa, komisia cestovného ruchu a propagácie a centrum voľného času vlastne 

pozýva na výstup na Vtáčnik trojkráľový. O ôsmej je vlastne prezentácia, môžte v podstate sa 

prihlásiť dopredu telefónne. Je to aj v novabanských novinách, aj na stránke. A prajem pekné 

sviatky všetkým. 

 

Primátor . ďakujeme, sme v závere. Ja tiež popraje všetkým pokojné Vianoce a šťastný nový 

rok, hlavne dobré zdravie vám všetkým. Takisto vám ďakujem za celý rok spolupráce, prvý 
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rok v tomto období na náš, myslím si, že teda dynamický a snáď to bude ďalej tiež na osoh 

všetkým. Ďakujem aj za tie vianočné trhy, čo sme mali v parku. Nejakí aj pochoreli, lebo 

každý deň tam vymŕzali tie nejaké 4 hodiny. Ale tak kto ešte vydrží a vládze, tak myslím, že v 

piatok sú tie 3 kotle kapustnice, čo sme sľubovali. Máme tam nejaké tímy, tak keby ste 

náhodou dostali chuť od piatej do siedmej, tak tam môžte prísť ochutnať. No a ešte sú nejaké 

programy, však to všetko zverejňujeme. A to, čo sme hovorili, kadejaké investície, aj tie 

programy stoja niečo a my sme v tých programoch náhodou nie zlí, ako mnohé samosprávy 

nám hovoria, že tu je celkom bohatý kultúrnospoločenský život aj vďaka mnohým tým 

nadšencom, ktorí to prinášajú. Takže všetkým, aj, nielen vám, aj občanom teda za to patrí 

veľké ďakujeme. A ja už neviem, či do tej školy to stihneme a ja tam len teda ešte zas tu na 

záver sa poďakovať idem, takže ďakujem aj za dnešok, majte sa dobre, všetko dobré. 

 

 

Primátor mesta Nová Baňa  Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA zasadnutie Mestského 

zastupiteľstvo o 18:31 hod. ukončil.  

 

 

Prílohu zápisnice tvorí obrazový aj zvukový záznam z rokovania Mestského zastupiteľstva v 

Novej Bani (Mestské zastupiteľstvo v Novej Bani 13.12.2023). 
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Zapísala: Martina Svetíková 

 

https://www.youtube.com/watch?v=vPdZ_p3Wm60

